

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်
အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မဂ်ဖိုလ်အကျိုးကို ရနိုင်၏။
ထိုသို့ ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တို့က (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်

မိမိတို့နိုင်ငံ၏လူဦးရေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြပြီး စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်နေကြသည့်အတွက် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အဓိကထားဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
(၇၅)နှစ်မြောက်စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းပြုလုပ်သည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကိုးရွာသပြေကုန်း ကျေးရွာအနီးရှိ စက်စက်ယိုကွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ဦးသိန်းညွန့်၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ ဦးစောဒန်နီယယ်၊ ဦးရွှေကြိမ်း၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတိရစ္ဆာန်ဆေးပညာကောင်စီ၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။

<p>ယနေ့ ဖတ်စရာ</p> <p>ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ လူငယ်တွေ စိတ်ဝင်စားမယ့် ပြကွက်၊ ပြခန်းတွေအပြင် ဂိမ်းတွေလည်း စိစဉ်ထားရှိတဲ့အတွက် လာရောက်လည်ပတ်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်</p> <p style="text-align: right;">စာမျက်နှာ » ၈</p>	<p>(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ (၂၀၂၂) တွင် ပြခန်းပေါင်း ၁၅၀ ကျော် ပါဝင်ပြသထား</p> <p style="text-align: right;">စာမျက်နှာ » ၉</p>	<p>ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၃၇ ဦးတွေရှိ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးမှုမရှိ သည်မှာ ငါးရက်ဆက်တိုက်ရှိပြီဖြစ်</p> <p style="text-align: right;">စာမျက်နှာ » ၁၇</p>
---	---	--

မြောက်

ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းမှု အကျိုးရလဒ်များကိုသတိမူ

ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းခေတ်တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းမှုသည် များစွာအကျိုးသက်ရောက်လျက်ရှိပါသည်။ လူမှုအသိုက်အဝန်းများမှသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်မှုအလုံးစုံတို့၌ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြင့် ထိရောက်စွာ အလုပ်လုပ်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ လူသားများ၏ အရေးကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မည်သည့်ကိစ္စတွင်မဆို ကောင်းကျိုး၊ ဆိုးကျိုးတို့သည် ရှိတတ်သည်ဖြစ်၍ အကောင်းထက်၊ အဆိုးနက်၍ သတိမူလုပ်ကိုင်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

“ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းခြင်းရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးများကို မိမိတို့အားလုံးကောင်းစွာသိရှိနားလည်ထားပေးမယ့် ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းခြင်းကြောင့် မိမိတို့ဒေသနဲ့ မိမိတို့ဘဝများအပေါ် သက်ရောက်စေနိုင်တဲ့ ထိခိုက်မှုများနဲ့ အနှောင့်အယှက်များကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားဖို့ အရေးကြီးပါတယ်” ဟု ဒုတိယအကြိမ် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က အဖွင့်အမှာစကား ပေးပို့ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာသည် အားလုံးပါဝင်နိုင်ပြီး သာတူညီမျှရှိသည့် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်သည့် ကြီးမားသောအခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနေသည်ကို အားလုံးသိရှိထားကြပါသည်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလ၌ အထင်အရှားမြင်တွေ့လာရပါသည်။ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ထိတွေ့ဆက်ဆံရန်ခက်ခဲသော ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလ၌ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာသည် အဓိကတွန်းအားများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါသည်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကြီးမားသောလူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ အပြောင်းအလဲများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါသည်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းခြင်းမှသည် နိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် တစ်ဦးချင်းစီ၏ဘဝများအပေါ် အကျိုးကျေးဇူးသက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။

သို့သော် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအသွင်ကူးပြောင်းခြင်းကြောင့် အကျိုးကျေးဇူးများ များစွာဖြစ်ထွန်းသလို ဆိုးကျိုးများစွာရှိနေသည်ကိုလည်း သိရှိနားလည်ထားကြပါသည်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကိုအသုံးပြု၍ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ၊ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ၊ စီးပွားရေး၊ ဘာသာရေး၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာတို့တွင် အသုံးပြုခြင်းဖြင့် ထုတ်မှုများရှိလာပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ပလက်ဖောင်းပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ ပြုလုပ်လာပြီး ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်လာကြပါသည်။ ကောလာဟလသတင်းများ လွင့်ထုတ်ခြင်း၊ အမှန်းစကားများ ဖန်တီးခြင်း၊ အကြမ်းဖက်မှုကို လှုံ့ဆော်ရာရောက်သော၊ သွေးထိုးပေးသော ကိစ္စရပ်များကိုဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အနိုင်ကျင့်ခြင်း၊ ရိုင်းစိုင်းခြင်းတို့သာမက တိုင်းပြည်ပျက်စီးရေးအထိ လုပ်ကိုင်လာကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အနီးစပ်ဆုံးသာမကအားဖြင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ပလက်ဖောင်းပေါ်တွင် ငွေကြေးဆိုင်ရာ လိမ်လည်မှုများ များစွာပြုလုပ်နေကြသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ မကြာသေးမီက အွန်လိုင်းပေါ်တွင် အချိန်အချက်ပြုလုပ်၍ ငွေကြေးလဲလှယ်ရန်ဟန်ဆောင်ပြီး ဓားပြတိုက်မှု၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်စီးစေရန်နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားကိုဖိဆန်စေရန် ပြည်သူများအား အသံတိတ်၊ အသံထွက်သပိတ်များ ပြုလုပ်ကြရန် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု စသည်တို့ကို ပြုလုပ်လာကြပါသည်။ ထို့အပြင် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်နှင့် စားသုံးသူဆိုင်ရာအချက်အလက်များကို တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးမှုများလည်းရှိလာခဲ့ပါသည်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ၏ အရေးပါမှုသည်ပြည်တွင်း၌ တွင်ကျယ်လာသကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာထိတွေ့ဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်တွင်လည်း အရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍတွင်ပါဝင်လာပါသည်။ ကပ်ရောဂါကို ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ ဖြေရှင်းနိုင်စေရန် ကူညီပေးနိုင်သည့်အခြေအနေများရှိလာပါသည်။ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပကုန်သွယ်စီးပွားဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးတွင် များစွာထိရောက်မှုရှိလာပါသည်။ အခြားတစ်ဖက်တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းရေး၌ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးသည် အထူးအရေးပါသည့် အစိတ်အပိုင်းဖြစ်လာပါသည်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်လာသည့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ပြဿနာများ၊ နိုင်ငံသားများအပေါ် ဆိုက်ဘာအနိုင်ကျင့်မှုနှင့် လိမ်လည်မှုများပြုလုပ်လာကြပါသည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းမှု၏ အကျိုးရလဒ်များသည် များစွာကြီးမားကျယ်ပြန့်လာသည်ဖြစ်၍ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို စဉ်ဆက်မပြတ် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုအပ်ပြီး အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းမှုကို နိုင်ငံတကာနှင့်တန်းတူဖော်ဆောင်နိုင်ရန် အတူတကွ လက်တွဲလုပ်ဆောင်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာပေါ်ထွက်လာသော ကောင်းကျိုးရလဒ်များကို ပိုမိုမြှင့်တင်ဖော်ဆောင်ပြီး ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအား အသုံးပြုတိုက်ခိုက်မှုများကို ထိရောက်စွာကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက်လည်း အစဉ်အမြဲဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

၂၀၂၂ ခုနှစ် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထာဝစဉ်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ထာဝစဉ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (၃) တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ၏ ကျစ်လျစ်ခိုင်မာသည့် ညီညွတ်သော စုစည်းအင်အားဖြင့် နိုင်ငံတော်ကြီး ထာဝရတည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ရေး။
- (၄) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (၅) ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအားလုံး တစ်ပြေးညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေး။

သနပ်ပင်မြို့နယ်၌ မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းချေးငွေများ ထုတ်ချေး

သနပ်ပင် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သနပ်ပင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း (၁၈) ယူနစ်အား ကျေးရွာ ၁၉ ရွာတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စီမံကိန်းလည်ပတ်ရန်ပုံငွေများအား ကျေးရွာများရှိစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းနှင့် အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများကို အဓိကထား ထုတ်ချေးခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ တတိယပတ်တွင်

ချေးငွေသက်တမ်းပြည့်မြောက်သည့် ကျေးရွာသုံးရွာဖြစ်သော ကသစ်ပိုင်ကျေးရွာ ငွေကျပ် ၄၄ ဒသမ ၄၄ သန်း၊ ကျိုက်မင်းကလေးကျေးရွာ ငွေကျပ် သန်း ၂၀၊ ကလိုင်ကျေးရွာ ငွေကျပ် ၃၈ ဒသမ ၉ သန်းအား ထုတ်ချေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါချေးငွေများထုတ်ချေးရာတွင် သနပ်ပင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက အနီးကပ်ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

လှစိုး(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်အတွက် ဥမကွဲသိုက်မပျက် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နဲ့ ဒို့ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၈ - ၁-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၉.၅၀၀	၁၉.၅၀၀	၉၂	၁,၇၉၄,၀၀၀
TMH						၂,၆၅၀	၂,၆၅၀	၀	၀
FMI	၈,၁၀၀	၈,၁၀၀	၁၈၀	၁,၄၅၈,၀၀၀	EFR	၂,၉၅၀	၂,၉၅၀	၀	၀
MTSH	၃,၀၀၀	၃,၀၅၀	၇,၈၃၃	၂၃,၄၉၄,၇၅၀	AMATA	၅,၁၀၀	၅,၁၀၀	၀	၀
MCB	၈,၁၀၀	၈,၁၀၀	၀	၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၂၄၅.၁
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၃၀၉.၈
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၅၃၈.၅
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၄၆.၇၀
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်				
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်				
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး				

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အယ်ဒီတာများ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇော်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်မြသီတာနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးခိုင်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁

ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂

မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ပြန်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၃၀



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

☆ ရှေ့ဖိုးမှ မြန်မာနိုင်ငံမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်(ရန်ကုန်)၊ မြန်မာနိုင်ငံမွေးမြူရေးအဖွဲ့ချုပ်(နေပြည်တော်)နှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တောင်သူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများနှင့် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ် နှစ်ရပ်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်

ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ၅ ရပ်နှင့် ဦးတည်ချက် ၉ ရပ် ချမှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် မိမိအနေဖြင့် အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှစ်ရပ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး သာယာဝပြောသည့် နိုင်ငံ ဖြစ်ပေါ်စေရန်၊ နိုင်ငံတွင်စားရေရိက္ခာပေါများပြီး နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအားလုံး ၀၀လင်လင်ဖြင့် အာဟာရပြည့်ဝစွာ ကျွေးမွေးနိုင်သည့် နိုင်ငံဖြစ်စေရန်ဆိုသည့် မူဝါဒများပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ “အူမတောင့်မှ သီလစောင့်နိုင်မည်”ဆိုသည့် မြန်မာစကားရှိပါကြောင်း။

မလွဲမသွေဖြစ်လာမည်

မိမိတို့နိုင်ငံ၏လူဦးရေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြပြီး စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်နေကြသည့်အတွက် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အဓိကထား ဆောင်ရွက်ကြရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ နိုင်ငံတွင်ရှိသည့် လူဦးရေအများစုမှာ စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကပြုလုပ်ကြပြီး မွေးမြူရေးကိုလည်း တွဲဖက်လုပ်ကိုင်ကြသူများရှိသကဲ့သို့ မွေးမြူရေး

လုပ်ငန်း သီးသန့်ဆောင်ရွက်ကြသူများလည်းရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးရေးကိုသာမက မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကိုပါ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး လိုအပ်သည့် သဘာဝသယံဇာတ အရင်းအမြစ်များရှိပြီးဖြစ်သည့်အတွက် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များနှင့် ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာနည်းပညာများကို ပူးပေါင်းလိုက်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူဝါဒရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် စားရေရိက္ခာပေါများပြီး လူနေမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့်နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် မလွဲမသွေဖြစ်လာမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အဓိကစားသုံးသည့် အသားငါး ငါးမျိုးရှိသည်ဟု လေ့လာမိကြောင်း၊ ၎င်းတို့မှာ ကြက်၊ ဝက်၊ ဆိတ်၊ နွားနှင့် ငါးတို့ပင်ဖြစ်ပြီး အသား လေးမျိုးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းတစ်မျိုးတို့ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒေသနွားကောင်ရေ ၈ ဒသမ ၈ သန်း၊ နို့စားနွားကောင်ရေ ငါးသောင်းကျော်၊ နွားနောက်ကောင်ရေ ငါးသောင်းကျော်၊ ကျွဲကောင်ရေ ၁ ဒသမ ၆ သန်းကျော် မွေးမြူထားရှိပြီး စုစုပေါင်း ကျွဲနွားကောင်ရေ ၁၀ ဒသမ ၆ သန်းကျော်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ကောက်ယူခဲ့သည့် စာရင်းများအရ ဝက်ကောင်ရေ ၃ ဒသမ ၇ သန်း၊ အသားစားကြက် ၃၀ ဒသမ ၈ သန်း၊ ဥစားကြက် ၂၈ ဒသမ ၅ သန်း၊ ဒေသကြက် ၃၈ ဒသမ ၅၅ သန်း၊ သိုးဆိတ် ၂ ဒသမ ၂၂ သန်းရှိသဖြင့် များပြားသည့် မွေးမြူမှုပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ဆိုးရွုံးနစ်နာမှုများရှိနေ

ကမ္ဘာပေါ်တွင်လည်း တိရစ္ဆာန်သားငါးများ မွေးမြူသည့်နိုင်ငံများရှိသကဲ့သို့ သားငါးများတင်သွင်းသည့် နိုင်ငံများလည်းများစွာရှိကြောင်း၊ အိမ်နီးနားချင်းနိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ထိုင်းနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံတို့မှာလည်း မိမိတို့နိုင်ငံမှ မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို တင်သွင်းနေသည့် နိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းတွင် မွေးမြူထုတ်လုပ်သည့် တောင်သူများ အကျိုးစီးပွားဖွံ့ဖြိုးအောင်မြင်စေရေးအတွက် ကျွဲနွားများ ပြည်ပသို့တရားဝင် တင်ပို့ရောင်းချခွင့်များကိုလည်း ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်မှစ၍ ခွင့်ပြုပေးခဲ့ကြောင်း၊ တရားဝင်ကုန်သွယ်မှုအနေဖြင့် မူဆယ်လမ်းကြောင်းမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ တရားဝင် အများဆုံးတင်ပို့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံကိုလည်း တရားဝင်ရော တရားမဝင်လမ်းကြောင်းများမှပါ တစ်ဆင့်တင်ပို့သည့် လုပ်ငန်းများရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်များကို တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာနှင့် တိရစ္ဆာန်ရောဂါကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်များကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို ပြောကြားလိုကြောင်း၊ တရားဝင်တင်ပို့ခြင်းများရှိသကဲ့သို့ တရားမဝင် တင်ပို့ရောင်းချခြင်းများရှိသော်လည်း စနစ်တကျ မွေးမြူရောင်းချခြင်းမရှိသည့်အတွက် နိုင်ငံတွင်ဆိုးရွုံးနစ်နာမှုများရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူတစ်ဦးချင်း တစ်နှစ်ပျမ်းမျှအသားစားသုံးမှုကို ကြည့်မည်ဆိုပါက ကြက်သား ၉ ဒသမ ၅ ပီသမာ၊ ဝက်သား ၃ ပီသမာ၊ အမဲသား ၁ ဒသမ ၇ ပီသမာနှင့် ဆိတ်သား ၀ ဒသမ ၂၄ ပီသမာရှိသည်ဟု တင်ပြချက်များအရ သိရှိရကြောင်း၊ သို့သော် လေ့လာချက်များအရ လူတစ်ဦးသည် တစ်ရက်လျှင် အသားငါး ငါးကျပ်သားမှ ၁၀ ကျပ်သားအထိ စားသုံးရန်လိုအပ်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ လက်ရှိမွေးမြူထားသည့် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းများအရ အသားလိုအပ်ချက်ပမာဏကို လုံလောက်အောင် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်သည့် အခြေအနေရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မွေးမြူသူတစ်ဦးချင်းနှင့် အသားထုတ်လုပ်မှုကွင်းဆက်တစ်လျှောက်တွင်ရှိသည့် စာမျက်နှာ ၄ သို့ ☆



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများက ကျွဲများပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

○ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးရေးကိုသာမက မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကိုပါ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး လိုအပ်သည့် သဘာဝသယံဇာတ အရင်းအမြစ်များရှိပြီးဖြစ်သည့်အတွက် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များနှင့် ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာနည်းပညာများကို ပူးပေါင်းလိုက်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူဝါဒရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် စားရေရိက္ခာပေါများပြီး လူနေမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့်နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် မလွဲမသွေဖြစ်လာမည်ဟု ယုံကြည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ အစားအစာများ ပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေး ဘက်ပေါင်းစုံမှ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို တွဲဖက်လုပ်ဆောင်နေသည့် တောင်သူများအနေဖြင့်လည်း စနစ်ကျသည့် ခေတ်မီသည့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်နိုင်မည်ဆိုပါက ထိရောက်ပြီး အကျိုးရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နည်းလမ်းလေးသွယ်ရှိ

စနစ်ကျသည့် မွေးမြူရေးဆိုသည်မှာ မိရိုးဖလာအရ လွတ်မြောက်ခြင်း၊ လှောင်မွေးခြင်းနှင့် လှန်မွေးခြင်းဟူ၍ သုံးမျိုးတွေ့ရှိရကြောင်း၊ များသောအားဖြင့် လွတ်မြောက်ပြီး တချို့က လှောင်မွေးခြင်းနှင့် လှန်မွေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် စားကျက်ဖြင့် မွေးမြူသည့်စနစ်မှ တိရစ္ဆာန်အစာကို စိုက်ပျိုးရိတ်သိမ်းကျွေးမွေးသည့်စနစ်ကို အမြန်ဆုံး ကူးပြောင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်း စသည့် နည်းလမ်းလေးသွယ်ရှိသည်ကို မိမိအနေဖြင့် လေ့လာသိရှိရကြောင်း၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ မွေးမြူနိုင်ရန်၊ မြေဆိုသည်မှာ တိရစ္ဆာန် မွေးမြူရေးတွင် လုံလောက်ပြီး ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းမွန်သည့်မြေများရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အလားတူ တိရစ္ဆာန်များကိုလည်း ရေကောင်း၊ ရေသန့်များ တိုက်နိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အစာကျွေးခြင်းများအပါအဝင် နည်းစနစ်တကျ ထားသို့ သိုလှောင်ခြင်းများဖြင့် မွေးမြူနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ဇီဝပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်များကို လေ့လာကြည့်ပါက ရေ၊ အစာနှင့် ဆေး မလွဲမသွေလိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပါက အထက်ပါ နည်းလမ်းလေးမျိုးဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရန် မိမိအနေဖြင့် အကြံပြုတိုက်တွန်းပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် အသွားအလာကန့်သတ်မှုများရှိပြီး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် ထိခိုက်မှုများရှိခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကျဆင်းအောင် ထိန်းသိမ်းနိုင်သည့် အခြေအနေကို ရရှိနေပြီဖြစ်သည့်အတွက် ရပ်တန့်သွားသည့်လုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရန် ကြိုးစားနေသည့်

ကာလအတွင်းတွင် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ (၂၀၂၂) ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပနိုင်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မွေးမြူရေးကဏ္ဍတိုးတက်ဖြစ်ထွန်းရန်အတွက် အရေးပါသည့်ကြိုးစားအားထုတ်မှုဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများတွင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ လူတစ်ဦးချင်းဝင်ငွေမြင့်မားလာပြီး အသားနှင့် နို့ထွက်

ပစ္စည်းများ စားသုံးမှုနှုန်း မြင့်မားလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် “တို့အနာဂတ်ကောင်းမွန်ဖို့၊ မွေးမြူထုတ်လုပ်ကြပါစို့” ဆိုသည့် ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ၏ ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း အရည်အသွေးကောင်းမွန်ပြီး ဘေးကင်းလုံခြုံသည့် အသား၊ နို့၊ ဥတို့ကို မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ပြည်တွင်းတွင်လည်း အာဟာရပြည့်ဝစွာ စားသုံးနိုင်ခြင်း၊ ပြည်ပသို့လည်း တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခြင်းဖြင့် မြန်မာပြည်သူ ပြည်သားများ၏ အနာဂတ်ဘဝ သာယာဝပြောလာနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင်ပါသည့် နိုင်ငံတော်တွင် စားရေရိက္ခာပေါများရေးသည် ယခုပြပွဲတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည့်သူများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေကြသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများအားလုံး အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်းနှင့် အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေကြောင်းဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်ပြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြပွဲကျင်းပခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် နွား၊ ကျွဲ၊ သိုး၊ ဆိတ် တိရစ္ဆာန်များ ပြသထားမှုနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများ၊ ကုမ္ပဏီပြခန်းများနှင့် တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစားအစာနှင့် ဆေးဝါးများ၊ စက်ကိရိယာများနှင့် တန်ဖိုးမြင့်ထွက်ကုန်များပြသထားမှုကို စိတ်ပါဝင်စားစွာ လိုက်လံကြည့်ရှုကြပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်း၍ လိုအပ်သည်များကို အကြံပြုဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

အဆိုပါ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းပြုလုပ်သည့် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတွင် ပြခန်းပေါင်း ၁၄၅ ခန်းကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ပြသသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူများအနေဖြင့် လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တန်ဖိုးမြင့်ထွက်ကုန်များ ပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများက (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတွင် နွားများပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

- အရည်အသွေးကောင်းမွန်ပြီး ဘေးကင်းလုံခြုံသည့် အသား၊ နို့၊ ဥတို့ကို မွေးမြူထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ပြည်တွင်းတွင်လည်း အာဟာရပြည့်ဝစွာ စားသုံးနိုင်ခြင်း၊ ပြည်ပသို့လည်း တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခြင်းဖြင့် မြန်မာပြည်သူ ပြည်သားများ၏ အနာဂတ်ဘဝ သာယာဝပြောလာနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်
- အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင်ပါသည့် နိုင်ငံတော်တွင် စားရေရိက္ခာပေါများရေးသည် ယခုပြပွဲတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည့်သူများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေကြသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများအားလုံး အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်

ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများ ဖန်တီး

ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အားကစားပြုလုပ်နိုင်စေရန်အတွက် အားကစားကွင်းများနှင့် အားကစားရုံများအား စနစ်တကျဖြင့် တည်ဆောက်ပေးထားရန်လိုကြောင်း၊ ဆရာ၊ ဆရာမများအနေဖြင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို အလေ့အကျင့်ကောင်းများ၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းများ၊ အတတ်ပညာကောင်းများနှင့် တွေးတောကြံဆမှုများရှိစေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်လိုကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်ပညာသင်ကြားနေစဉ်အတွင်း စာပေပညာသင်ကြားခြင်းကိုသာမက ဘဝအတွက် အတွေ့အကြုံများရရှိရေးအတွက်လည်း လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုသဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများဖန်တီး၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အမြင်ကျယ်လာစေရေး ဖန်တီးဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၁၇-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် အဆင့်မြင့်ပညာကဏ္ဍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး၌ ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများ ဒုတိယနေ့ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၏ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့တွင် ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ စက်မှုနှင့်သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး H.E. Mr. Zhang Yunming နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Mr. DEVUSINH CHAUHAN တို့က ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြသည်။

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဆွေးနွေးရာတွင် အာဆီယံဒေသတွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးနှင့် မူဝါဒဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုအခြေအနေများ၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အာဆီယံ-တရုတ် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် အလားအလာရှိသည့် နယ်ပယ်များ၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းများနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း ASEAN-China Digital Work Plan အရ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းတို့ကို အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများနှင့် အာဆီယံဒုတိယအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့က အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးကာ Action Plan for Implementing the ASEAN-China Partnership on Digital Economy (2021-2025)နှင့် ASEAN-China Digital Work Plan 2022 တို့ကို အတည်ပြုခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့်ဆွေးနွေးရာတွင်



၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းများနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း ASEAN-India Digital Work Plan အရ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများနှင့် အာဆီယံဒုတိယအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့က အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး၍ ASEAN-India Digital Work Plan 2022 ကို အတည်ပြုပြီး ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများနှင့် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံများ ရိုက်ကူးကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ထို့နောက် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးအား ဆက်လက်ကျင်းပရာ တတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် အိမ်ရှင်အဖြစ် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက လက်ခံကျင်းပ

သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးအတည်ပြုကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်းက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြား၍ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က အစည်းအဝေးတွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ပူးတွဲကြေညာချက် (Joint Media Statement)နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်တွင်းသတင်းမီဒီယာများက မေးခွန်းများမေးမြန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သောအဖွဲ့က ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ASEAN ICT Awards 2021 ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနား
ယင်းနောက် ASEAN ICT Awards 2021 ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲသို့ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အဖွဲ့ပေါင်း ၉၅ ဖွဲ့ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သည်။ ဆက်လက်၍ ပြိုင်ပွဲကဏ္ဍ ခြောက်ခုအလိုက် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိသည့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ အဖွဲ့ ၁၈ ဖွဲ့ကို အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ဆုချီးမြှင့်၍ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်ရုဏ်ပြုစကားပြောကြားကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ အဆိုပါ ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားသည် ASEAN ICT Awards အတွက် Virtual စနစ်ဖြင့် ဆုချီးမြှင့်ပေးအပ်သည့် ပထမဦးဆုံးအခမ်းအနား ဖြစ်သည်။
ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဆိုင်ရာအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အာဆီယံဒုတိယအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် Learning and Training Center ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ Learning and Training Center ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ရန်ကုန်ဘဏ်ခွဲ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ Learning and Training Center ကို ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန် ၂၇ ရက်မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းအောက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး Learning and Training Center ကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် အရာထမ်း/ဝန်ထမ်းများ၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည့် ပြည်တွင်း/ပြည်ပသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးနိုင်ရန်၊ Seminar နှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် အရာထမ်း/ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ဌာနအသီးသီး၏ လုပ်ငန်း

တာဝန်များနှင့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်များကို ပိုမိုနားလည်တတ်ကျွမ်းလာစေရန်အပြည့်အဝဆိုင်ရာမှ ဘဏ်လုပ်ငန်းနှင့်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများက ဟောပြောပို့ချသည့်သင်တန်းများကိုလည်း နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ Learning Equipment များ၊ ခေတ်မီစက်ကိရိယာများဖြင့် သင်ကြားနိုင်စေရန် တို့အတွက် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်သည်။

Learning and Training Center ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းညို၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်သန်းဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဘဏ်များအသင်း ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အခြားဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယ



ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်သန်းဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဘဏ်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်စောဦးတို့က Learning and Training Center အား ဖြိုကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းညိုက Learning and Training Center ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မင်္ဂလာမော်ကွန်းကြေးပြားကို

အောင်သပြေပန်းနုသာရည်များဖြင့် ပက်ဖျန်းပေးသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများက Learning and Training Center ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက Learning and Training Center တည်ထောင်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကျဉ်းချုပ်ရှင်းလင်းပြောကြားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေး ရှုပ်ထွေးမှု၊ ပထဝီနိုင်ငံရေးအခြေအနေတို့နှင့် ပတ်သက်၍ Felix Haas ရေးသားသည့် “Myanmar-Internal Power Struggles and Geopolitics” အမည်ရှိ သုတေသန စာတမ်းအား အလွတ်သဘော ဘာသာပြန်ဆိုဖော်ပြအပ်ပါသည်။ စာတည်း

မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်တွင်းအာဏာရရှိရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့် ပထဝီနိုင်ငံရေးအခြေအနေ

လေ့လာသူတစ်ဦး

မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်း ပြီးဆုံးမည့် အရိပ်အယောင် မရှိသေးချေ။ နိုင်ငံ တကာ သံတမန်အသိုက်အဝန်းနှင့် မီဒီယာများက ပြီးခဲ့သည့် လပိုင်းများက ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဆန္ဒပြမှု များအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအပေါ် အာရုံစိုက်နေချိန်တွင် လက်ရှိ မြေပြင်၌ နိုင်ငံရေးဆန့်ကျင်မှုအပေါ် အခြေခံသည့် အစွန်းရောက်များ၏ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှု အသစ်များ ပေါ်ပေါက်လာသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လများက ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက် ရောဂါ ပြန့်ပွားမှု ပိုမိုပြင်းထန်လာခြင်းကြောင့် ပြည်သူများအတွက် စိန်ခေါ်မှု ပိုမိုကြီးမားစေ ခဲ့သည်။

ပြည်တွင်းမတည်ငြိမ်မှုများကို ဖြစ်ပွားစေ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေလ ၅ ရက်နေ့တွင် CRPH ၏ အုပ်ချုပ်ရေး အာဏာကျင့်သုံးသည့် NUG အနေဖြင့် ကြေညာချက်အမှတ် ၁/၂၀၂၁ ဖြင့် ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စုတပ်မတော် တည်ဆောက် ရေးကို ဦးတည်သည့် ကနဦး ပြည်သူ့ကာကွယ်ရေး တပ်ဖွဲ့များ (PDF) ဖွဲ့စည်းကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။ လက်တွေ့တွင် PDF များ ဖွဲ့စည်းခြင်း(ဥပမာ- မင်းတပ်နှင့် လှိုင်ကော်တွင်)သည် ဆန့်ကျင်ဘက် အဖွဲ့အစည်းအတွက် နယ်မြေထိန်းချုပ်မှု သို့မဟုတ် စိတ်ဓာတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အနိုင်ရရှိမှု တို့နှင့်စပ်လျဉ်း သည့် မည်သည့်အကျိုးအမြတ်မျှ ရရှိနိုင်မှုတို့ ရရှိ စေမည်မဟုတ်ဘဲ ပြည်တွင်းမတည်ငြိမ်မှုများကို ဖြစ်ပွားစေခဲ့သည်။

နိုင်ငံရေးဆန့်ကျင်သူများအနေဖြင့် ရိုးရှင်း သော်လည်း သေစေနိုင်လောက်သည့် လက်နက်များ ကို အသုံးပြုလာခဲ့ခြင်း၊ မတ်လလယ်က လှိုင် သာယာရှိ ပုဂ္ဂလိကပိုင်စက်ရုံများအား ဖျက်ဆီး ခြင်းများကို ထောက်ရှု၍ ဆန္ဒပြမှုများသည် အစွန်း ရောက်လာသည်ကို မည်သို့မျှ ငြင်းဆို၍မရချေ။ ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများနှင့် လူ့အခွင့်အရေးစံနှုန်းများ ကို မေ့ပျောက်ထားသည်မှာ ထင်ရှားပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေလမှစတင်၍ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများနှင့် အရပ်သားများ(ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် USDP ပါတီဝင်များ)အား လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုသည် ဆန့်ကျင်လှုပ်ရှားမှု၏ နေ့စဉ်ပြုလုပ်နေသည့် အမျိုးမျိုးအထွေထွေသော လုပ်ဆောင်မှုများ ဖြစ်လာသည်။ ဂန္ဓီ၏အဆုံးအမဖြစ်သည့် အကြမ်း မဖက်ရေးလမ်းကြောင်းကို ချန်ရစ်ခဲ့ခြင်းဖြင့် ဆန့်ကျင်လှုပ်ရှားမှုသည် သေချာပေါက် ကျရှုံး ရန်သာရှိသည်။

ဝေဝါးကြမ်းတမ်းနေဆဲ
လက်ရှိအနေအထားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ချမ်းသာကြွယ်ဝရေးနှင့် နိုင်ငံသား အားလုံးအတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အနာဂတ် လမ်းကြောင်းမှာ ဝေဝါးကြမ်းတမ်းနေဆဲဖြစ်သည်။ လက်ရှိအခြေအနေများအရ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လက်ငင်းစိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားပြီး ချိန်တွင် သက်ဆိုင်သူအားလုံးအနေဖြင့် ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊ ခြေတစ်လှမ်း နောက်ဆုတ်၍ အခြေအနေကို လက်တွေ့ကျကျ သုံးသပ်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည်။
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံအာဏာနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကို အခက်အခဲများ

ကြားမှ ချုပ်ကိုင်လာနိုင်ခဲ့သည်။ ၁-၈-၂၀၂၁ ရက်နေ့ က ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဝန်ကြီးချုပ် အဖြစ် ဦးဆောင်သည့် အိမ်စောင့်အစိုးရကို ဖွဲ့စည်း ခဲ့ခြင်းဖြင့် အစိုးရသည် နောက်ထပ် ၂၄ လ လွန်မြောက်ပြီး နိုင်ငံတော်အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာသည့်ကာလပြီးဆုံးချိန်တွင် လွတ်လပ်၍ မျှတသော အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသစ်ကို ကျင်းပပေးသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
ပျောက်ကွယ်သွားပြီ
ကနဦးက အားကောင်းခဲ့သော အရပ်ဘက် ဖိလာဆန့်ကျင်ရေးလှုပ်ရှားမှုနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှု များသည် ပျောက်ကွယ်သွားပြီဖြစ်သည်။ NUG နှင့်

သည့် ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ(shadow ministers and their deputies) ခန့်အပ်ထားသော် လည်း အမှန်တကယ် ခေါင်းဆောင်မှုပေးရန် လိုအပ် သည့် အထောက်အပံ့ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်မှုများ မရှိဘဲ အစိုးရတစ်ရပ်၏ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကိုလည်း ဖြန့်ကြက်နိုင်စွမ်းမရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ရိုဟင်ဂျာဆိုသူများကိုစွဲတွင် အရှည်တည်တံ့မည့် အဖြေများအတွက် ကတိကဝတ်များ အဆော တလျင်ပြုသော်လည်း အောင်မြင်မှုမရှိချေ။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကို ကျယ်ကျယ် လောင်လောင် အပြစ်တင်ဝေဖန်ရုံမဟုတ်၍ ပိုမို ကောင်းမွန်သည့် အဖြေများ အကြံပြုတင်ပြနိုင်ခြင်း

ယှဉ်ပြိုင်သည့် နိုင်ငံရေးပါတီများက သံသယရှိကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။
(ခ) နိုင်ငံအတွင်း အင်အား မျှခြေမရှိမှု
- ပျက်စီးယိုယွင်းနေပုံရသော အရပ် ဘက်-စစ်ဘက် ဆက်ဆံရေးကို ကျော်လွန်၍ကြည့်ပါက နေပြည်တော် နှင့် တိုင်းရင်းသား သက်ဆိုင်သူများ အကြား ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပဋိပက္ခ ဆက်ဆံရေးတွင် စိန်ခေါ်မှုများရှိနေ ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ၏ အာဏာရယူခဲ့ရသည့် အကြောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည်။
(ဂ) ပြည်တွင်းအကျိုးစီးပွားများကို ဟန်ချက် ညီထိန်းညီ၍ ပြည်တွင်းရေးတွင် ပြည်ပ မှ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုကို ကြံ့ကြံ့ခံမှု
- ရစ်လေးလုံး အရေးအခင်းမှစ၍ (အထူး သဖြင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဆိုင်ကလုန်းနာဂစ် အပြီး ကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်မှု များမှစ၍) အနောက်နိုင်ငံရေး အင်အားစုသည် တစ်ကိုယ်ကောင်း ဆန်သည့် နိုင်ငံရေးစေ့ဆော်မှုများဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ရန်နှင့် ဒီမိုကရေစီ၊ အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းနှင့် လွတ်လပ်သည့် မီဒီယာဟူသည့် အပေါ်ယံမျက်နှာစာ ပျိုးထောင်ရန် မဆုတ်မနစ် ဆောင်ရွက်လာခဲ့ကြ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အနောက် နိုင်ငံရေးအင်အားစုများ၏ အပိုင်စီး ထိန်းချုပ်မှုကို သတိမမူမိဘဲ အချို့ သော မူဝါဒဖော်ဆောင်မှုများသည် အမျိုးသား အကျိုးစီးပွားများနှင့် ဆန့်ကျင်နေသည်မှာ သံသယဖြစ် ဖွယ်မရှိချေ။ အင်အယ်လ်ဒီ အစိုးရ လက်ထက် မြန်မာ့စီးပွားရေး ပြုပြင် ပြောင်းလဲရေး အစီအစဉ်သည် ဝါရှင် တန်၏ တိုက်တွန်းမှုဖြစ်ပြီး ယင်း သည် အခြေကျနေသည့် စီးပွားရေး အထက်တန်းလွှာများအကြား ခုခံ ဆန့်ကျင်မှုများနှင့် ကြုံတွေ့ကောင်း ကြုံတွေ့ခဲ့ရနိုင်သည်။ ဘဏ်လုပ်ငန်း နှင့် အာမခံလုပ်ငန်းမှစ၍ လက်လီ လက်ကား ကုန်သွယ်ရေးမှသည် မြောက်မြားစွာသော စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများကို ပြည်ပကုမ္ပဏီ များသို့ ပေးအပ်ခဲ့သော်လည်း အကျိုး အမြတ် များများစားစား ပြန်လည် ရရှိခြင်း မရှိခဲ့ပေ။
အလားတူစွာ နိုင်ငံ၏ အဓိက အခြေခံ အဆောက်အအုံ စီမံကိန်းများကို ပြန်လည်သုံးသပ် ရေး ဘုတ်အဖွဲ့ဖြစ်သည့် ပရောဂျက်ဘဏ်ကဲ့သို့ သောအဖွဲ့ဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက် ချက်များသည် လုပ်ငန်းတစ်ဆိုင်ကြန့်ကြာမှုများ ကြုံတွေ့၍ ပြည်တွင်းပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍအကြား အခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံးသည်ဟု ခံစားရကာ စိတ်ပျက်မှုများဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။
စာမျက်နှာ ၇ သို့ >>>

NUG နှင့် CRPH တို့သည် တရားမဝင်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်လာပြီး ယင်းအဖွဲ့အစည်းများ၏ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အားပေးထောက်ခံသူများသည် အကြမ်းဖက်ဥပဒေအရ(သို့)နိုင်ငံတော်သစ္စာဖောက်မှုတို့ဖြင့် တရားစွဲဆို ခံထားရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ NUG နှင့် CRPH အနေဖြင့် ပြည်ပ သို့မဟုတ် ကေအင်ယူ၊ ကေအိုင်အို ထိန်းချုပ်နယ်မြေများတွင် မြေအောက်လှုပ်ရှားမှု အဖြစ် ဖြန့်ခွဲလှုပ်ရှားနေပြီး အနာဂတ်တွင် ယုံကြည်အားကိုးလောက်သည့် နိုင်ငံရေးအင်အားစု ဖြစ်လာနိုင်ဖွယ်မရှိချေ။ NUG နှင့် CRPH ခေါင်းဆောင် အများစုသည် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာ၍ ဥရောပ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့တွင် ရောက်ရှိနေကြပြီဖြစ်ရာ လက်ရှိ မြေပြင် အခြေအနေကို ထိန်းချုပ်နိုင်ခြင်း(သို့)သိရှိနိုင်ခြင်းမရှိပေ။

CRPH တို့သည် တရားမဝင်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်လာပြီး ယင်းအဖွဲ့အစည်းများ၏ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အားပေးထောက်ခံသူများသည် အကြမ်းဖက်ဥပဒေ အရ(သို့)နိုင်ငံတော်သစ္စာဖောက်မှုတို့ဖြင့် တရား စွဲဆိုခံထားရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ NUG နှင့် CRPH အနေဖြင့် ပြည်ပ သို့မဟုတ် ကေအင်ယူ၊ ကေအိုင်အို ထိန်းချုပ်နယ်မြေများတွင် မြေအောက်လှုပ်ရှားမှု အဖြစ် ဖြန့်ခွဲလှုပ်ရှားနေပြီး အနာဂတ်တွင် ယုံကြည် အားကိုးလောက်သည့် နိုင်ငံရေးအင်အားစု ဖြစ်လာ နိုင်ဖွယ်မရှိချေ။ NUG နှင့် CRPH ခေါင်းဆောင် အများစုသည် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာ၍ ဥရောပ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့တွင် ရောက်ရှိ နေကြပြီဖြစ်ရာ လက်ရှိ မြေပြင်အခြေအနေကို ထိန်းချုပ်နိုင်ခြင်း(သို့)သိရှိနိုင်ခြင်းမရှိပေ။
နားလည်နိုင်စွမ်းမရှိ
NUG ခေါင်းဆောင်ပိုင်း၏ ကျန်ရှိနေသည့် နိုင်ငံရေးဦးတည်ချက်မှာ ယင်းတို့အဖွဲ့အစည်းကို သာ အကျိုးပြုမည့် တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုမှု ရရှိရေးဖြစ်သည်။ NUG ခေါင်းဆောင်ပိုင်းအနေဖြင့် အနောက်တိုင်း၏ နိုင်ငံရေးမျှော်မှန်းချက်များကို နားလည်နိုင်စွမ်းမရှိကြောင့် အဆိုပါဦးတည်ချက် မှာလည်း လက်လှမ်းမမီ ဖြစ်နေပုံရသည်။ ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံမတိုင်မီ ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် ခန့်အပ်လွှာ အပြိုင်အဆိုပြုခြင်း ကိစ္စသည် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် NUG အစိုးရ အား နောက်ဆုံးမြင်တွေ့ရမှု ဖြစ်ကောင်းဖြစ်နိုင် သည်။ NUG သည် အမှန်တကယ် ဌာနလက်ကိုင်မရှိ

မရှိသကဲ့သို့ မည်သည့်မူဝါဒကိုမျှ ၎င်းတို့ဘာသာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိချေ။
ယင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဓိကမေးခွန်းထုတ်ရ မည်မှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ အာဏာလွှဲပြောင်းရယူ မှု၏ နောက်ကွယ်ရှိ တကယ့်အကြောင်းရင်းများ ကို ဖြစ်သည်။ NLD အစိုးရလက်ထက်တွင် ဖြစ်ပွား ခဲ့သော မည်သည့်စိန်ခေါ်မှုများသည် တပ်မတော် အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကို ဖွဲ့စည်း ၍ နိုင်ငံရေး၌ ပိုမိုတက်ကြွသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်စေခဲ့ပါသနည်း။
ဆွေးနွေးငြင်းခုံ
တပ်မတော်အနေဖြင့် ပိုမိုကြီးမားသည့် နိုင်ငံရေးဩဇာကျင့်သုံးခြင်း၏ အကြောင်းရင်း များကို အများက ဆွေးနွေးငြင်းခုံလျက်ရှိကြသည်။ အားကောင်းသည့် အကြောင်းပြချက်နှင့် မြန်မာ့ နိုင်ငံရေးတွင် အရပ်ဘက်နှင့် တပ်ဘက်အကြား ကျော်လွှား၍ မရနိုင်သည့် တင်းမာမှုများရှိနေခဲ့ခြင်း ကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် ဤလမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပုံရသည်မှာ ထင်ရှား သည်။
တပ်မတော်မှ နိုင်ငံရေးထိန်းချုပ်မှုရယူခြင်း ၏ ဖြစ်နိုင်သည့် အဓိက နောက်ကွယ်အကြောင်း အချက် သုံးချက်မှာ -
(က) ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများ - ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲများ၏ လွတ်လပ် မျှတမှုကို တပ်မတော်နှင့် ဝင်ရောက်

»» စာမျက်နှာ ၆ မှ

စင်စစ်တွင် ၂၀၀၈ ခုနှစ်၌ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်းမှစ၍ ဒီမို ကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ဆင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ နေထိုင်ရာ နယ်စပ်ဒေသများတွင် ရန်လိုမှုများ ရပ်ဆိုင်းရေး၊ ထိုက်သင့်သည့် စီးပွားရေးတံခါး ဖွင့်လှစ်မှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မှတ်သားလောက်သည့် တိုးတက်မှုများ ရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အလားအလာရှိသည့် ဈေးကွက်အနေဖြင့် ပေါ်ထွက် လာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်တွင်း ပြည်ပနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရသည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည့်အခြေ အနေ ရှိခဲ့သည်။ ဦးသိန်းစိန်အစိုးရလက်ထက်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အနေဖြင့် အရေးပါသည့် မှတ်ကျောက်တင်နိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းတို့အနက် အသိသာဆုံးမှာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြီးခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်က တိုးတက်မှုရရှိထားသည့် စီးပွားရေးနှင့် နိုင်ငံရေးပြန်လည်သင့်မြတ်မှုကို ညတွင်းချင်း ပျက်ယွင်းသွားအောင် မလုပ်နိုင် လောက်ဟု ဆက်လက်မျှော်လင့်ရသည်။

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများ

(၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ မဿမာမူဆိုင်ရာ ပြောကြားမှုများသည် အခြေအမြစ်ရှိသလား) ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲများသည် အချက်အချာ ကျသည့် နိုင်ငံရေးဖြစ်ရပ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး တပ်မတော် က ယင်းအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးတွင်ပါဝင်မှု တိုးချဲ့ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်နေသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲများ ပြင်ဆင်ရေး၊ ကျင်းပရေးနှင့် နိုင်ငံတကာမှ လာရောက်စောင့်ကြည့်ရေးကိစ္စများသည် အနှောင့် အယှက်ဖြစ်ခဲ့ရသည်။

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ရွေးကောက် ပွဲနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အစီအမံများကို စွမ်းအားရှိသလောက် အကောင်းဆုံး ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း နိုင်ငံရေးပါတီများအနေ ဖြင့် မဲဆွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို မည်သို့ ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်ဆိုခြင်းမှာ မေးခွန်းထုတ်ဖွယ်ဖြစ်သည်။

လွယ်ကူသည့် ကိစ္စမဟုတ်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုင်းရင်းသား၊ ယုံကြည် ကိုးကွယ်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာစကားများ ပေါ်ကြွယ်ဝမှုကြောင့် အားလုံးပါဝင်သည့် ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော် တည်ထောင်ရေးကိစ္စသည် လွယ်ကူ သည့် ကိစ္စမဟုတ်ပေ။ ပြည်သူ့ဆန္ဒနှင့် နိုင်ငံ အတွင်းရှိ အမျိုးမျိုးသော အုပ်စုများကို တိုင်းရင်းသား၊ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဘာသာစကား များအရ ကွဲပြားသည့် ခေါင်းဆောင်များက ကိုယ်စားပြုနေသည်။ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲများတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံရေးပါတီများ နှင့် အင်အားနည်းသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ ကံကြမ္မာကို ပိုမိုအာရုံစိုက်ရန် လိုအပ်သည်။ တိုင်းရင်းသား နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် အင်အားနည်း သည့် နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် ယုံကြည်စိတ်ချ ရသော မဲဆွယ်စည်းရုံးရေး ပြုလုပ်နိုင်မည်လော၊ ကောင်းစွာအခြေကျနေသည့် NLD နှင့် USDP တို့ကဲ့သို့ အင်အားကြီးနိုင်ငံရေးပါတီများအား ယင်းတို့၏ အမြင်၊ မူဝါဒရပ်တည်ချက်များဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်သွားနိုင်မည်လောဆိုသည်မှာ စဉ်းစား စရာဖြစ်သည်။

၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်အရ ဒေါ်သက်သက် ခိုင်၏ People's Pioneer Party နှင့် ဦးသူရရွှေမန်း တို့၏ Union Betterment Party ကဲ့သို့ ပါတီသစ် များနှင့် တိုင်းရင်းသားမဲဆန္ဒရှင်များအတွက် မအောင်မြင်မှုတစ်ခုဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ပြဆိုနေသည်။ ပါတီသစ်များနှင့် တိုင်းရင်းသားပါတီများ ကိုယ်စားပြု နိုင်မှုအားနည်းခြင်း (စင်စစ်တွင် ကိုယ်စားပြုနိုင်ခဲ့မှု မရှိခြင်း)သည် အနိုင်ရသူ အကုန်ယူ (first-past-the-post) ရွေးကောက်ပွဲစနစ်ကြောင့်သာ မဟုတ်ဘဲ ကိုဗစ်-၁၉ နှင့် ပတ်သက်သည့် စည်းမျဉ်းကန့်သတ် ချက်များကြောင့် မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများ မပြုလုပ်နိုင်ခြင်းကြောင့်လည်း ဖြစ်သည်။ ပါတီဝင် အင်အားများပြားပြီး လူထုထောက်ခံမှုရှိသော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများ တူညီစွာမရရှိမှုသည် ပါတီသစ် များနှင့် ပါတီငယ်များအတွက် လွှတ်တော်၌

ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာဒေသများ၌ ရွေးကောက်ပွဲများအား ဖျက်သိမ်းရာတွင် ညီညွတ် မျှတမှုမရှိခြင်းကြောင့် အချို့သောတိုင်းရင်းသားနှင့် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများ အနေဖြင့် မဲပေးခွင့်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်ဟု ခံစားရကောင်းခံစားရနိုင်သည်။ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်နေ့စွဲဖြင့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ မဲဆန္ဒနယ်များစွာနှင့် အချို့သော ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် ရွေးကောက်ပွဲ များ ဖျက်သိမ်းကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ ဖျက်သိမ်းခဲ့သည့် မဲဆန္ဒနယ်များတွင် တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော်နေရာများအတွက် ရွေးချယ်ခံရနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းရှိသော နယ်မြေများပါဝင်ပြီး လုံခြုံရေးအခြေအနေအရ လည်း ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပမည်ဆိုလျှင် ကျင်းပနိုင်သည့်အခြေအနေရှိခဲ့

ကိုယ်စားပြုနေရာ မရရှိစေသည့် အကြောင်းရင်း ဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုကြီးက မြန်မာ့ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းမှု များသည် အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်များ တွင် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုတည်းက ထိန်းချုပ်ထား သည့် အခြေအနေကြောင့် တိုက်စားခံရမည်ကို စိုးရိမ် ကြောင်း၊ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အစိုးရအပေါ် အပြန် အလှန်ထိန်းကျောင်းမှု တကာလလုပ်ဆောင်မယ့် လွှတ်တော်တစ်ရပ်ရှိရန် ဆန္ဒရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ ပါတီတစ်ခုတည်းက လွှမ်းမိုးထားမှုကြောင့် အပြန် အလှန်ထိန်းကျောင်းမှု လုပ်ဆောင်နိုင်မည့်စနစ်အား ထိခိုက်မည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ USDP ပါတီအပါအဝင် နိုင်ငံရေးပါတီ ၂၄ ခုက ပေါ်ပေါ်ထင်ထင် ကန့်ကွက်နေသည့်ကြားမှ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါလှိုင်း ပြင်းထန်မှုအခြေအနေကို လျစ်လျူရှု၍ မူလစီစဉ်ထားသည့်အတိုင်း ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။

ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ချိုးဖောက်

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၄ တွင် လက်ရှိသမ္မတ(သို့)ဒုတိယသမ္မတသည် နိုင်ငံရေးပါတီ တစ်ခု၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်လျှင် ၎င်းတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော် ရာထူးတာဝန်ယူထားသည့် သက်တမ်းကာလ အတွင်း ပါတီလှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိရဟု ဆိုထားသည်။ သမ္မတဦးဝင်းမြင့်သည် ယင်းပြဋ္ဌာန်း ချက်ကို ချိုးဖောက်၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ပါတီမဲဆွယ်

စည်းရုံးရေးလှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်ခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် အာရုံမစိုက်ဘဲ နေ၍မရသည့် ဝေဖန်ပြောဆိုမှုများတွင် အမျိုးသား လွှတ်တော် ရွေးကောက်ခံကိုယ်စားလှယ်များအား ရွေးချယ်သည့် မဲဆန္ဒနယ်မြေများအား အပြောင်း အလဲပြုလုပ်ခြင်းလည်းပါဝင်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ သက်ဆိုင်သူများ၊ မဲဆန္ဒရှင် များအနေဖြင့် ယခင် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ (ANP) အနိုင်ရရှိခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း (ဥပမာ၊ မောင်တော)၌ မဲဆန္ဒနယ်များ ဖယ်ရှားခံခဲ့ရခြင်းနှင့် NLD လွှမ်းမိုးမှုရှိသော ရခိုင်ပြည်နယ်တောင်ပိုင်း (ဥပမာ၊ ဝှ)၌ မဲဆန္ဒနယ်သစ်များ ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်း တို့အပေါ် မကျေနပ်သည့် တိုင်တန်းမှုများပြုနိုင်ခြင်း ဖြစ်သည်။

ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာဒေသများ၌ ရွေးကောက်ပွဲများ အား ဖျက်သိမ်းရာတွင် ညီညွတ်မျှတမှုမရှိခြင်းကြောင့်

ပါတီနှင့်ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ တို့ကို အများဆုံး ထောက်ခံသူများဖြစ်ကြသည်။ ပေါက်တောမြို့နယ်ရှိ ရွေးကောက်ပွဲများ ဖျက်သိမ်း ခဲ့သော်လည်း တိုက်ပွဲများပြင်းထန်ခဲ့သည့် NLD အားပေးထောက်ခံသူများရှိသော ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်ကဲ့သို့သော မဲဆန္ဒနယ်မြေများတွင် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခဲ့သည်။ ဖိအားပေးမှုများ ရှိလာသောအခါမှာသာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အနေဖြင့် ပလက်ဝမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ အုပ်စု ၉၄ ခုတွင် ရွေးကောက်ပွဲများ ဖျက်သိမ်း ကြောင်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက် နေ့တွင် ကြေညာခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲများ ဖျက်သိမ်းခံရသည့်မြို့နယ်များသည် တိုင်းရင်းသား နိုင်ငံရေးပါတီများအတွက် မဲများ သိသိသာသာရရှိ နိုင်သည့်ဒေသများဖြစ်သည်။

မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်ခဲ့

မဲပေးနိုင်ခွင့်အပြင် သတင်းအချက်အလက်များ အား လက်လှမ်းမီမှုသည်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နောက်ထပ်ကြီးမားသည့်အခက်အခဲတစ်ခုဖြစ်သည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် NLD အစိုးရသည် ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိဘူးသီးတောင်၊ မင်းပြား၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်များနှင့် ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်တို့၌ အင်တာနက်ဖြတ်တောက်ရန် ညွှန်ကြားခဲ့သည်။ အင်တာနက်ဖြတ်တောက်မှု ကြောင့်မဲပေးသူများအနေဖြင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ၎င်းတို့၏ ရပ်တည်ချက် များနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များရယူရာ တွင် သက်ရောက်မှုရှိခဲ့သည်။ ဤကိစ္စသည် လူဦးရေတစ်သန်းခန့်အပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှု ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲနှင့် နှိုင်းယှဉ် လျှင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများနေထိုင်ရာ နယ်စပ် ဒေသများ၌ ရွေးကောက်ပွဲများ၏ တရားမျှတမှုကို မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်ခဲ့သည်။

အငြင်းပွားဖွယ်ရာကိစ္စများရှိခဲ့

၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ တင်းမာသည့် အခြေအနေများနှင့် အငြင်းပွားဖွယ်ရာကိစ္စများရှိခဲ့ သည့်မှာလည်း သိသာထင်ရှားသည်။ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ရွေးကောက်ပွဲ မတိုင်မီ ရက်အနည်းငယ်အလိုတွင် ညီညွတ်သော ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (UDP)ကို ရုတ်တရက် ဖျက်သိမ်းခဲ့သည်။ ယင်းပါတီတွင် NLD ပါတီကဲ့သို့ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၀၀၀ ကျော် ပါဝင်ပြီး ပါတီခေါင်းဆောင် မိုက်ကယ်ကျော်မြင့်ကို အရည်အချင်းမပြည့်မီဟုဆိုကာ ပယ်ချ၍ ငွေကြေး ခဝါချမှုဥပဒေကိုချိုးဖောက်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ မြန်မာ ကျပ်ငွေ ၁၆ ဘီလီယံရယူကြောင်းနှင့် တရားမဝင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ကြောင်း စွပ်စွဲခံခဲ့ ရသည်။

အလားတူ ကေ့မှူးမြို့နယ်၌ ဒေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်နှင့်အပြိုင် ရွေးကောက်ခံမည့် တစ်သီး ပုဂ္ဂလ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးဌေးအောင်သည် လည်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား နိုင်ငံခြားသား များနှင့် လျှို့ဝှက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည်၊ မမှန်ကန်မှုများ ပြုလုပ်နေခြင်းတို့ရှိသည်ဟု ဝေဖန်ပြောဆိုခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော်အကြည်ညို ပျက်စေမှုဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ ဦးဌေးအောင်၏ စွပ်စွဲချက်များကို အချက်အလက်ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ဖြင့် ပြန်လည်ဖြေရှင်းချက်ပေးနိုင်သော်လည်း NLD အစိုးရသည် ၎င်းတို့၏ပြိုင်ဘက် ဦးဌေးအောင်ကို နှစ်ရှည် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်၍ နှုတ်ဆိုစေခဲ့သည်။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ လူငယ်တွေ စိတ်ဝင်စားမယ့် ပြကွက်၊ ပြခန်းတွေအပြင် ဂိမ်းတွေလည်း စီစဉ်ထားရှိတဲ့အတွက် လာရောက်လည်ပတ်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်

ဒေါက်တာဉာဏ်ဝင်းသန်း

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းကြီး၌ ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဟိန်းအောင်
ဓာတ်ပုံ - ကိုကြီးထိန်

ထို့ကြောင့် လူငယ်နှင့် စာပေပွဲ တော်ကြီး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး နှင့် ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ယူပြုသ မည့် ကဏ္ဍအလိုက်ပြခန်းများ ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြခန်းတာဝန်ခံများနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား တွေ့ဆုံမေးမြန်း ထားမှုများကို ထုတ်နုတ်ဖော်ပြလိုက်ပါ သည်။

ဦးဆန်းမြင့် (ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်း တိုက်ဦးစီးဌာန)

ဒီပွဲတော်ကြီးမှာ ကျွန်တော်တို့ဌာန အနေနဲ့ ပြခန်းတစ်ခန်း၊ ပြကွက်ငါးကို ပြသထားပါတယ်။ ပင်လုံနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အထောက်အထားပြကွက်၊ သမိုင်းဝင် စာချုပ်စာတမ်းပြကွက်၊ မော်ကွန်း အထောက်အထားပြကွက်၊ တန်ဖိုးရှိတဲ့ အထောက်အထားတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ထိန်းသိမ်း ထားတဲ့ ပြကွက်တွေကို ပြသထားပါ တယ်။ ဒီပွဲတော်က ပြည်ထောင်စုနေ့ အကြိုလုပ်တဲ့ ပွဲတော်ဖြစ်တဲ့အတွက် ပင်လုံနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အဓိကအထောက် အထားတွေကို ပြသထားပါတယ်။ နောက်ပြီး မဟာဗန္ဓုလနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ရှေးဟောင်းအထောက်အထားတစ်ခုကို လည်း ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြသရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ၊ လူငယ် တွေအနေနဲ့ သမိုင်းဆိုင်ရာအထောက် အထားတွေကို လက်တွေ့မျက်မြင် ကိုယ်ကျ ကြည့်ရှုနိုင်မှာဖြစ်တဲ့အပြင် လေ့လာမှတ်သားပြီး ဗဟုသုတတွေ တိုးပွားလာစေဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ လူငယ်နှင့် စာပေပွဲတော်ကျင်းပခြင်းဟာ လူငယ် တွေအတွက် များစွာအကျိုးရှိပါတယ်။ နောက်ပြီး ဒီသမိုင်းအထောက်အထား တွေကို ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ထိန်းသိမ်းဖို့ တာဝန်ရှိပါလားဆိုတာ ကိုလည်း လူငယ်တွေ သိရှိနားလည်စေ မှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာသန်းနိုင်စိုး (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကျန်းမာရေး အသိပညာဖြန့်တင်ရေးဦးစီးဌာန)

လူငယ်နဲ့စာပေပွဲတော်မှာ ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ လူငယ်တွေ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကင်းစင်ပြီး အန္တရာယ်ကင်းစွာ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်နဲ့ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ဖို့ အဓိကဆောင်ရွက်ပေး သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲတော်ကျင်းပ နေတဲ့အချိန်မှာ ကျောင်းသားလူငယ် တွေ ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ စည်းကမ်းတွေ၊ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်း တွေကို သိရှိပြီးလိုက်နာသွားကြဖို့ အတွက် ပြခန်းတွေကိုလည်း ထည့်သွင်း ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ ဂိတ်အဝင်/ အထွက်တွေမှာ Thermal Scanner နဲ့ ကိုယ်အပူချိန် တိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်း

အပြင် Social Zone မှာ Medical Cover ဆောင်ရွက်ဖို့ ဆေးခန်းတွေလည်း ဖွင့်ပေး ထားပါတယ်။ အရေးပေါ်အခြေအနေ တစ်ခုခုဖြစ်ခဲ့မယ်ဆိုရင် အချိန်မီတုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ဖို့အတွက် ဇေယျသီရိဆေးရုံကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။

ကျောင်းသားလူငယ်တွေ စိတ်ပါ ဝင်စားမှုရှိနိုင်တဲ့ လူတစ်ယောက်ရဲ့ ခန္ဓာ ကိုယ်ကို မြင်နေရတဲ့ အနေအထားနဲ့ မျက်လုံးရဲ့နောက်မှာ အာရုံကြောတွေ ဘယ်လိုဖွဲ့စည်းထားတယ်၊ ခန္ဓာကိုယ် အတွင်းထဲမှာရှိတဲ့ အဆုတ်၊ အသည်းနဲ့ နှလုံးက ဘယ်လိုပုံစံရှိတယ်၊ ခန္ဓာကိုယ်ရဲ့ အစိတ်အပိုင်းတွေ ဘယ်လိုအလုပ်လုပ် တယ်၊ ဂရုစိုက်ပြီး ဘယ်လိုစောင့်ရှောက် ဖို့ လိုအပ်တယ် စတဲ့ပုံစံတွေကို ခင်းကျင်း ပြသထားပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဆေးလိပ်၊ အရက်နဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးတွေရဲ့ အန္တရာယ်တွေကိုလည်း ပြသထားပါ တယ်။ အရက်အန္တရာယ်ပြကွက်မှာဆိုရင် ပုံမှန်အသည်း၊ အရက်သောက်လို့ အသည်းခြောက်တဲ့လူရဲ့ အသည်းနဲ့ အသည်းကင်ဆာ ဖြစ်တဲ့လူရဲ့အသည်းကို ယှဉ်ပြထားပါတယ်။ ဆေးလိပ်အန္တရာယ် ပြကွက်မှာဆိုရင် လူကောင်းတစ်ယောက် ရဲ့ ပုံမှန်အဆုတ်နဲ့ ဆေးလိပ်သောက်လို့ အဆုတ်ကင်ဆာဖြစ်တဲ့လူရဲ့ အဆုတ်၊ အဆုတ်ပွရောဂါဖြစ်တဲ့ သူတွေရဲ့အဆုတ် တွေကို ယှဉ်ပြထားပါတယ်။ ဒီလိုယှဉ်ပြ ထားလို့ ကလေးလူငယ်တွေ မြင်တဲ့အခါ ဆေးလိပ်၊ အရက်နဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးရဲ့ အန္တရာယ်ကိုသိရှိပြီး ရှောင်ကြဉ်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး နဲ့ပတ်သက်တဲ့ သွားတိုက်တာ၊ လက်ဆေး တာအပြင် ကျောင်းကျန်းမာရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပြကွက်တွေပါ ပြသထားပါ တယ်။

ပြခန်းကို လာရောက်လည်ပတ်ကြတဲ့ ကျောင်းသားလူငယ်တစ်ဦးကို သွားတိုက် ဆေးဘူးတစ်ဘူးစီ ဝေငှသွားမှာဖြစ်ပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့က ကျန်းမာရေး အသိပညာ မြှင့်တင်ပေးရတဲ့ဌာန တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသားလူငယ်တွေ အနေနဲ့ ရောဂါတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရန်ရှောင်ရန်တွေကို ငယ်ငယ် ကတည်းက သိသွားတဲ့အခါ အကျင့်ပါ သွားပြီး အသက်ကြီးလာတဲ့အထိ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စေပြီး ပညာ တတ်လူငယ် တွေ ပေါ်ထွက်လာဖို့မျှော်လင့်ပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းတွေ နဲ့ ပတ်သက်ပြီး Mask တပ်တဲ့အခါ ဘယ်လိုကာကွယ်မှုရတယ် ဆိုတာကစ ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ပြသထားတဲ့အတွက် ကျောင်းသားလူငယ်တွေ လာရောက် လည်ပတ်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာဉာဏ်ဝင်းသန်း (ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန)

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနအနေ



ဦးဆန်းမြင့်



ဒေါက်တာ သန်းနိုင်စိုး



ဒေါက်တာ ဉာဏ်ဝင်းသန်း



ဦးကျော်ကျော်ဝင်း



ဒေါက်တာ ပြည့်ကျော်သူ



ဦးဌေးအောင်

နဲ့ ပြခန်းလေးခန်း ပြသထားပါတယ်။ ပထမဆုံးပြခန်းကတော့ ဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုပြခန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယနဲ့ တတိယကတော့ နည်းပညာ၊ သက်မွေး ပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ပြခန်းဖြစ်ပြီး စတုတ္ထအခန်း က အဆင့်မြင့် သိပ္ပံနည်းပညာဦးစီးဌာန နဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ ပြခန်းဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲတော် မှာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ကျောင်းမှာ လက်တွေ့သင်ကြားနေရတဲ့ ပစ္စည်းတွေကို ဦးစားပေးရွေးချယ်ပြီး ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ အပိုင်းသုံး ပိုင်း ရွေးချယ်ပြီးတော့ ပြသထားတာ ဖြစ် ပါတယ်။ Automation နဲ့ပတ်သက်တဲ့ အပိုင်း၊ Renewable Energy ၊ မော်တော်ယာဉ် နည်းပညာသုတေသနနဲ့ ပတ်သက်တဲ့အပိုင်းတွေကို ပြသထားပါ တယ်။ အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ကျွန်တော် တို့ပြခန်းကို လာရောက်ကြည့်ရှုတဲ့အခါ နည်းပညာနဲ့သက်မွေးကဏ္ဍကို ရွေးချယ် ပြီးတော့ တက်ရောက်ခဲ့မယ်ဆိုတာ ကြိုတင်ပြီးတော့ မက်ဆေပေးချင်တဲ့ အနေနဲ့ ဒီပြခန်းတွေကို ပြသခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ဌာနအနေနဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ လူငယ် တွေ စိတ်ဝင်စားမယ့် ပြကွက်၊ ပြခန်း တွေအပြင် ဂိမ်းတွေလည်း စီစဉ်ထားရှိတဲ့ အတွက် လာရောက်လည်ပတ်ကြဖို့

ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ ဦးကျော်စင်စိုး (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန) ပွဲတော်မှာ ပြခန်းပေါင်း ၄၀ ကျော် ခင်းကျင်း ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကကတော့ ကျန်းမာရေးပြခန်း၊ အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်းတိုက် ဦးစီးဌာနပြခန်း၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ပြခန်း၊ ပညာရေးပြခန်း၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရေကြောင်း ပညာရပ်ဆိုင်ရာပြခန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ လေကြောင်း ဝါသနာရှင်များအသင်းရဲ့ လေကြောင်း ပညာရပ်ဆိုင်ရာပြခန်း၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနက ကြီးတွေရဲ့ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ စာအုပ်အရောင်းဆိုင်တွေ တွဲဖက်ထားတဲ့ ပြခန်းတွေကို ထည့်သွင်းပြသသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နောက်ပြီး ကလေးတွေ ပွဲတော်ကြီး ကို လာရောက်တဲ့အချိန်မှာ ပျော်ရွှင်စေ ဖို့အတွက် အမှတ်တရလက်ဆောင်တွေ လည်းပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကလေး တွေ စုပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်တဲ့ အလေ့အကျင့်ဖြစ်အောင် အိမ်ဆောက် ပြိုင်ပွဲ၊ အရုပ်ဆက်ပြိုင်ပွဲ၊ စကားပုံဆက် ပြိုင်ပွဲတွေကိုလည်း ပျော်ရွှင်စွာဆင်နွှဲ နိုင်အောင် စီစဉ်ပြီး ထည့်သွင်းထားပါ

တယ်။ ပွဲတော်ကို လာရောက်လေ့လာနိုင် ဖို့အတွက် နေပြည်တော်ကောင်စီ အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျောင်းတွေက ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ ဝန်ကြီး ဌာနအလိုက် ဝန်ထမ်းမိသားစုတွေကို လည်း ဖိတ်ခေါ်ထားပါတယ်။ အနာဂတ် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော်ကြီးမှာ လူငယ် တွေရဲ့ အတွေးအခေါ် အသိအမြင်တွေ လမ်းကြောင်းတည့်မတ်ပေးနိုင်ဖို့ အသိ ပညာပေးခြင်းအပြင် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲတွေ ပေါင်းစပ်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးတာဖြစ်ပါ တယ်။ နောက်တစ်ချက်အနေနဲ့ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းကြီးဟာ နိုင်ငံ အဆင့်အားကစားကွင်းကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို အားကစားကွင်းကြီးထဲမှာ လူငယ် တွေ ပါဝင်ခဲ့တယ်ဆိုတဲ့ အမှတ်တရမျိုး ရရှိစေဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ပွဲတော်ကြီးကိုလည်း ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများနဲ့ အညီ အထူးဂရုစိုက်ပြီး ဆောင်ရွက်ထား ပါတယ်။ ပြခန်းတွေကိုလည်း social distancing နဲ့ စနစ်တကျလေ့လာနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်ထားတဲ့အပြင် အခန်းတွင်း လှုပ်ရှားမှုတွေမှာလည်း စနစ်တကျ ကန့်သတ်ပြီး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထား ပါတယ်။ ပွဲတော်ကြီးဟာ အရပ်ပြပွဲတွေမှာ မြင်တွေ့နေကျ ပြကွက်တွေထက် ထူးခြားပြီး

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ (၂၀၂၂)တွင် ပြခန်းပေါင်း ၁၅၀ ကျော် ပါဝင်ပြသထား



ဒေါက်တာအောင်ကြီး



ဒေါက်တာရဲထွန်းဝင်း



ဦးသက်ပိုင်ဖြိုး



ဦးမျိုးသိန်း



ဒေါက်တာဗလ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ (၂၀၂၂) ကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်မှ ၃၀ ရက် အထိသုံးရက်တာ နေပြည်တော်ရှိ ကိုးရွာသပြေကုန်းရွာအနီး စက်စက်ယို ကွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါပြပွဲတွင် မွေးမြူရေးအစာဆိုင်ရာ စက်မှုပြခန်း၊ တိရစ္ဆာန် ရောဂါကာကွယ်ရေး ပညာပေးပြခန်း၊ မွေးမြူရေးအသိပညာပေးပြခန်း၊ မွေးမြူရေးသုံး ဆေးဝါးနှင့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းကိရိယာပြခန်း၊ မွေးမြူရေး အစာဆိုင်ရာပြခန်း၊ တိရစ္ဆာန်ရောဂါ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရေးစခန်း (AQS) ပြခန်း၊ မွေးမြူရေးထွက်ကုန်ပစ္စည်းပြခန်းများပါဝင်ပြီး မွေးမြူရေး တိရစ္ဆာန်ပြိုင်ပွဲတွင် ကျွဲ၊ နွား၊ နောက်၊ နွား၊ ဆိတ်နှင့် သိုးများပါဝင်သည်။

တိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတွင် ပြခန်းပေါင်း ၁၅၀ ကျော် ပါဝင်ပြသ ထားပြီး ပြိုင်ပွဲဝင် တိရစ္ဆာန်အကောင်ရေ ၂၁၁ ကောင် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိရာ အဆိုပါတိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများနှင့်ပတ်သက်ပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏စကားသံများကို ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

ဒေါက်တာ အောင်ကြီး (ဒုတိယဝန်ကြီး)

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ စိုက်ပျိုးရေးကိုအခြေခံတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်တယ်။ အထူးသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဟာ ကျွန်တော်တို့ တောင်သူတွေရဲ့ လူမှုဘဝအဆင့်အတန်းတိုးတက်ဖို့ အဓိကဖြစ်တဲ့ အတွက် တောင်သူတွေရဲ့ဘဝ မြင့်မားတိုးတက်ဖို့ကို ရည်ရွယ်ပြီးတော့ ယနေ့ ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲကို ပြုလုပ်ပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ချက် ကတော့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ ပြည်ပပို့ကုန်ဝင်ငွေတိုးမြှင့်ရရှိဖို့အတွက် ဆောင်ရွက်တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ခင်းကျင်းပြသထား

ဒီပြပွဲမှာ လက်ရှိပြခန်းပေါင်း ၁၅၀ ပတ်ဝန်းကျင် ပြသထားပါ တယ်။ ခင်းကျင်းပြသထားတဲ့ပြခန်းတွေ လိုက်လံကြည့်ရှုလိုက်မယ် ဆိုရင် တစ်ဖက်က ကျွဲ၊ နွား၊ သိုး၊ ဆိတ်၊ နွားနောက်အပါအဝင် ပြသထား တာရှိသလို တိရစ္ဆာန်တွေနဲ့ပတ်သက်တဲ့အစာ အထူးသဖြင့် မြက် စိုက်ပျိုးမှု ပြသတယ်။ နောက်တစ်ခါ မြက်ကနေပြုပြင်ပြီးတော့ မြက်ချဉ်ဖတ်၊ ပြောင်းချဉ်ဖတ်လုပ်တဲ့ပြခန်းတွေ ပြသတယ်။

အခုလက်ရှိ တိရစ္ဆာန်အစာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အစာထုတ်လုပ်တဲ့ ပြခန်းတွေ၊ အစာရောင်းချတဲ့ကုမ္ပဏီတွေရဲ့ ပြခန်းတွေအပြင် တစ်ဖက် ကလည်း တိရစ္ဆာန်တွေရဲ့ ကာကွယ်ဆေး၊ ကုသဆေး၊ ဆေးဝါးတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြသတဲ့ပြခန်းတွေလည်း ပါဝင်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ တစ်ခုကောင်းတာက အစိုးရဌာနဆိုင်ရာ ပြခန်းတွေတင်မဟုတ်ဘဲနဲ့ ပုဂ္ဂလိကဌာနဆိုင်ရာ ပြခန်းတွေပါ ပြသတဲ့အတွက် လာရောက် ကြည့်ရှုတဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် အားလုံးဟာ ဗဟုသုတကို တစ်နေရာ တည်းမှာ ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ရရှိသွားနိုင်အောင် စီစဉ်ခင်းကျင်းပြသ ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

နေပြည်တော်နဲ့ အနီးတစ်ဝိုက်မှာရှိတဲ့ တောင်သူတွေ၊ မွေးမြူရေး သမားတွေနဲ့ စိုက်ပျိုးရေးသမားတွေပါ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက ကျင်းပတဲ့ မွေးမြူရေးနှင့် တိရစ္ဆာန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲကို လာရောက်ကြည့်ရှုပါ။ အားပေးပါ။ တစ်ဖက်ကလည်း ဒီကနေ ရရှိတဲ့ အသိပညာဗဟုသုတတွေနဲ့ မိမိတစ်ဦးချင်း စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ဖို့၊ ကိုယ့်နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ကို ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြပါလို့ ဖိတ်ခေါ်မှာကြားလိုပါတယ်။

ဒေါက်တာရဲထွန်းဝင်း (ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)

မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန

ကျွန်တော်တို့က မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် ကျေးလက်ဒေသမှာ အခြေခံတဲ့ တိရစ္ဆာန်တွေကို အဓိကထားပြီးတော့ ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတွေ လုပ်မယ်ဆိုတဲ့ ရည်မှန်းချက်နဲ့ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။

ဒီလိုပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတွေမှာ သတ်မှတ်ချက်တွေရှိပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ကျွဲ၊ နွားနဲ့ပတ်သက်လို့ရှိရင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ဓလေ့ထုံးစံဆိုရိုးစကား တွေ၊ သတ်မှတ်ချက်တွေ အများကြီးပဲရှိပါတယ်။ ရေးကဟာတွေကို လက်ရှိအခြေအနေနဲ့ ပေါင်းစပ်ပြီးတော့ အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းတွေ ရေးဆွဲထားတာရှိပါတယ်။ ခိုင်းနွားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်း တွေ၊ နို့စားနွားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းတွေ၊ အသားတိုးနွားနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းတွေ၊ သိုး၊ ဆိတ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းတွေကို ရေးဆွဲပြီးတော့မှ ပြိုင်ပွဲတွေအလိုက် အချို့က ထုတ်လုပ်မှုကိုအဓိကဦးတည်တယ်။ အချို့ကတော့ လှပ ကြော့ရှင်းမှုကို ဦးတည်တယ်။ အဲဒါမျိုးနဲ့ ပြိုင်ပွဲကို ဆောင်ရွက်သွား တာဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တကယ့်ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ စီးပွားဖြစ် မွေးမြူတဲ့လုပ်ငန်းတွေကို ပြောင်းဖို့လိုပါတယ်။ ကျေးလက်နေပြည်သူတွေက မွေးမြူရေးလုပ်တယ်။ ကျွဲ၊ နွား တွေကို မိရိုးဖလာသဘောတရားအတိုင်း ရေးရိုးစဉ်ဆက်အတိုင်း မွေးကြတယ်။ အချိန်တန်အရွယ်ရောက်ရင် ဈေးကွက်ထဲ ထုတ်ရောင်း လိုက်တယ်။ ရသမျှငွေလေးနဲ့ တင်းတိမ်ကြတယ်။ တကယ်တော့ စီးပွားရေးအတွက် တွက်ကြည့်မယ်ဆိုရင် တွက်ခြေမကိုက်ဘူး။

ကျွန်တော်တို့အခုသွားမယ့်စနစ်က မွေးမြူထုတ်လုပ်တဲ့သူတွေဟာ စီးပွားရေးတွက်ခြေကိုက်ရပါမယ်။ ဒါကြောင့်မို့ မွေးမြူတဲ့စနစ်ပြောင်း ဖို့လိုပါတယ်။ မွေးမြူတဲ့မျိုးတွေ ပြောင်းဖို့လိုပါတယ်။ နောက်တစ်ခု ကတော့ မွေးမြူမှုကို စောက်ရှောက်တဲ့၊ ကျွေးမွေးတဲ့ အစီအစဉ်တွေကို ပြောင်းလဲဖို့ လိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မျှော်မှန်းချက်ကတော့ တိရစ္ဆာန် တွေ မွေးမြူတဲ့အခါမှာ တိရစ္ဆာန်အစာတွေ စိုက်ပျိုးမယ်။ စိုက်ပျိုးပြီးသား အစာတွေကို ကျွေးမွေးထားပြီးတော့ လွှတ်ကျောင်းစနစ်တွေ မဟုတ်ဘဲနဲ့ စနစ်တကျ လျှော့ငွေစနစ်နဲ့ ဈေးကွက်ဝင်တဲ့အချိန်မှာ ဈေးကွက် ရအောင်၊ အကျိုးအမြတ်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်မယ့် မွေးမြူရေးစနစ်ကို ပြောင်းဖို့အတွက် ခြေလှမ်းပြင်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲဟာ ဒီမွေးမြူရေးစနစ်ကို ဆက်လက်အားကောင်း အောင်၊ ဒီမွေးမြူရေးစနစ်ကို ရှေ့လျှောက် အားသွန်ခွန်စိုက်ဆောင်ရွက် နိုင်ဖို့အတွက် ဆောင်ရွက်တဲ့ပြပွဲဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခါ တကယ် လုပ်ဆောင်မယ့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်တဲ့ တောင်သူ ကျေးလက်နေပြည်သူ တွေ၊ လုပ်ငန်းရှင်တွေ၊ စီးပွားရေးကိုဦးတည်တဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်၊ ကုန်သွယ် ရေးကိုဦးတည်တဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ပြောင်းအောင်လို့ ဒီပြပွဲကိုအခြေခံ ပြီးတော့ ဆောင်ရွက်ရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးသက်ပိုင်ဖြိုး (စစ်ကိုင်းမြို့နယ်)

ကျွန်တော်တို့ဆိတ်က စစ်ကိုင်းမြို့နယ်မှာ ပထမဆု ရထားပြီးသား ဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်အဆင့်မှာလည်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုကတော့ ဆုရတာထက် အတွေ့အကြုံတွေ လည်း ရချင်တဲ့အတွက် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲပြုလုပ်တဲ့အတွက် ကျွဲ၊ နွား၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍလည်း တိုးတက်

လာမှာဖြစ်သလို တောင်သူလယ်သမားဘဝတွေလည်း တိုးတက်လာ မှာ ဖြစ်တယ်လို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ သုံးသပ်ယူဆပြီးတော့ လာရောက် ကြည့် ဖိတ်ကြားပါတယ်။ လာဖို့အတွက်လည်း ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးမျိုးသိန်း (ငွေပင်လယ် အသားတိုးနွားမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း)

ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နွားမျိုးက တရုတ်နိုင်ငံက ယင်လင်နွားမျိုးချောင်း ကို မြန်မာနွားမနဲ့စပ်ပြီး မွေးမြူထားတဲ့ အသားတိုးနွားဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနွားမျိုးရဲ့ ထူးခြားချက်သုံးချက်မှာ ပထမအချက်ကတော့ မြန်မာ နွားက ငါးနှစ်အထက်မှ အသားစားလို့ရပါတယ်။ ဒီမျိုးကတော့ နှစ်နှစ်ခွဲဆိုရင် အသားစားလို့ရပါတယ်။ မွေးမြူရတဲ့ကာလ တိုသွားပါ တယ်။ နောက်တစ်ချက်ကတော့ မြန်မာနွားထက် အသားနှစ်ဆ ပိုတိုးပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်ကတော့ နိုင်ငံတကာမှာ ဒီနွားအသား က မြန်မာနွားအသားဈေးထက် နှစ်ဆရှိပါတယ်။

ကျေးလက်နေလူထုတွေ ဒီလိုနွားမျိုးတွေရဲ့ မျိုးစိတ်တွေရသွား ခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ မွေးမြူရတဲ့ကာလကလည်း တိုလာမယ်။ အသားထွက်နှုန်းကလည်း ပိုပြီးတော့တိုးလာမယ်။ ဝင်ငွေ တွေကလည်း ပိုမိုကောင်းမွန်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုမျိုး နွားတွေ ကို လူထုတွေကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိအောင် လာရောက်ပြသခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကျေးလက်နေလူထုတွေအတွက် အကျိုးရှိမယ့် နွားပြပွဲဖြစ်တဲ့ အတွက် ဒီပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲကို လာရောက်ကြည့်ရှုသင့်ပါတယ်။ လာရောက် ကြည့်ရှုပြီးတော့ နည်းပညာရော၊ မျိုးတွေရော ရယူကြဖို့အတွက် လာရောက်ကြည့်ရှုဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာဗလ (FORTUNE International ကုမ္ပဏီ)

ကျွန်တော်တို့ ဒီကနေ့ ပြသတဲ့ ပြခန်းဟာဆိုရင် နွားနားကပ် တွေကို ပြသတာဖြစ်ပါတယ်။ နွားနားကပ်ဆိုတာကတော့ မွေးမြူရေး နှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနရဲ့ အထူးအစီအစဉ်ပါ။ ဒါက ဘာလဲဆိုတော့ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ နွားတွေကို Digital IFIT နားကပ်ကလေးတွေကို ကပ်ထားပြီးတော့ နွားရဲ့မှတ်တမ်းမှတ်ရာတွေကို Identification လုပ်တဲ့သဘောပါ။ အဲဒီလိုလုပ်လိုက်ခြင်းအားဖြင့် နွားပိုင်ရှင်ရော၊ နေရာဒေသရော၊ နွားရဲ့မျိုးရိုးရော အကုန်လုံးပါနေတဲ့အတွက် နွားကို ရောင်းချတာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ လာရောက်သယ်ယူပို့ဆောင်တာပဲဖြစ်ဖြစ် အဲဒီချိန်မှာ တောင်သူလယ်သမားဦးကြီးတွေအနေနဲ့ လွယ်လွယ်ကူကူ ဖြစ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခုလို ပွဲတော်တွေ ပြုလုပ်ရတဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ မွေးမြူရေး ဟာ တပ်လှန့်လိုက်သလို အကုန်တက်ကြွသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသခံ တောင်သူလယ်သမားဦးကြီးတွေအနေနဲ့ ဒီပွဲကို လက်မလွှတ်တမ်း လာရောက်ကြည့်ရှုသင့်ပါတယ်။ ဒီပွဲကို လာလိုက်ခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှာရှိတဲ့ ကျွဲ၊ နွားတွေကို မြင်ဖူးသွား မယ်။ သူတို့အတွက် စားကျက်မြက်တွေ၊ အစာကျွေးပုံကျွေးနည်းတွေ၊ ကောက်ရိုးထိန်းသိမ်းပုံ ထိန်းသိမ်းနည်းတွေကအစ အကုန်လုံး ဗဟုသုတရသွားမယ်။ တောင်သူလယ်သမားဦးကြီးတွေအနေနဲ့ လာကြည့်လိုက်လို့ရှိရင် မြန်မာမွေးမြူရေးအတွက် သူတို့တွေ စိတ်အားတက်ကြွပြီး အများကြီးတိုးတက်သွားမယ်လို့ မျှော်လင့် ထားပါတယ်။

သတင်း - သန်းမင်းအောင် (သတင်းစဉ်)
ဓာတ်ပုံ - နေသစ်

* စာမျက်နှာ ၈ မှ

လူငယ်တွေ စိတ်ဝင်စားစေဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။ သိပ္ပံနဲ့ နည်းပညာ ပြကွက်တွေ ပညာရေးဆိုင်ရာ ပြကွက်တွေဆိုရင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ စာတွေ့ပဲသိနေရတဲ့အတွက် လက်တွေ့မြင်နိုင်ဖို့ ထူးထူးခြားခြား စီစဉ်ပေးထားပါတယ်။ အလားတူ အမျိုးသား မှတ်တမ်းများ မော်ကွန်းတိုက်ဦးစီးဌာနအနေနဲ့လည်း ကလေးတွေ စာတွေ့သင်နေရတဲ့ ရန္တပုံစာချုပ်၊ အောင်ဆန်းအက်တလီစာချုပ် စတာတွေကို မြေပြင်မှာ လေ့လာနိုင်ဖို့ စီစဉ်ပြသထားတဲ့အတွက် ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်နဲ့ ဗဟုသုတစုံလင်စွာ လေ့လာနိုင်ဖို့ လာရောက် လေ့လာကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်လိုပါတယ်။

ဦးကျော်ကျော်ဝင်း (ဌာနမှူး၊ မြန်မာ နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးကြောင်း ကောလိပ်)

ဒီပွဲတော်ကြီးမှာ မြန်မာနိုင်ငံရေးကြောင်းကောလိပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရေကြောင်း ပညာတက္ကသိုလ်၊ ရေကြောင်းဦးစီးဌာန၊ ဆိပ်ကမ်းစတဲ့ ပြခန်းတွေကို ပြသထားပါတယ်။ ကမ္ဘာပတ်ချင်သလား ရေကြောင်း ပညာကို လေ့လာပါဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ရေကြောင်းပညာ၊ ရေကြောင်းတက္ကသိုလ်၊ ရေကြောင်းကောလိပ်၊ ဆိပ်ကမ်းပိုင်းဆိုင်ရာ ဗဟုသုတရဖွယ် ပညာရပ်တွေကိုလည်း ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ ဒီလိုပြပွဲတွေ ပြသပေးခြင်းအားဖြင့် လူငယ်တွေ အနေနဲ့ ရေကြောင်းပညာမှာ စိတ်ဝင်စားမှုရှိပြီး နိုင်ငံ့အတွက် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှာ အထောက်အကူပြုမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြခန်း တွေမှာတော့ ရေကြောင်းတက္ကသိုလ်က ပြသထားတဲ့ နည်းပညာပိုင်း ဆိုင်ရာပစ္စည်းတွေနဲ့ ရေကြောင်းအသက်ကယ်ပစ္စည်းတွေလည်း ပါဝင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ပြခန်းတွေကိုလေ့လာခြင်းအားဖြင့် နောက်မျိုးဆက်လူငယ်တွေ ရေကြောင်းပညာဗဟုသုတတွေများစွာ ရရှိမှာဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်အတွက်တော့ တိုးတက်မှုတစ်ခုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါက်တာပြည့်ကျော်သူ (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊

နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန)

ကျွန်တော်တို့ဌာနအနေနဲ့ ပြခန်းလေးခန်းကို ခင်းကျင်းပြသသွား မှာဖြစ်ပါတယ်။ လာကြည့်မယ့်ကလေးတွေက အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းက ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေဖြစ်တဲ့အတွက် သူတို့တွေနဲ့ အနီးစပ်ဆုံးဖြစ်အောင် ပြသထားပါတယ်။ ပထမပြခန်း မှာဆိုရင် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရ စက်မှု၊ လက်မှုသိပ္ပံကျောင်း၊ အစိုးရ နည်းပညာ ကောလိပ်တွေနဲ့ အစိုးရနည်းပညာကျောင်းတွေမှာ လက်တွေ့သင်ခန်းစာတွေကို သင်ကြားနေတဲ့ ပစ္စည်းတွေကို အသုံးပြု ပြီး ပြသထားတာဖြစ်တဲ့အတွက် ပြခန်းကိုလေ့လာရတာက ကလေးတွေ ဝင်ရောက်စမ်းသပ်ပြီး ကြည့်ရှုလို့ရပါတယ်။ ဒုတိယပြခန်းမှာ CNC နဲ့ပတ်သက်ပြီး 3D Printer ကို ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ Autotronic နဲ့ပတ်သက်ပြီး အင်ဂျင်တစ်ခုရဲ့ လှုပ်ရှားပြောင်းလဲနေတဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို Cutting Model တွေနဲ့ ပြသထားတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် လာကြည့်တဲ့ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ တစ်ခါတည်းနဲ့ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ Renewable Energy မှာတော့ လေစွမ်းအင်နဲ့ နေစွမ်းအင်တွေကို အသုံးပြုပြီးတော့ ဘယ်လိုလျှပ်စစ်ဓာတ်အားတွေ ထုတ်လုပ်နေတယ်ဆိုတာ ကလေး တွေမြင်အောင် ပြသထားပါတယ်။ ဒီနေ့ခေတ်မှာ ရေပန်းစားနေတဲ့ Energy Automation နဲ့ပတ်သက်ပြီး အရှင်းလင်းဆုံးနဲ့ အတိကျဆုံး မြင်အောင် ပြသထားပါတယ်။ Electronic Circuit တွေကို အလုပ်လုပ် တဲ့ PCB Making Process ကိုလည်း ပြသထားပါတယ်။ ဒီပြခန်း တွေကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းက ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေ အသိပညာဗဟုသုတတွေ တိုးပွားလာပြီး တော့ နောင်တစ်ချိန်မှာ အင်ဂျင်နီယာတွေဖြစ်အောင် ပညာရှင်တွေ ဖြစ်အောင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ရမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ကူး၊ စိတ်သန်းတွေကို အများကြီးရရှိမှာဖြစ်တဲ့အတွက် လာရောက်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးဌေးအောင်

(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန)

အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ မြန်မာ့ အားကစားလှုပ်ရှားမှုပြခန်းကို အပိုင်းငါးပိုင်းခွဲပြီး ခင်းကျင်းပြသ သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအပိုင်းကတော့ စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရေး ပြခန်းဖြစ်ပြီး ဒီပြခန်းမှာပဲ အပိုင်း ငါးပိုင်းခွဲပြီး ပြသသွားမှာဖြစ်ပါ တယ်။ သမိုင်းအစဉ်အလာရှိသော မြန်မာ့အားကစားသမားများ ပြခန်း ထဲမှာ ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာ့ဂုဏ်ဆောင်အားကစားသမားများ ရယူပေးခဲ့တဲ့ ဆုဖလား၊ ဆုတံဆိပ်၊ မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ၊ ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင် မှုဓာတ်ပုံ၊ နိုင်ငံတကာက ဆုတံဆိပ်တွေရယူပြီး ပြန်လာတဲ့အခါမှာ ပြည်သူတွေက သောင်းသောင်းဖျူဖြူဆိုတဲ့ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံတွေကို ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။

အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ ပြခန်းမှာ (၂၆) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ မှာ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေး ဆုတံဆိပ်ရရှိတဲ့ အားကစားသမား တွေရဲ့ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံတွေကို ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ အထိမ်း အမှတ် အားကစားပစ္စည်းပြခန်းမှာ နိုင်ငံတကာအားကစား ပြိုင်ပွဲ တွေကို မြန်မာနိုင်ငံက အားကစားနည်းအလိုက် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင် တဲ့အခါ အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပတဲ့နိုင်ငံတွေက ပြိုင်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဆုဖလား၊ ဆုတံဆိပ်၊ မှတ်တမ်းလွှာတွေကို ပြန်ပေးပါတယ်။ ပြန်ပေးတဲ့ ဆုဖလား၊ ဆုတံဆိပ်၊ မှတ်တမ်းလွှာတွေ ကို စုစည်းပြီး အထိမ်းအမှတ် အားကစားပစ္စည်းပြခန်းအနေနဲ့ ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။

မြန်မာ့ရိုးရာ အားကစားပွဲတော်များ ပြခန်းမှာ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ၁၉၉၃ ခုနှစ် အောင်ဆန်းကွင်းမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ မြန်မာ့ ရိုးရာမြင်းခင်းသဘင်ပွဲတော် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ၊ ၁၉၉၆ ခုနှစ် အင်းလျားကန်မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ မြန်မာ့လေ့သဘင်ပွဲတော်ပြခန်းက မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံနဲ့ ၁၉၉၂ ခုနှစ် ကျင်းပခဲ့တဲ့ အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော်ပြိုင်ပွဲက မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံကို ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ လူထုအားကစားလှုပ်ရှားမှုများပြခန်းမှာ ကျွန်တော်တို့ဌာနရဲ့ အဓိက ဦးတည်ချက်အနေနဲ့ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး ဖြစ်ပါ တယ်။ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးဖြစ်တဲ့အတွက် ဌာနအနေ နဲ့ နှစ်စဉ်ဒီဇင်ဘာလမှာ လူထုအားကစားလအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး လူတိုင်းကျန်းမာကြံ့ခိုင်စေဖို့ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုတစ်ခုဖြစ်တဲ့ လမ်းလျှောက်ခြင်းကို ကျန်းမာရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ နှစ်စဉ်စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲတွေကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအဆင့်ကနေစပြီး နိုင်ငံတော်အဆင့်ထိ နှစ်စဉ်တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာနဲ့ကျင်းပခဲ့တဲ့ လူထုလမ်းလျှောက်ပွဲ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ တွေကို စုစည်းပြီးပြသထားပါတယ်။

ဒုတိယပြခန်းအနေနဲ့ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၂၇) ကြိမ် မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ ပြိုင်ပွဲမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများပြခန်းမှာ လည်း အပိုင်းသုံးပိုင်းခွဲပြီး ပြသထားပါတယ်။ အရှေ့တောင် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲရဲ့ ဖွင့်ပွဲ၊ ပိတ်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပနေတဲ့ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ၊ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲတွေနဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး တွေ လာရောက်ကြည့်ရှုတဲ့ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ၊ (၂၇) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ၊ (၂၇) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲမှာ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်အားကစားသမားတွေ ယှဉ်ပြိုင်မှုဓာတ်ပုံ၊ ပြိုင်ပွဲပြီးတဲ့အခါ ဆုတံဆိပ်ရယူနေတဲ့ အောင်ပွဲခံ ဓာတ်ပုံတွေနဲ့ အသင်းလိုက် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံတွေကို ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။

တတိယပြခန်းအနေနဲ့ ၂၀၁၆ ကနေ ၂၀၂၀ အစိုးရလက်ထက်မှာ အားကစား လှုပ်ရှားမှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းတွေကို ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ စတုတ္ထပြခန်းအနေနဲ့ မြန်မာ့အားကစား သမားများ မော်ကွန်းခန်းမမှာတော့ ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံ့ဂုဏ် ဆောင် အားကစားသမားကြီးတွေ ရယူပေးခဲ့တဲ့ ဆုဖလား၊ ဆုတံဆိပ် တွေအနက် ရွှေတံဆိပ်လေးခုနဲ့အထက် အများဆုံးရယူပေးခဲ့တဲ့ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားတွေကို ဂုဏ်ပြုပြီး သူတို့ရဲ့ပုံစံ တူရုပ်တုတွေကို ထုလုပ်ပြီး ခန်းမမှာ ခင်းကျင်းပြသထားပါတယ်။ ရွှေတံဆိပ် လေးခုမရဘဲ တစ်ခု၊ နှစ်ခု၊ သုံးခုရတဲ့ ကစားသမားတွေကို တော့ သူတို့ရဲ့မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံတွေကို နံရံမှာချိတ်ဆွဲပြီး ပြသထား ပါတယ်။ ပစ္စမပြခန်းကတော့ အခုအစိုးရလက်ထက်မှာ အားကစား လှုပ်ရှားမှုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်တွေဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ အားကစားရုံတွေကို သွားရောက်စစ်ဆေး တဲ့ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ၊ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အားကစားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပနေမှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ၊ (၇၄) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲကျင်းပမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံတွေကို စုစည်းပြီး ပြသထားပါတယ်။

ပြခန်းတွေကို ကြည့်ရှုလေ့လာခြင်းအားဖြင့် တစ်ချိန်က ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ အားကစားဟာ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံတွေ ကိုကျော်လွန်ပြီး အာရှအဆင့်ကို တိုးဖောက်ကာ ကမ္ဘာ့အဆင့်ထိ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့တယ်ဆိုတဲ့ ထူးချွန်ပြောင်မြောက်တဲ့ ကစားသမား တွေရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်ကို ယနေ့ခေတ်လူငယ်တွေ သိရှိခွင့်ရမယ်။ ဒီဓာတ်ပုံတွေကို ကြည့်ရှုပြီး အားကစားကို ပိုမိုကြိုးစားလေ့လာ လိုက်စားလိုတဲ့ စိတ်တွေဖြစ်ပေါ်အောင် မှတ်တမ်းတွေကို တတ်နိုင် သလောက် စုစည်းပြီး ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ခင်းကျင်းပြသထားတဲ့အတွက် ကျောင်းသား လူငယ်တွေ၊ ဝန်ကြီးဌာနက ဝန်ထမ်းမိသားစုတွေ၊ ပြည်သူ တွေပြခန်းကို လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

အနာဂတ်၏ လူငယ်များ

- ❖ အချိန်ယူသွား၊ ကာလလျားသော် လူသားပြုလဲ၊ အိုနာမြဲတည်း။
- ❖ ထိုအခါတွင်၊ အစားဝင်၍ လုပ်ခွင့်မပျက်၊ ပြည့်ဝန်ရွက်ကာ ဆက်တာဝန်ယူ၊ ရမည့်သူမှာ ယနေ့လူငယ်များပင်တည်း။
- ❖ နောင်ခေတ်နိုင်ငံ၊ ကြမ္မာဖန်မည် အရန်အင်အား၊ လူငယ်များသည် ကြိုးစားလုံ့လ ရှိပါမှ။
- ❖ ပြည်သူ့အားထား၊ လူငယ်များသည် စိတ်ထားရိုးပြောင့် မတ်ပါမှ။
- ❖ ပြည့်ထွက်ဖိုးတန်၊ အားအရန်သည် ဉာဏ်စွမ်းဉာဏ်စ ထက်ပါမှ။
- ❖ ကျောက်ကောင်းစစ်မှန်၊ အားအရန်သည် ကြံရည်ဖန်ရည် ပြည့်ပါမှ။
- ❖ နောင်ခေတ်စိုးစံ၊ အားအရန်သည် ခံယူချက်လည်း မှန်ပါမှ။
- ❖ နုနယ်ပျိုမြစ်၊ ငယ်သူဖြစ်လည်း မျိုးချစ်စိတ်တော့ မွေးပါမှ။
- ❖ သူတို့ခေတ်မှာ၊ မိမြန်မာကို သာယာပြော၊ လွန်သာမောသည့် လောကသစ် ထောင်၊ လူ့ဘောင်သစ် တည် ရွှေပြည်သစ် လျက်၊ အဘက်ဘက်တွင် တိုးတက်ဝေဆာ၊ ခေတ်မီလာအောင် တာဝန်ပိုင်ပိုင်၊ ဆက်ယူနိုင်လိမ့်။
- ❖ သို့ဖြစ်ပါ၍ နောင်ခါရွယ်ရောက်၊ အားထားလောက်အောင် ညွှန်ညွှန်ထွက်ပြု၊ အရှိန်ယူစ တက်လူငယ်များ၊ ပြည့်အင်အားကို ကိုးစားယုံကြည်၊ ရှေ့သို့ချီအံ့ ရွှေပြည်ပန်းတိုင် မဝေးတည်း။ ။

(လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုလျက်) **ကို(စစ်တက္ကသိုလ်)**

ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီပေးအပ်နိုင်ရေး ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်း ၁၁၆ ခုသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေထုတ်ယူခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ်
ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ
သတင်းထုတ်ပြန်ချက် (၁/၂၀၂၂)
၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၈ ရက်

၁။ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၂) ဆုံးဖြတ်ချက်အရ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့်

ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ပထမအသုတ် ချေးငွေခွင့်ပြုပေးရန် စိစစ်အတည်ပြုသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများ

စဉ်	ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းအမည်	လိပ်စာ
၁	ဖော်အဲလားဂရု(ပ်) ကုမ္ပဏီလီမိတက်	မြန်မာရေဒီယိုနှင့် တယ်လီဗွေးရှင်း ကွန်ပေါင်း၊ ဟံသာဝတီနှင့် ပြည်လမ်းထောင့်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂	မင်္ဂလာ ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၃၀)၊ အင်းယားမြိုင်လမ်း၊ ရွှေတောင်ကြား(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃	ထူးကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(အေ-၂)၊ မင်းဓမ္မရိပ်သာ၊ မင်းဓမ္မလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄	ရိုင်ရယ် အေမီဂါ ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Royal Ace Mega Co., Ltd.)	အခန်း(ဘီ) ၅ လွှာ ခရစ်စတယ်တာဝါ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅	ဖော်ကျူး ရုပ်သံလွှင့် ကုမ္ပဏီလီမိတက်	တိုက်အမှတ်(၁၂)၊ MICT Park၊ လှိုင်တက္ကသိုလ်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆	မွန်းမြန်မာမီဒီယာ ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၅၁/ဘီ)၊ အရှေ့မျဉ်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရွှေထွဋ်တင်ဝင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇	ပါရာဒိုင်ဆိုစီးနီးမား(စ်)ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Paradiso Cinemas Co., Ltd.)	အမှတ်(၂၀)၊ ပုလဲလမ်း၊ ရွှေတောင်ကြားရပ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၈	အင်(န်)တီဂရယ်(လ်) အင်တာနေရှင်နယ် လီမိတက်	တိုက်အမှတ်(၁၄)၊ မြေညီထပ်၊ MICT Park၊ လှိုင်တက္ကသိုလ်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉	မန္တလေးကြော်ငြာလုပ်ငန်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၅၃)၊ တိုက်(အေ)၊ အခန်း(၄၀၄)၊ ဖို့မြေရပ်ကွက်၊ မြန်မာ့ဂုဏ်ရည်လမ်း၊ ရွှေမြယာအိမ်ရာ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀	ဘိုဘိုအန်တာတီနီးမန် မြန်မာဂရု(ပ်) ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၂၂/၄)၊ (၁၀၀)လမ်း၊ ဖို့မြေရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၁	မိုင်မာတီမီဒီယာဂရု(ပ်) ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၈၈၆/၈၈၈)၊ ၉ မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၂	စိန်ဌေးရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၃၁)၊ အခန်း(၁၁/၁၂)၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၃	ခရေဖြူရုပ်ရှင် ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၂၁)၊ ကံကော်ရိပ်သာ(၁)၊ မင်္ဂလာဒုံဥယျာဉ်မြို့တော်၊ ဇေယျာဝတီ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၄	နိယာယနရီယေးတစ်ကွန်တင် ကုမ္ပဏီလီမိတက် (NIYYAYANA CREATIVE CONTENT Co., Ltd.)	အမှတ်(၆)၊ ချမ်းမြေ့သီတာလမ်း၊ စော်ဘွားကြီးကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၅	တော်ဝင်မြင့်မိုရ် ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Taw Win Myint Mo Co., Ltd.)	အမှတ်(၁၆၆)၊ ၃၂ လမ်း(အလယ်)၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၆	နှစ်သစ်ဦး ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Hnit Thit Oo Co., Ltd.)	အမှတ်(၂၇-အေ)၊ မြတောင်ဝန်ကြီးဦးမိုးလမ်း၊ အရှေ့ဒဂုံစက်မှုဇုန်၊ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း
၁၇	ရက်(ဒ်)ရီးဒီးယန် စတူဒီယို ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၃၀၅)၊ တိုက် (၄)၊ ကျီတော်အိမ်ရာ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၈	မီဒီယာမော ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Media Mall Co., Ltd.)	အမှတ်(၃၀-စီ)၊ သီရိမင်္ဂလာလမ်း၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၉	အမ်-ပေါ့ပြန်မာကုမ္ပဏီ	အမှတ်(၃၅)၊ ဘော်စင်လမ်း(၂)၊ သုဝဏ္ဏ၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၀	ဒက်ဒီဟုမ်း ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရေး	အမှတ်(၂၀၀/၂၀၀)၊ (၃၅) လမ်း၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၁	ပါဝါနိုင် ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၂၄)၊ (ပထမ)၊ ၃၅ လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၂	ကျော်နင်းဆီ ဗီဒီယိုတည်းဖြတ်လုပ်ငန်း	အမှတ်(၃၀/၃)၊ ကသစ်မြိုင်လမ်း၊ (၂၅)ရပ်ကွက်၊ သုဝဏ္ဏ၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၃	ရင်းမဲလိုက်(မ်)စတိုင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၅)၊ ကမ္ဘောဇလမ်း၊ ရွှေတောင်ကြား (၁) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၄	ဧရာအဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံ အမှတ်(၂)	အမှတ်(၇)၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ မြစ်ကြီးနား၊ ကချင်ပြည်နယ်

မီဒီယာများအား ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ချေးငွေထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများအနက် ပူးတွဲစာရင်းပါ ကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်း(၁၁၆)ခုသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေထုတ်ယူခွင့်ပြုလိုက်သည်။

၂။ ချေးငွေလျှောက်လွှာများကို ဆက်လက်စိစစ်ခွင့်ပြုပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ချေးငွေထုတ်ယူခွင့် ရရှိသူများအနေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီစိစစ်၍ ချေးငွေထုတ်ပေးရာတွင် ဘဏ်တစ်ခုခု၌ တရားစွဲဆိုခံထားရသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်ပါက ချေးငွေများ ထုတ်ပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ

၂၅	မီကီဝေး မီဒီယာ (Milky Way မီဒီယာ)	အမှတ်(၅၀)၊ သစ်ယာပင်လမ်း၊ ၂၃ ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၆	မြန်မာတယ်လီ အေးပက်(စ်) ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၂၆)၊ အခန်း(၉-ဘီ)၊ နှင်းဆီကုန်းလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၇	ရွှေပြည့်စုံရုပ်ရှင် ရိုက်ကူးရေး (Shwe Pyi Sone Film Production)	အမှတ်(၂၄၄)၊ ၃ လွှာ (ခ)၊ ၃၅ လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၈	ရုမ်းလေး ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၂၄၂)(ပထမ)၊ ၃၅ လမ်း၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂၉	ရွှေပြည်တော် အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံ	မင်းကြီးလမ်းနှင့် ဘူတာရုံလမ်းထောင့်၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ ပုသိမ်မြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၃၀	ရတနာကျော်စိုး ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၂၄၄)၊ ၃၆ လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃၁	အိပ်မက်တစ်ထောင် (တေးစီးရီးရိုက်ကူး၊ တည်းဖြတ်၊ ထုတ်လုပ်၊ ဖြန့်ချိရေး)	အမှတ်(၇)၊ ရန်ကြီးအောင်လမ်း၊ ဆင်ဖြူရှင်ရပ်ကွက်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်
၃၂	ဆိုလူးရှင်းပလပ် ကုမ္ပဏီလီမိတက်	MICT Park၊ တိုက်အမှတ်(၆)၊ မြေညီထပ်၊ အခန်း(၃)၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃၃	ဟန်ရိုးမ ကုမ္ပဏီလီမိတက်	တိုက်အမှတ်(၁၂)၊ MICT Park၊ လှိုင်တက္ကသိုလ်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃၄	အိုင်စီ ဗီဒီယိုရိုက်ကူးရေး	၃၂ x ၃၃ ကြား၊ ၇၂ x ၇၃ ကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၃၅	ဂင်လွမ်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်	ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ တိုက်(၉)၊ အခန်း(၁၀၈)၊ အောင်ချမ်းသာအိမ်ရာ၊ အရှေ့ရွှေဂုံတိုင်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃၆	ရွှေပင်ဆင့် ရုပ်ရှင်/ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၆/၀၀၁)၊ ဗိုလ်ချိုလမ်း၊ အင်ကြင်းမြိုင်အိမ်ရာ၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃၇	သည်ဂရိုဘိုဘိုစိန် အင်တာတီနီးမန် ကုမ္ပဏီ	အမှတ်(၁၃/၁)၊ ကမ္ဘောဇလမ်း၊ ရွှေတောင်ကြား(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃၈	Pyonn ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူး ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၂၅)၊ (၃၅)လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၃၉	မင်္ဂလာတေးသံသွင်းနှင့် ဗီဒီယိုရိုက်ကူးရေး (Mingalar Recording and Video)	၇-စီ၊ အေးသာယာလမ်း၊ မာန်အောင်ရပ်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၀	သုခချမ်းသာ ရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုဖြန့်ချိရေး လုပ်ငန်း	အမှတ်(၄၁)၊ မြေနုလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ပုသိမ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၄၁	ရွှေအင်းသားမီဒီယာနှင့် ဓာတ်ပုံဗီဒီယို ရိုက်ကူးရေး	အမှတ်(၂၀)၊ အနော်ရထာလမ်း၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ စံပြုရုပ်ရှင်မြေညီထပ်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၂	စင်ရော်ဖျော်ဖြေရေးလုပ်ငန်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၆/အေ)၊ ဗားကရာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၃	မြတ်သုခ ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၁၀၀)၊ မြေညီထပ်၊ ၁၅၅ လမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၄	ထူးအလင်း ဗီဒီယိုတည်းဖြတ်၊ ဓာတ်ပုံ၊ မိတ္တူ	အမှတ်(၆၃၄)(က)၊ မဟာမြိုင်လမ်းမကြီး၊ ၉/၂/၂၊ ရွှေပြည်သာမြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၅	ပါဖက် ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း	အမှတ်(၅၇၂-စီ)၊ ရွှေနှင်းဆီ(၇)လမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၆	Golden Spider ရိုက်ကူးရေး	အမှတ်(၂၃၄) (မြေညီထပ်)၊ ၃၅ လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၇	အောင်ပြည့်စုံ	အမှတ်(၂၃၉)၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ၃၅ လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၈	နိုင်စစ် တေးထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရေး (Nine Six Music Production)	အမှတ်(၅၆)(ခ)၊ ၄၀လမ်း၊ စောရန်ပိုင်တောင်ရပ်ကွက်၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၄၉	ရွှေသံစဉ်ရုပ်ရှင် ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၂၃၅)(ပထမထပ်)၊ (၃၅) လမ်းအထက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၀	ခေတ်သစ်အရုဏ်ဦး ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်-အီး(၃)၊ စိမ်းလွန်ရိပ်သာအိမ်ရာ၊ စိမ်းလွန်ရိပ်သာလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

၀ စာမျက်နှာ ၁၁ မှ

၅၁	သစ္စာမဏ္ဍိုင် ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရေး	အမှတ်(၁၅၉)မြေညီ၊ ၃၆လမ်း၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၂	မီးမီးရွှေခြူး ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ	အမှတ်(၁)(ခ)၊ သာယာရွှေပြည်ရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ ဘောက်ထော်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၃	အလင်းရောင် ရုပ်ရှင်ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရေး	အမှတ်(၂၀၃)၊ မြတ်လေးနွယ်လမ်း၊ နွယ်အေးရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၄	လူရယ်ရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုထုတ်လုပ်ရေး (Laurel ရုပ်ရှင်နှင့် Video ထုတ်လုပ်ရေး)	၁/၅(စီ) ပုလဲဥယျာဉ်အိမ်ရာ၊ ဆရာစံလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၅	ရတ်ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးနီးမားနက်(ထ်)ဝ(ခ) ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ် (၃၀၅)၊ တိုက် (၄)၊ ကျီတော်အိမ်ရာ၊ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၆	မြောက်ပိုင်းမြား ဆောက်လုပ်ရေးအုပ်စု ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Northern Arrow)	အမှတ်(၆၁)၊ ကျွန်းတောလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၇	ရွှေရောင်မျှော်လင့်ချက် ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး	၅၇၊ ကြာပဒုမ္မာလမ်း၊ ၃ ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၈	Hla Myint Zu Production	အမှတ် (၈၅)၊ ဦးချစ်မောင်လမ်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၅၉	သီတာအောင် သတင်းဗီဒီယိုလုပ်ငန်း	အမှတ်(၁၈)၊ မင်းကျောင်းလမ်း၊ အနောက်ပိုင်းရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၀	အိုင်ဒီယာ ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးရေး (Idea Photo Studio)	အေးမြကြည်သာလင်းရပ်၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၆၁	JLX မီဒီယာ (ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း)	အမှတ်(၃၀၀)၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၂	အောင်သီရိ ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၂၅၂) (ပထမထပ်)၊ ၃၅ လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၃	အော(လ်)အင်ဝမ်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၈၇)၊ မွှာရုံလမ်း၊ (၁၃)လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၄	Guitar Eleven (ဂီတတူရိယာရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်း)	အခန်းအမှတ် (၀၀၂)၊ အမှတ်(၄) လိပ်ကန်လမ်း၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၅	အေစီတီအသံချဲ့စက်နှင့် ရှိုးဆလိုက်မီးပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး	အမှတ်(၁၇၄)၊ (၃၄)လမ်း၊ အထက်(၂)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၆	ဦးရာဇာထွန်း (အက်စ်အမ် ပရော်ဖက်ရှင်နယ်အော်ဒီယို)	အမှတ်(၃၇၆)၊ နတ်မော်လမ်း၊ ရွာသာကုန်းရပ်၊ ဟင်္သာတမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၆၇	မြန်မာ အော်ဒီယိုလိုက် (Myanmar Audio Light) တီးဝိုင်းစက်ပစ္စည်း အငှားလုပ်ငန်း	အမှတ် (၆၀၇)၊ သီတာရေစင်လမ်း၊ (၁၆/၄)၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၈	Double Win Entertainment	အမှတ်(၅၇-ဘီ၃)၊ ပါရမီလမ်းမကြီး၊ ၁၆ ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၆၉	ဦးဝင်းကျော် အနုပညာဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း(ယမင်း Entertainment Group)	အမှတ်(၂၂၆)၊ ကူးတိုဆိပ်လမ်း၊ ယမုံနာ (၁)၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၀	မက်ရို စတူဒီယိုနှင့် မြူးစစ်ဘင် (Macro Studio & Music Band)	အမှတ် (၁၈၈-၂)၊ မုဒိတာအိမ်ရာ ၂၊ ဖန်ချက်စက်ရုံလမ်း၊ ရွာမအနောက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၁	စန္ဒရာကွန်းဇော် တေးဂီတအဖွဲ့	တိုက်(၆၀)၊ သစ္စာရိပ်သာလမ်းသွယ်၊ ကာယသုခလမ်း၊ ၁၂ ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၂	(စောင်း) သက်ဝေမြန်မာမှုနှင့် ခေတ်ပေါ်တေး	အမှတ်(၂၅)၊ ၅ လွှာ၊ သီရိလမ်း၊ သီရိခေမာရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၃	အင်မိုတယ် စတူဒီယိုဘင် (Immortal Studio & Band)	တိုက်(၂)၊ အခန်း(၂၀၄)၊ သာယာရွှေပြည်အိမ်ရာ၊ ဘောက်ထော်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၄	ပီပေါ (လိုက်)မြူးစစ် ပရိုဇက်ရှင်း PEE Paw (Live) Music Production	တိုက်(၁၀)၊ အခန်း(၂၄)၊ ရွှေအုန်းပင်အိမ်ရာ(၁)၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၅	လူရွှင်တော်အသင်း(ရန်ကုန်)	အခန်း(၂၀၃)၊ တိုက်(၈၈)၊ သုဓမ္မာလမ်းမကြီး၊ (၀) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၆	ဟက်ပီးကာလာ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း	အမှတ်(၂၁)၊ ရန်ပြေ (၁၂) လမ်း၊ (၃) ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၇	ဝင်းမေတ္တာပုံနှိပ်တိုက် (Win Metta Printing House)	အမှတ်(၃၉/ခ)၊ စံပယ်(၁) လမ်း၊ (၅/၆) ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၇၈	“အောင်သပြေ” ပုံနှိပ်တိုက်	၃၄ x ၈၆ လမ်းထောင့်၊ အောင်နန်းရပ်ကွက်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၇၉	“မောင်မောင်ပြေ” ပုံနှိပ် + စာပေ	၂၇ လမ်း၊ ၇၅ x ၇၆ ကြား၊ စိတ္တရမဟီရပ်ကွက်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၀	ရွှေသစ္စာဦး စာပေထုတ်ဝေရေးနှင့် ရွှေသစ္စာ စာပေဖြန့်ချိရေး	တိုက်(၄၇)၊ အခန်း(၂၀၂)၊ ရာဇာဓိရာဇ်အိမ်ရာ၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၈၁	ပန်းအိပ်မက် မဂ္ဂဇင်း ထုတ်ဝေရေးလုပ်ငန်း	အမှတ်(၁၅)၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ ချောင်းဝရပ်ကွက်၊ အိမ်မဲမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး
၈၂	“မဟာ” ပုံနှိပ်တိုက်	၈၅ လမ်း၊ ၃၄ x ၃၅ လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၃	“အောင်သူကြီး” ပုံနှိပ်တိုက်	၃၂ လမ်း၊ ၆၆ x ၆၂ ကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၄	“တိုင်းကမ္ဘာဇ” ပုံနှိပ်	၂၉ x ၃၀၊ ၈၆ x ၈၇ ကြား၊ ချမ်း/နောက်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

၈၅	“စိန်ပါရမီ” ပုံနှိပ်တိုက်	၃၂ x ၃၃ ကြား၊ ၉၀ x ၉၁ ကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၈၆	ပွင့်ဖြူပုံနှိပ်တိုက်နှင့် စာရေးကိရိယာ (Pwint Phyu Printing House & Stationary Products)	၃/ခ၊ ပန်းခြံကျောင်းလမ်း၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၈၇	ဦးဥတ္တမ စာပေ	အမှတ်(၃၃၆)၊ (၇)လမ်း၊ ငမိုးရိပ်ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၈၈	အေဇက် စာပေထုတ်ဝေရေးနှင့် ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း	အမှတ်(၁၁၈)၊ ၄လမ်း၊ ပုသိမ်မြေရပ်ကွက်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်နှင့် အမှတ်(၁၂၉-ခ)၊ ၃၆လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၈၉	မြန်မာနယူးဝိ(ခ) ဂျာနယ် (Myanmar News Week Journal)	အမှတ်(၁၉၈)၊ လေးထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းအလယ်ဘလောက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၀	အိုင်အမ်အေ ရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၃၇၅)၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၁	ချမ်းသာပုံနှိပ်တိုက်နှင့် စာအုပ်ချုပ်လုပ်ငန်း	အမှတ်(၅၃)၊ အခန်း(၅/၆)၊ ၅၅ လမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၂	စိန်ပန်းပြာမီဒီယာနှင့် ကြော်ငြာလုပ်ငန်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်(၂၈)၊ (ခ)၊ အခန်း(၆၀၁)၊ Sky View ကွန်ဒို၊ ကျောက်တန်းလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၃	နည်းသစ်စာအုပ်တိုက် (New Way Library)	အမှတ်(၂၂၈)၊ ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ ကျောက်မြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၄	ကလိုဆာ မဂ္ဂဇင်း(Closer)	အမှတ်(၅၄)၊ ၅ လွှာ(အေ)၊ သမာဓိလမ်း၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၅	သူငယ်ချင်းသုံးဖော် ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း (Three Friends Printing)	အမှတ်(၁၉)၊ ပုဂံဝန်ထောက် ဦးတင်လမ်း၊ ၁၄၄ ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၆	၃၆၀ ပင်တလယ် ကုမ္ပဏီလီမိတက် (360 PIN TA Le' Co., Ltd.)	အမှတ်(၅၂)၊ တိုက်(အေ)၊ အခန်း(၄၀၄)၊ ဖိုမြေရပ်ကွက်၊ မြန်မာ့ဂုဏ်ရည်လမ်း၊ ရွှေမြယာအိမ်ရာ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၇	ဖိုးသကြား ပုံနှိပ်တိုက်လုပ်ငန်း (Bo Thikar Printing House)	အမှတ်(၁၈၄)၊ (၅၁) လမ်း၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၈	သုခဝေ ပုံနှိပ်တိုက်လုပ်ငန်း (Thukha Wai Printing House)	အမှတ်(၂၈)၊ ၄၀လမ်း၊ ၂၉ ရပ်ကွက်၊ သုဝဏ္ဏ၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၉၉	လာဘ်မိုးစွေ စာပေထုတ်ဝေရေး	အမှတ်(၂၇)၊ (၅၂) လမ်း(အောက်)၊ ၅ ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၀	FAB GUIDE စာပေ	အမှတ်(၁၄၄)၊ မြန်မာ့ဂုဏ်ရည်လမ်း၊ ကန်/နောက်ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၁	ကွန်ပျူတာ ဂျာနယ်	၁၁ (အေ)၊ ၁၈၅-၁၉၅၊ ပန်းဆိုးတန်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၂	လပ်ကီးစမိုင်း ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး	အမှတ်(၇၁)၊ လှိုင်မြင့်မိုင် (၂) လမ်း၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၃	သတင်းနဂါး သတင်းစုံဂျာနယ်	၁၅၇၉/က-ခ၊ ကျန်စစ်သားလမ်း၊ (၁၉)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၄	မြန်မာသံတော်ဆင့် သတင်းဂျာနယ် (Myanmar Herald News Journal)	အမှတ်(၂၁)၊ ဗိုလ်တေလမ်း၊ ဗိုလ်ထွန်းဇံရပ်၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၅	မိုးကျော် ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း	အမှတ်(၆၉)၊ ဇေယျသုခလမ်း၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၆	စမတ်စာပေ	(၃၈)လမ်း၊ ပလာဇာ၊ ၄လွှာ၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း(အပေါ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၇	ရွှေထောင်မှိုင်းနှင့် သတင်းဂျာနယ်/ မဂ္ဂဇင်း	အမှတ်(၉၆)၊ မဟာသုခလမ်း၊ ကျီတော်ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၈	ရွှေကူမေနှင့် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်	အမှတ်(၄၂/၆)၊ ပြည်ရိပ်မွန်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၀၉	ဈေးရောင်းဈေးဝယ် လမ်းညွှန်	အမှတ်(၂၈/၃၀)၊ ဗညားဒလလမ်း၊ သပြေကုန်းရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၁၀	မိန်း ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း	အမှတ်(၁၉၁)၊ ၃၉လမ်း (အလယ်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၁၁	ကားဂျာနယ်	အမှတ်(၈၁)၊ ၂ ခန်းတွဲလမ်း၊ အ.မ.က (၂၉) နောက်၊ စဉ့်ဥ၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၁၂	ဩကာသ စာပေထုတ်ဝေဖြန့်ချိရေး	အမှတ်(၄၇)၊ ၁၀၈ လမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၁၃	စိုးနိုင် စာပေ	အမှတ်(၁၉)၊ ပထမထပ်၊ အဆောင်(၃)၊ သိမ်ကြီးဈေး(စီရုံ)၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၁၄	နိုင်ငံ့ဂုဏ်ရည် စာပေတိုက်	အမှတ်(၂၁)၊ ၃၉ လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁၁၅	ပီးပီမီဒီယာ People Media	သုခတော်ဝင်အိမ်ရာ၊ ဇေယျသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်
၁၁၆	နံနက်ခင်း သတင်းဂျာနယ်	အမှတ်(၈)၊ (ဃ/၁၁၈)၊ နန္ဒလမ်း၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၆)၊ ကန်တော်လေး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

အင်းစိန်ရွာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယက ဆရာတော်ကြီးအား အဘိဓဇဂုဏ် ပူဇော်သဘင်နှင့် မော်ကျွန်းဆရာတော်၏ သက်တော်(၅၈)နှစ်ပြည့် ဝိဇာတမွေးနေ့မင်္ဂလာပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ် အင်းစိန်ရွာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယကဆရာတော် နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ဩဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတအဘိဓဇမဟာဂုဏ်ရတနာဘဒ္ဒန္တတိလောကဘိဝံသအား အဘိဓဇဂုဏ် ပူဇော်သဘင်နှင့် ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၂၆)ရပ်ကွက်ရှိ ပိဋကတ်သုံးပုံနိကာယ်စာသင်တိုက်၏ ပဓာနနာယက၊ မော်ကျွန်းဆရာတော် သုတဗုဒ္ဓ တိပိဋက ပါဠိပါရဂူ ရွှေတုတိပိဋကဓရတိပိဋကကောဝိဒ မွေတုဏ္ဍာဂါရိက ဘဒ္ဒန္တသီလက္ခန္ဓာဘိဝံသ၏ သက်တော်(၅၈)နှစ်ပြည့် ဝိဇာတမွေးနေ့မင်္ဂလာနှင့် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပိဋကတ်သုံးပုံနိကာယ် စာသင်တိုက်၌ပြုလုပ်ရာ အင်းစိန်ရွာမ ဆရာတော်ကြီးအမှူးပြုသော သံဃာတော်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုး၊

ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက အင်းစိန်ရွာမ ဆရာတော်ကြီးထံမှ ဩဝါဒနှင့် အနုမောဒနာတရားတို့ကို နာယူတော်မူကြပြီး ဆရာတော်ထံသို့ ပညာပူဇော်၊ ဓမ္မပူဇော်၊ ဂုဏ်ပူဇော် နဝကမ္မဝတ္ထုငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း
ဆက်လက်၍ မော်ကျွန်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသီလက္ခန္ဓာဘိဝံသ၏ သက်တော် (၅၈)နှစ်ပြည့် ဝိဇာတမွေးနေ့မင်္ဂလာနှင့် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက မော်ကျွန်းဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် သာသနာရေးဆိုင်ရာများ



လျှောက်ထားပြီး ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာ သွန်းချအမျှပေးဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တရားနာယူ၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက် သတင်းစဉ်



ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၊ ပစ္စာသမဏများ စုစုပေါင်း ၂၂ ပါးတို့ကို Sinopharm ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒ၊ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုအရ Sinopharm ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ယခင်နေ့များက နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ တာဝန်ကျ (ပထမအဖွဲ့) ဆရာတော်ကြီး ကိုးပါး၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများနှင့် နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)သင်ကြား/စီမံ၊ စာသင်သား

သံဃာတော် ၂၄၉ ပါး၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် သင်ကြား/စီမံ၊ စာသင်သား သံဃာတော်နှင့် သီလရှင် ၁၂၈ ပါးတို့ကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခဲ့သည်။

ထို့အတူ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ရှေးဟောင်းတန်ဆောင်း၌ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၊ ပစ္စာသမဏများ စုစုပေါင်း ၂၂ ပါးတို့ကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမိသားစုများ ဆွမ်းဆန်တော်များ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် ကာလအတွင်း ဆွမ်းကိစ္စရပ်များအဆင်ပြေစေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်းအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ ရွာသစ်ကြီးပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့လည်းကောင်း၊

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းမြို့နယ်ရှိ ပတ္တမြား ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ်ရှိ မင်္ဂလာရာမဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းသို့လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ ဓမ္မစေတီကျောင်းတိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဟိုပန်မြို့နယ်ရှိ မြသိန်းတန် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်များကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် သတင်းအချက်အလက်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် အသစ်လဲလှယ်ရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေထွက်ရှိသည့် ၁၀-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှစ၍ ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက်လုပ်ငန်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များအား ၅ နှစ်သက်တမ်း ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။

အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် သက်တမ်းကုန်ဆုံးပါက နည်းဥပဒေ ၂၁ အရ သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း သတ်မှတ်ပုံစံနှင့်အတူ အကြောင်းပြော ကျပ်တစ်သောင်းပေးသွင်း၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် အသစ်လဲလှယ်ရန် လာရောက်ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

သက်တမ်းကုန်လွန်သော အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များဖြင့် လုပ်ငန်းဆက်လက်လုပ်ကိုင်ခွင့် မရှိကြောင်းနှင့် သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီး လုပ်ငန်းဆက်လက်လုပ်ကိုင်ပါက ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေအရ အရေးယူခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ဖုန်း ၀၁-၅၄၁၄၁၃၊ ၀၁-၅၄၄၅၅၂၊ ၀၁-၅၄၄၅၅၃၊ iprd.crd.ygn@gmail.com သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

၂၀၁၄ ခုနှစ် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ပုံနှိပ်သူ၊ ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိတို့ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်စာစောင် ခြောက်အုပ် သို့မဟုတ် ခြောက်စောင်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အမှီးအခလွတ်ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အဆိုပါ စာအုပ်စာစောင်များကို အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်၊ အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်းတိုက်ဦးစီးဌာနနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီများသို့ ခွဲဝေပေးပို့လျက်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် ပေးပို့လာသော ထုတ်ဝေစာများကို ပြက္ခဒိန်နှစ်အလိုက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း ထုတ်ဝေသော စာအုပ်စာစောင်များစာရင်းတွင်လည်း ရေးသွင်းထားပြီး နှစ်စဉ်ထုတ်ပြန်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ပါ၍ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေ ၁၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ထုတ်ဝေသူသည် မိမိထုတ်ဝေသော ထုတ်ဝေစာ ခြောက်အုပ် သို့မဟုတ် ခြောက်စောင်ကို ဖြန့်ချိသည့်နေ့ရက်မှစ၍ ၇ ရက်အတွင်း ပုံနှိပ်သူထံပေးအပ်ပြီး ပုံနှိပ်သူသည် ၁၄ ရက်အတွင်း ပုံစံ ၁၁ ဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မူပိုင်ခွင့်နှင့်မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ မပျက်မကွက် ပေးအပ်ကြပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများကို လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

သိမ်းဆည်းခံရနိုင်

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့် ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနေနှင့်အယုတ်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၅(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ

ပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူ

ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့နယ် သစ်ခဲးညီနောင်ကျေးရွာနေ တင်နိုင်ဦး(၅၂)နှစ်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Tin Naing Oo” Facebook အကောင့်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ပြည်ကြီးမျက်ရှင်ရပ်ကွက် ၆၃ လမ်းရှိ Blue BBQ အကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့အစည်းမှ အောင်(ခ)စံကျွန်း(၂၉)နှစ်၊ ကောင်းထက်(ခ)ကော်ကြီး(၂၇)နှစ်နှင့် ဟိန်းဝေလွင်(၃၂)နှစ်တို့ သုံးစွဲသည့် ၎င်းတို့အသုံးပြုသည့် “Blue BBQ” Facebook Page၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သစ်ခဲးညီမြို့နယ်နေ မျိုးဝင်းသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Myo Win” Facebook အကောင့်၊

လသာမြို့နယ် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်နေ “အောင်ချမ်းပိုင်” စားသောက်ဆိုင်ပိုင်ရှင် ဝင်းသိန်း(၅၇)နှစ်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Ko Winthein” Facebook အကောင့်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ် မုန့်လုပ်ဆောင်းကုန်း(တောင်)ရပ်ကွက် ဂန္ဓမာလမ်း အမှတ်(၄၀)နေ အောင်နိုင်ဦး(၄၂)နှစ်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Myanmar Life” Facebook Page၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်နေ ကျော်ဦးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Kyaw Kyaw” Facebook အကောင့်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် အိမ်အမှတ်(၂၀၆)နေ ရွှေလုံး(၂၈)နှစ်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Ko Shwe Lone” Facebook အကောင့်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် အမှတ်(၁၆)ရှိ “မြတ်အထွေထွေရောဂါကုဆေးခန်း” ပိုင်ရှင် ဒေါက်တာစုမြတ်လင်း(၂၈)နှစ်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Su Myat Lin” Facebook အကောင့်၊ တာမွေမြို့နယ်နေ အေးမမမျိုးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Aye ma ma myo” Facebook အကောင့်၊ တာမွေမြို့နယ်နေ ချောစုလင်းသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Chawsu Lancz” Facebook အကောင့်၊ တာမွေမြို့နယ် ကျားကွက်သစ်ရပ်ကွက်နေ ခင်မြင့်မွန်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Fsdsn Khin M

Mon” Facebook အကောင့်နှင့် တွဲတေးမြို့နယ် ရန်ကုန်ပေါက်ကျေးရွာနေ နှင်းနှင်းအေး(၂၇)နှစ်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Daw Hnin” Facebook အကောင့်တို့ဖြင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြုကာ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများကို ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



*** စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ**
အဆိုပါ ကျောင်းဝင်းအတွင်း မီးလောင်နေကြောင်းသတင်းအရ ည ၁၂ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က သွားရောက်မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ မိနစ် ၃၀ အကြာတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုကြောင့် စာသင်သားသံဃာတော်များ သီတင်းသုံးနေထိုင်ရာ ထန်းရွက်မိုး၊ ထရိုကာအဆောက်

အအုံနှစ်လုံး မီးလောင်ပျက်စီး ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်တွင် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် အပါအဝင် စာသင်စာချဆရာတော် ခုနစ်ပါးမှ စာသင်သား သံဃာတော် ၃၂ ပါးတို့အား ပါဠိ ပိဋကတ်စာပေများ သင်ကြားပို့ချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထိုကဲ့သို့ဗုဒ္ဓသာသနာတော်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် စာသင်သား သံဃာတော်များအား ပါဠိ ပိဋကတ်စာပေများ သင်ကြားပို့ချပေး

လျက်ရှိသည့် သီတဂူချင်းတွင်းသာမဏေကျော်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်အား အကြမ်းဖက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြသည့် အကြမ်းဖက်သမားများအား ဖမ်းဆီးရမိရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လိုအပ်သည့် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

○ ကရင်ပြည်နယ်မှ
မီးသတ်ယာဉ် နှစ်စီးဖြင့် သွားရောက်မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ည ၁၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုကြောင့် ဆပ်ပြာမှုန့်၊ မုန့်မျိုးစုံတင်ဆောင်ထားသည့် ခြောက်ဘီး ကုန်တင်ယာဉ်တစ်စီး မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့ပြီး ဖြစ်စဉ်အားစစ်စစ်ခဲ့ရာ ည ၆ နာရီခွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သဲကုန်းကျေးရွာနေ ဇော်ဇော်ဦး(၄၆)နှစ် (ဘ)ဦးစန်းမြင့် မောင်းနှင်ပြီး ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ရှမ်းမ(၃၀)နှစ် (ဘ)ဦးလှမြင့်လိုက်ပါလာသည့် ခြောက်ဘီးကုန်တင်ယာဉ်သည် ကုန်မျိုးစုံတင်ဆောင်ပြီး မြဝတီ-ကော့ကရိတ် ကားလမ်းအတိုင်း မြဝတီမြို့မှ ထွက်ခွာလာခဲ့ရာ အခင်းဖြစ်နေရာအရောက်တွင် သေနတ်များကိုယ်စီကိုင်ဆောင်ထားသည့် အကြမ်းဖက်သမားများက မော်တော်ယာဉ်အား တားဆီး၍ ၎င်းတို့ နှစ်ဦးအား ယာဉ်ပေါ်မှ ဆင်းခိုင်းကာ ယာဉ်၏ခေါင်းပိုင်းအတွင်းသို့ ဓာတ်ဆီလောင်းချမီးရှို့ခဲ့ပြီး ကားလမ်း၏ ဝဲဘက်ခြမ်းလယ်ကွင်းဘက်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။
ထိုကဲ့သို့ ခြောက်ဘီးကုန်တင်ယာဉ်အား တားဆီးကာ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်သမားများကို ဖမ်းဆီးရမိရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နယ်မြေခံတပ်မတော်စစ်ကြောင်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မိုးညှင်းနှင့် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်တို့၌ ဘိန်းဖြူများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ကချင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် မိုးညှင်းမြို့နယ် ကြာကြီးကွင်းကျေးရွာ အုပ်စု ကြာကြီးကွင်းကျေးရွာအနီး၌ အောင်စိုးနိုင်(ခ)အသေးလေး မောင်းနှင်ပြီး စောတင်မိုးအောင်(ခ)စွမ်းထက်အောင်(ခ)ဖိုးခွား လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာဗွေရာ ဘိန်းဖြူ သုည ၃၁၀၀ ကီလိုကို လည်းကောင်း၊ ယင်းနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖောင်းပြင်မြို့နယ် ရွှေညောင်ပင်ကျေးရွာအုပ်စု



မြင့်လွင်(ခ)မြင့်ကိုအား သိမ်းဆည်းရမိသည့် ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ကုန်းအောက်တောင်း ကျေးရွာအနီး ကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ပင်လည်ဘူး-ဖောင်းပြင်သွားကားလမ်း ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို တွင် မြင့်လွင်(ခ)မြင့်ကို မောင်းနှင်လာ ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ညဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မုံရွာမြို့ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၌ နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းများ ဖွင့်လှစ်



မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၂၀
 (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မုံရွာမြို့ မြို့သစ်ရပ်ကွက်ရှိ စိန်ပန်းဝါလမ်း၊ စိန်ပန်းပြာလမ်း၊ အောင်မြေလမ်းနှင့် စွယ်တော်လမ်း နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းဖွင့်ပွဲကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါမုခ်ဦးများရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မုံရွာမြို့သည် တိုင်းဒေသကြီး၏ မြို့တော်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် မြို့တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်အတွက် အဓိကဝင်ပေါက်တစ်ခုဖြစ်သည့်အပြင် အိန္ဒိယနှင့် အဓိကဆက်သွယ်သည့် အာရှလမ်းမကြီးပေါ်တွင်တည်ရှိပြီး စီးပွားရေးအရ အရေးပါသည့် ကုန်စည်စီးဆင်းရာ အချက်အချာကျသည့် မြို့တစ်မြို့ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးရန် လမ်းများ

အဆင့်မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်သည့် နိုင်လွန်ကတ္တရာစက်ရုံတစ်ခုကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီး ယခုနှစ်မှ စတင်၍ နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းများခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက်မုံရွာမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အမှုဆောင်အရာရှိ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းက နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မုံရွာခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌတို့က စိန်ပန်းဝါလမ်း၊ စိန်ပန်းပြာလမ်း၊ အောင်မြေလမ်းနှင့် စွယ်တော်လမ်း နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းများအား ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး အဆိုပါလမ်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ ရွှေဂုံတိုင်ကလေးပြုစုရေးဌာန၊ ကြည့်မြင်တိုင်မျက်မမြင်ကျောင်းနှင့် သန်လျင်လူငယ်သင်တန်းကျောင်းတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
 မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်မှ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ဦးကျော်စိုး၊ ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ဒေါက်တာမြင့်သူမြိုင်နှင့် ဦးတင်အောင်တို့အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ရွှေဂုံတိုင်ကလေးပြုစုရေးဌာနနှင့် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်ရှိ ကြည့်မြင်တိုင်မျက်မမြင်ကျောင်းတို့ကို လည်းကောင်း၊ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်မြို့နယ်ရှိ သန်လျင်လူငယ်သင်တန်းကျောင်းကို လည်းကောင်း သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး
 အဆိုပါအဖွဲ့သည် ရွှေဂုံတိုင် ကလေးပြုစုရေးဌာနတွင် စောင့်ရှောက်ထားသော ရှေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ်များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ အာဟာရကျွေးမွေးမှု၊ အခြေခံပညာနှင့် မူကြို



ပညာရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကဲ့သို့သော ပြုစုစောင့်ရှောက်ပျိုးထောင်ပေးနေမှု၊ ကြည့်မြင်တိုင်မျက်မမြင်ကျောင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို စာပေနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာများ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနေမှု၊ သန်လျင် လူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် စောင့်ရှောက်ထားသော

ကလေးသူငယ်များ၏ ပညာသင်ကြားခွင့်၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ခွင့်၊ အိပ်ဆောင်များ၊ အစားအစာကျွေးမွေးမှုအခြေအနေ၊ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိခွင့်၊ မိသားစုနှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာယုံကြည်ကိုးကွယ်ခွင့် စသည့် အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးများရှိခြင်း ရှိ မရှိတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကလေးသူငယ်များ အသိပညာတိုးပွားစေရန်ရည်ရွယ်၍ စာကြည့်တိုက်များနှင့် စာဖတ်ခန်းများတွင်ထားရှိရန် သုတ၊ ရသ၊ ကျန်းမာရေး၊ ဘာသာရေး စာအုပ်မျိုးစုံ အုပ်စု ၁၀၀ နှင့် ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်း မြန်မာပြန်စာသားများပါရှိသော မှတ်စုစာအုပ် ၄၀၀ တို့ကို ကော်မရှင်က လှူဒါန်းခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာကျောင်းအုပ်များက လက်ခံရယူခဲ့သည်။

အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး
 ယင်းအဖွဲ့၏ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်နှင့် အကြံပြုချက်များကို လိုအပ်သလို အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာသို့ ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၅၆၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ အိုက်စ(မက်သ်အဖက်တမင်း)များ၊ လက်နက်ခဲယမ်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
 တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၅၆၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ အိုက်စ(မက်သ်အဖက်တမင်း)များ၊ လက်နက်ခဲယမ်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် တာချီလိတ်မြို့ ဆေးခန်းရပ်ကွက်တွင် ဟောင်လိတ်စက်မှုဇုန်မှ မြို့ရောင်လမ်းသို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ်ကို သတင်းအရ စစ်ဆေးရန် ရပ်တန့်ခိုင်းစဉ် အဆိုပါယာဉ်မှာ ဆက်လက်မောင်းနှင်၍ လမ်းဘေးတောစပ်တွင် ယာဉ်အားရပ်တန့်ပြီး ယာဉ်မောင်းမှာ ထွက်ပြေးသွားသဖြင့် ၎င်းမော်တော်ယာဉ်အား စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ယာဉ်ပေါ်မှ ကာလဒေသတန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၅၆၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ အိုက်စ(မက်သ်အဖက်တမင်း)ကိုလီ ၇၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း။

ဖော်ထုတ်ချက်အရ ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် တာချီလိတ်မြို့ ဆေးခန်းရပ်ကွက် အမှတ်(၀၀/၉၅)ရှိ သိမ်းဆည်းရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများပိုင်ရှင် မောရှည် (၄၅)နှစ်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ အဆိုပါနေအိမ်၌ ကျိုင်းတုံမြို့မှရောက်ရှိနေသည့် မောရှည်နှင့်



သိမ်းဆည်းရမိသည့် အိုက်စ(မက်သ်အဖက်တမင်း)များ၊ လက်နက်ခဲယမ်းများ၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

အတူ အိုက်စ(မက်သ်အဖက်တမင်း)များ ရောင်းဝယ်ရာတွင် အကျိုးတူပူးပေါင်းပါဝင်သူ မနာလောခမ်း (၄၄)နှစ်ကို မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း။

မနာလောခမ်းကို စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် တာချီလိတ်မြို့နယ် မိုင်းကိုးကျေးရွာအုပ်စု မာပို(၁)ကျေးရွာရှိ မောရှည်ပိုင်ရှင်ဘာမြို့ကို ဆက်လက်ရှာဖွေရာ လှဝင်း (၁၈)နှစ်အား စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၀၀၊ ပွိုင့် ၂၂ သေနတ်ကိုယ်ထည် တစ်ခု၊ ပွိုင့် ၂၂ ပြောင်း တစ်ခု၊ ပွိုင့် ၂၂ စနိုက်ပါမှန်ပြောင်း တစ်ခု၊ ၄၀ မမ ဗုံးသီး သုံးလုံး၊ လက်ပစ်ဗုံးမျိုးစုံ ရှစ်လုံး၊ ကျည် မျိုးစုံ ၆၅၅ တောင့်နှင့် သေနတ် လွယ်ကြိုး ငါးချောင်း ထပ်မံ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့ကို ဥပဒေအရအရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား ဆက်လက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီမှ သတင်းနှင့် သတင်းဆောင်းပါးဆုများ ချီးမြှင့်မည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀
 မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်အတွင်း ကျင့်ဝတ်နှင့် အညီ ရေးသားထားသည့် သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်နှင့် သတင်းမီဒီယာ ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ဖော်ပြခဲ့သော သတင်း၊ သတင်းဆောင်းပါးများကို ရွေးချယ်ပြီး သတင်းသမားများအတွက် သတင်း၊ သတင်းဆောင်းပါးဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်သည်။

ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လိုသော သတင်းမီဒီယာသမားများအနေဖြင့် မိမိတို့ရေးသားထားသော သတင်းနှင့် သတင်းဆောင်းပါး အနည်းဆုံးငါးပုဒ်ကို ဖော်ပြပါရှိခဲ့သော အထောက်အထားများနှင့်အတူ ကိုယ်ရေးအကျဉ်းကိုပါ ပူးတွဲလျက် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီသို့ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်နေ့ထက် နောက်မကျစေဘဲ ပေးပို့ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသူရ

☆ **ရင်းနှီးချစ်ကြည် တွဲလက်ညီ**
ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသား။
 ☆ **ငြိမ်းချမ်းသာယာ အေးချမ်းဖို့**
ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် မွေးကြစို့။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေး ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ၏ အသိပေးကြေညာချက်

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် (နေပြည်တော်)တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူ ရရှိရေးရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund) မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်း OA 013733 သို့ ၁၇-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှ ၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့အထိ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အလှူရှင်များက ထည့်ဝင်လှူဒါန်းငွေ စုစုပေါင်းမှာ ကျပ် သုည ဒသမ ၃၃၀ သန်းဖြစ်သည်။ ၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့အထိ ရန်ပုံငွေစာရင်း၏ အခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ OA-013733 စာရင်း

ကျပ်	ကျပ်
၁၄-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၁၆၂,၅၅၅,၈၈၀,၁၄၂,၅၃
(+) ၁၇-၁-၂၀၂၂ မှ ၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့အထိ ရရှိငွေ	၃၃၀,၀၀၀.၀၀
၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်	၁၆၂,၅၅၆,၂၁၀,၁၄၂,၅၃

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ EDC 600012 စာရင်း

အမေရိကန်ဒေါ်လာ	အမေရိကန်ဒေါ်လာ
၁၄-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၂၆,၁၃၇,၃၄၉.၅၃
(+) ၁၇-၁-၂၀၂၂ မှ ၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့အထိ ရရှိငွေ	-
(-) ရှားနိုင်ငံ၊ Sputnik Light ကာကွယ်ဆေး(၁)သန်း	၃,၈၇၀,၀၀၀.၀၀
ဝယ်ယူရန်နောက်ဆုံးအရစ်ပေးချေငွေ	
၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်	၂၂,၂၆၇,၃၄၉.၅၃

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund) OA 013733 သို့

အများပြည်သူများမှ လှူဒါန်းငွေစာရင်း

(၁၇-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှ ၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထိ)

စဉ်	လှူဒါန်းငွေပေးသွင်းသူအမည်	ကျပ်
၁	၂၈-၁-၂၀၂၂	၃၀,၀၀၀
၂	ဒေါ်ခင်သီတာဌေး (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၃	၂၈-၁-၂၀၂၂	၃၀၀,၀၀၀
၄	ဒေါ်ဝင်းကြည် (လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀၀,၀၀၀
(၁၇-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှ ၂၈-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထိ) စုစုပေါင်း		၃၃၀,၀၀၀

- မှတ်ချက်။ (က) အလှူရှင်များက ပေးပို့ထားသည့် အချက်အလက်များနှင့် ဘဏ်သို့ထည့်သွင်းထားသည့် အချက်အလက်များအရ နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
 - (ခ) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရှိ မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းများသို့ ဝင်ရောက် ပြီးသည့် လှူဒါန်းငွေများဖြစ်ပါသည်။
- ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချရာတွင် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်းမရှိပါက တိုင်ကြားနိုင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီ တင်သွင်းဖြန့်ဖြူးရောင်းချ ရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် ပြည်သူများသက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဗဟိုဘဏ်မှရည်ညွှန်းငွေလဲနှုန်းဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးသည့် နိုင်ငံခြားငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၄ သန်း ဖြင့် စက်သုံးဆီမှာယူတင်သွင်းခဲ့သည့်ကုမ္ပဏီ ၂၆ ခုမှ ဒီဇယ်ဆီဂါလန် ၁၂ ဒသမ ၅၄ သန်းခန့်ကို အထူးဈေးနှုန်း ဖြင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်မှစတင်၍ ကုမ္ပဏီ ၁၁ ခုမှ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် စုစုပေါင်း ၁၁၅ ဆိုင်တွင် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိပါသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးမည့် စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် ဒီဇယ်ဆီ များကို အောက်ဖော်ပြပါ မြန်မာ့ရေနံနှင့်ရေနံထွက်ပစ္စည်း ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထား သော ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နေ့စဉ်ဒီဇယ်ဆီဈေးနှုန်းများအား မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း၏ ဝက်ဘ်ဆိုက် www.mpta.org.mm တွင် နေ့စဉ် ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိနေပါသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ဒီဇယ်ဆီများကို တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အလိုက် သတ်မှတ်စက်သုံးဆီအရောင်း ဆိုင်များတွင် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်းမရှိပါက ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဖုန်း ၀၉-၆၆၄၀၇၅၆၈၃၊ ၀၉-၆၆၄၅၉၆၃၇၊ ၀၉-၆၈၇၆၃၅၉၄၃၊ ၀၉-၆၇၆၃၂၀၈၂၆ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဖုန်း ၀၁-၂၅၀၂၇၀၊ မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းဖြန့်ဖြူးရောင်းချရေးအသင်း ဖုန်း ၀၉-၄၂၁၀၀၆၇၉၄ တို့ကို ဆက်သွယ်တိုင်ကြားနိုင် ကြောင်း သိရပါသည်။

သတင်းစဉ်

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသည့် ဆိုင်အရေအတွက်စာရင်း

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	ရောင်းချသည့် ဆိုင်အရေအတွက်
၁	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၃၁
၂	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၃၅
၃	နေပြည်တော်	၅
၄	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၁၀
၅	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၃
၆	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၂
၇	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၂
၈	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၄
၉	ဗွန်ပြည်နယ်	၆
၁၀	ကချင်ပြည်နယ်	၂
၁၁	ရှမ်းပြည်နယ်	၁၅
	စုစုပေါင်း	၁၁၅



ကျောက်တံခါးမြို့နယ်တွင် ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်

ကျောက်တံခါး ဇန်နဝါရီ ၂၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့ ကွင်းနောက်ရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ)(အနောက်ရပ်)ကို အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းအဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနား ကို ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်က ကျင်းပသည်။

အဆိုပါကျောင်းအဆင့် တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်သည့်အခမ်းအနားကို မြို့နယ်စီမံချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေ၊ မြို့နယ်စီမံချုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးဝင်းနိုင်အောင်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြည်ဖေနှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါက်တာဇင်သက်ဦးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ပေးခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများနှင့်အတူ ကျောင်းအတွင်းလှည့်လည်

ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ကျောင်းအဆင့် တိုးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်စီမံ ချုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်များနှင့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများ တက်ရောက် ခဲ့ကြသည်။ ကျောက်တံခါးမြို့နယ်တွင် အထက်တန်းကျောင်း(၁၅) ကျောင်း၊ အထက်တန်း(ခွဲ)ခုနစ်ကျောင်း၊ အလယ်တန်း(၁၄)ကျောင်း၊ အလယ်တန်း(ခွဲ) ၄ ကျောင်း၊ မူလတန်းလွန် ၁၂ ကျောင်း၊ မူလတန်း ၁၆ ကျောင်းနှင့် မူလတန်း(ခွဲ)ရှစ်ကျောင်း စုစုပေါင်း ၂၂၉ ကျောင်းရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေ ၂၀၈၀၀ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက် ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးမှ သိရသည်။ ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)

SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး ထပ်မံတွေ့ရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့ ၁။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးပိုးစိမ့်ပျံ့ခြင်း ရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း” များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ် (Relief flight) များဖြင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အစုလိုက်ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုများမှ ဓာတ်ခွဲနမူနာများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သံသယလူနာများမှ ရောဂါအတည်ပြုလူနာ

များ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများအား ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇဆေးခြင်း ကိုလည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာ ဌာနတွင် (၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့က ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၈၆) ခု အနက် SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးကို ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၇၂) ခုတွင် တွေ့ရှိရပါသည်။

၃။ ဖော်ပြပါ အိုမီခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ (၇၂) ဦးမှာ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး တမူးမြို့မှ (၄၈) ဦး နှင့် ကလေးမြို့မှ (၂၀) ဦး၊ အဆိုပါဒေသ များမှ ရောက်ရှိလာသူများမှ တစ်ဆင့် ထပ်မံကူးစက်ခဲ့ရသူ သုံးဦးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ သံသယလူနာများမှ ရောဂါအတည်ပြုလူနာတစ်ဦး တို့ဖြစ်ကြပါသည်။ အဆိုပါလူနာများအား သီးသန့်ထားရှိကာ ကုသ စောင့်ရှောက်မှုဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ကျန်းမာရေး အခြေအနေမှာ

ကောင်းမွန်လျက်ရှိပါသည်။ ၎င်းတို့နှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူများအား အသွားအလာကန့်သတ်ခြင်း (Strict Quarantine) နှင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ် စစ်ဆေးမှုများအား အထူးအားပြည့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၄။ ယနေ့အထိ SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူဦးရေ စုစုပေါင်း (၂၈၃) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများအား ပိုမိုအရှိန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာ အပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၃၇ ဦးတွေ့ရှိ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးမှုမရှိသည်မှာ ငါးရက်ဆက်တိုက်ရှိပြီဖြစ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၂၇-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၇၇၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၃၇) ဦးတွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၂၀) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၆,၃၂၇,၂၇၈) ခုအားစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၅၃၄,၉၀၈) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁၅၈) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိစုစုပေါင်း (၅၁၂,၉၀၀) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးမှုမရှိသည်မှာ ငါးရက်ဆက်တိုက်ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခွဲခြားထားရှိရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင်အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နီးနွယ်ဝန်ကြီး ဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းစသည့် လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ Omicron (အိုမီခရွန်) ကူးစက်မှုကာကွယ်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယရောဂါလက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေး ပို့ခြင်း၊ အလှည့်ကျရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက်

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်မှုအခြေအနေ (၂၈-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၆၃၈) ခု	(၇၉) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသပ်မှုအခြေအနေ	(၈၄) ခု	(၂) ဦး
ရန်ကင်းမြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၃၇) ခု	(၁) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၈၃) ခု	(၁) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၀၇၄) ခု	(၁၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၄၅၆) ခု	(၄) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၇,၂၀၁) ခု	(၁၃၈) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၀,၇၇၃) ခု	(၂၃၇) ဦး

အကြိမ်ပြည့်ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန်ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန် အတွက် ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင်ပေးခြင်းစသည်တို့ကို မမေ့မလျော့သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေး တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၇၄၆၉၅၃၃၃	၄၅၆၁၄၂၁	၉၀၂၃၄၀
၂။	အိန္ဒိယ	၄၀၆၂၇၀၉	၃၈၀၂၄၇၇၁	၄၉၂၃၅၆
၃။	ဘရာဇီး	၂၄၇၈၂၉၂၂	၂၂၀၉၈၁၅၇	၆၂၅၁၆၉
၄။	ပြင်သစ်	၁၈၁၂၇၂၄	၁၁၃၈၁၄၃၇	၁၃၀၀၁၅
၅။	ဗြိတိန်	၁၆၂၄၅၄၄	၁၂၉၆၁၈၄၅	၁၅၅၀၄၀
၆။	ရုရှား	၁၁၅၀၂၆၅၇	၁၀၁၅၉၁၉၇	၃၂၉၄၄၃
၇။	တူရကီ	၁၁၂၅၀၀၇	၁၀၅၆၇၄၂၇	၈၆၆၆၁
၈။	အီတလီ	၁၀၅၃၉၆၀၁	၇၆၈၇၉၈၉	၁၄၅၁၅၉
၉။	စပိန်	၉၆၆၀၂၀၈	၅၇၈၆၃၈၁	၉၂၇၆၇
၁၀။	ဂျာမနီ	၉၄၃၃၅၅၄	၇၄၉၄၂၀၀	၁၁၈၁၆၇

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၃၁၉၁၇၅	၄၁၃၁၃၃၃	၁၄၄၂၆၈
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၅၁၁၄၉၁	၃၂၂၆၀၃၂	၅၃၈၀၁
၃။	မလေးရှား	၂၈၅၀၄၀၈	၂၇၇၀၆၆၃	၃၁၉၄၀
၄။	ထိုင်း	၂၄၁၅၄၇၂	၂၃၀၉၆၄၈	၂၂၁၂၉
၅။	ဗီယက်နမ်	၂၂၀၈၁၃၇	၁၉၅၀၂၄၄	၃၇၄၃၂
၆။	မြန်မာ	၅၃၄၉၀၈	၅၁၂၉၀၀	၁၉၃၁၀
၇။	စင်ကာပူ	၃၃၃၀၇၁	၃၁၁၅၈၉	၈၅၀
၈။	လာအို	၁၃၂၆၈၁	၁၂၅၀၈၈	၅၃၈
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၁၁၈၈	၁၁၇၃၀၃	၃၀၁၅
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၆၂၀၆	၁၅၇၄၃	၉၈

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် ဝတ္ထုတိုကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ သိပ္ပံမောင်ဝနှင့် စာရေးဆရာ ဆင်ဖြူကျွန်းအောင်သိန်းတို့၏ ဝတ္ထုတိုကို အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်းတွင် တစ်လှည့်စီဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

စီးကရက်

သိပ္ပံမောင်

မောင်လူအေးသည် လူကြီးမိဘများကို ကြောက်သောကြောင့်လည်းကောင်း၊ မိမိ၏ ဆရာများကို ရှုံ့သောကြောင့်လည်းကောင်း ငယ်ငယ်တုန်းက စီးကရက်မသောက်တတ်ပေ။ တော်တော်ကြီးပြင်းလာ၍ လူပျိုပေါက်လေးဖြစ်သောအခါ ပွဲလမ်းသဘင်သွားလျှင် အပျိုပေါက်လေးများ ရှေ့တွင်ကား စီးကရက်တစ်လိပ်၊ နှစ်လိပ်ကို ဟန်လုပ်ကာ ခိုးသောက်လေ့ရှိ၏။ ဤသို့ ဟန်လုပ်ကာ သောက်သော်လည်း လူကြီးများမြင်သွားမည်ကို ခပ်ကြောက်ကြောက်ပင်။ စည်းစိမ်လည်းမရှိလှ။ မူးခြင်းသာလျှင် အဖတ်တင်နေလေတော့သည်။ မောင်လူအေးတို့ လူပျိုပေါက်စခေတ်တုန်းက အပျိုလေးများရှေ့တွင် စီးကရက်လေးများကို ဖွာနေရလျှင် ဟန်ရှိသည်ဟု ထင်မှတ်ကြလေသည်။ မောင်လူအေးသာမဟုတ် ချစ်စိန်၊ တေကြီး၊ တင်သာ၊ မြတ်ထွန်း၊ ကာထိမောင်ကျော်တို့လည်း ဤနည်းအတိုင်း ထင်မှတ်ကြလေသည်။ အရပ်ထဲရှိ အပျိုလေးများကမူကား စီးကရက်ဖွာကာ ဟန်မာတ်ထုတ်နေကြသော မောင်လူအေးတို့လူစုအား ဂိုက်ကျသည်ဟူ၍ထင်၊ မထင်ကိုကား အဘယ်မှာလျှင် မောင်လူအေးတို့ သိကြပါအံ့နည်း။

တစ်ရံရောအခါ မောင်လူအေးတို့အရပ်တွင် ဦးရာဗြတ်၏ ပွဲခံလေသည်။ မောင်လူအေး၊ မောင်လူထွေးတို့ ညီအစ်ကို သုံးယောက်၊ တစ်ယောက်လျှင် မုန့်ဖိုးတစ်ဖိုးစီ ရကြလေသည်။ မောင်လူအေးကား မုန့်ဝယ်၍ မစား။ တစ်ဖိုးတန် ရေမွှေးတစ်ပုလင်းဝယ်ကာ အင်္ကျီတွင် ဆွတ်ဖျန်းလေသည်။ တစ်ကိုယ်လုံး ကြိုင်ကြိုင်သင်း၍နေတော့သတည်း။ မောင်လူထွေးကား ဂျောက်ဂျက်ဝိုင်းတွင် နဂါး၊ ဂဠုန် သွား၍ ထိုးသောကြောင့် မုန့်တစ်ပြားဖိုးမျှ မစားရဘဲ အားလုံးရှုံးကုန်လေဘိတော့သည်။ မောင်လူအေးကား ပိုလိုစီးကရက် တစ်ဖိုးဖိုးဝယ်၍ဖွာလေသည်။ မိမိကိုယ်ကို အတော်ဂိုက်ကျသည်ဟု ထင်မိပေ၏။ အတော်လာသည့် ငန့်လေးများ။

မိတ်ဆွေတစ်သိုက်နှင့် မောင်လူအေး စီးကရက်ဖွာရင်း ပွဲကြည့်နေကြခိုက် လူမိုက် ချစ်ဆွေတို့လူစု ရန်ဖြစ်ကြသောကြောင့် ပွဲသိမ်းလိုက်ရလေတော့ သတည်း။ မောင်လူအေးတို့ကား မကျေမနပ်။ သို့သော် မည်သို့မျှမတတ်နိုင်။ အိမ်သို့ ကတိုက်ကရိုက်နှင့် ပြန်ပြေးလာခဲ့ကြရလေသည်။ အိမ်သို့ ရောက်သော် သိုးအောင်အိပ်ကြလေဘိ၏။ နံနက် စောစောတွင် မောင်လူအေးတို့ ညီအစ်ကို သုံးယောက်၏အင်္ကျီ၊ လှေချည်များကို ဘွားဒွေးကြီးက ခေါက်မည်လုပ်ရာ မောင်လူအေး၏ အင်္ကျီအိတ်ထဲမှ စီးကရက်ဘူး တစ်ဘူးထွက်၍လာလေသည်။ ခက်ပြီ၊ ခက်ပြီ။ မောင်လူအေး၏မျက်နှာတွင် သွေးမရှိ။ ခမျာ စီးကရက်လေး သုံးလိပ်မှာလည်း ဘွားဒွေးကြီး၏ လက်အတွင်း ကုတ်ကုတ်ကလေး ပုလျက်နေကြတော့၏။ မောင်လူအေးအား ဘွားဒွေးကြီးက ခေါ်၍မေးလေပြီ။ မရှောင်သာ၊ မတိမ်းသာသဖြင့် ဟုတ်မှန်ရာကို ပြောကြားလိုက်ရလေတော့သတည်း။ ဘွားဒွေးကြီး ဘယ်သို့လုပ်မည်နည်း။ ကြိမ်လုံးစာကိုပင် ကျွေးမည်လော။ ဝါးခြမ်းစာကိုပင် ပေးမည်လော။ မောင်လူအေးနှင့် မောင်လူထွေးတို့လည်း ငြိမ်ချက်ကောင်းလှပေ၏။ “နောက်တစ်ခါ စီးကရက်သောက်တာကြားရရင် ကျောကွဲမယ်သာ ကြံပေတော့” ဟူသော ဘွားဒွေးကြီး၏ စီရင်ချက်ကို ကြားလိုက်သောအခါကျမှ မောင်လူအေး စိတ်အေးသွားလေတော့သတည်း။ ခမျာ စီးကရက်လေးသုံးလိပ်တို့မှာလည်း ဘွားဒွေး

ကြီး၏လက်ထဲတွင်ပင် ကြွေမှု၍သွားကြရကုန်၏။ ထိုနေ့မှအစပြု၍ မောင်လူအေး စီးကရက်မသောက်တော့ပြီ။ အရပ်ထဲတွင် ပွဲခံသောအခါများ၌ တုတ်ကောက်နှင့်သာ ဟန်လုပ်ရတော့၏။ စီးကရက်ကိုကား မသောက်ဝံ့တော့ပေ။ သို့နှင့် မောင်လူအေး ဝိဇ္ဇာစာမေးပွဲတွေ ဘာတွေကို အောင်မြင်၍လာပြီးလျှင် ဝန်ထောက် မောင်လူအေး ဘဝသို့ရောက်၍လာခဲ့လေသည်။ ဝန်ထောက်ဖြစ်လာသောအခါ ဧည့်ဝတ်ကျေရန်အလို့ငှာ ဧည့်ခန်းတွင် စီးကရက်ဘူးများ ဝယ်၍ထားရပေ၏။ ဧည့်ဝတ်မကျေမည်စိုးသောကြောင့်ပင်။

ဧည့်ခန်းထဲတွင် သတင်းစာ၊ မဂ္ဂဇင်းတို့ကို ဖတ်နေခိုက်သော်လည်းကောင်း၊ အလကား သက်သက် ထိုင်နေသောအခါသော်လည်းကောင်း ခပ်ပျင်းပျင်းရှိလျှင် စီးကရက်နှင့် မိတ်ဆွေဖွဲ့စပြု၏။ စီးကရက်လေးကို သောက်ကာနေလိုက်ရမှ အပျင်း

မောင်လူအေးကား

စီးကရက်ကို စသောက်၏။ ကျွန်လုံးလုံးဖြစ်နေပြီ။ မည်သည့်အလုပ်မဆို စီးကရက်မပါလျှင်မပြီး၊ စီးကရက်ပါရ၏။ လက်ဦးတွင် မိမိက စီးကရက်ကျွန်ဖြစ်မှန်းကို မသိသော်လည်း ရက်အတော်ကြာသောအခါ တစ်စတစ်စ သိ၍လာလေသည်။ မိမိသည် စီးကရက်၏ကျွန်ဖြစ်မှန်းကို သိ၏။ သို့သော် ၎င်းကျွန်တွင်းမှလည်း မထွက်နိုင်။ လောကတွင် မည်သူမဆို လွတ်လပ်ခြင်းကို ကြိုက်သူချည်းဖြစ်ရသည့်အတိုင်း မောင်လူအေးလည်း စီးကရက်၏ကျွန်တွင်းမှ လွတ်မြောက်ရန် အမျိုးမျိုးကြံစည်၏

စိတ်ကလေး ပျောက်သလိုလိုဖြစ်သွားပေ၏။ စီးကရက်တစ်လိပ်ကို စ၍သောက်လိုက်ရာ မကြာမီ နှစ်လိပ်ဖြစ်၍သွား၏။ ထို့နောက် သုံးလိပ် စသဖြင့် အစဉ်အတိုင်း များ၍များ၍သာသွားလေတော့သည်။ မောင်လူအေး၏စိတ်ထဲတွင် စီးကရက်ဆိုသော အရာလေးသည် မိတ်ဆွေတစ်မျိုးဟူ၍ ထင်စပြု၏။ ပျင်းတိုင်း၊ ပျင်းတိုင်း ဧည့်ခန်းသို့သွားကာ စီးကရက် တစ်လိပ်ကိုညှိပြီးသောက်၏။ အပျင်းပြေသလိုလို ဖြစ်၍သွားလေသည်။ ထို့နောက် ထမင်းစားပြီးသော် ခံတွင်းချဉ်လာလျှင် ဧည့်ခန်းသို့သွားကာ စီးကရက်ကို ဖွာပြန်၏။ ခံတွင်းချဉ်ပျောက်ကွယ်၍သွားလေပြီ။ စီးကရက်မှာ မိမိငယ်ငယ်တုန်းက ထင်မှတ်သကဲ့သို့ ဟန်လုပ်ရန်သာ ကောင်းသည်မဟုတ်။ အပျင်းကို ဖြေနိုင်သောမိတ်ဆွေအရာ၌လည်း ထား၍ရလေသည်။ ခံတွင်းချဉ်ခြင်းကို ပျောက်ကင်းစေနိုင်သော ဆေးကြီး ဩသစနေရာ၌လည်းထား၍ရလေသည်ဟု တွေးထင်မိပြန်၏။ ဩ... ကောင်းလေစွ။

တစ်ခါသော် မောင်လူအေးသည် မိမိ၏ စာရေးစားပွဲတွင် အလွန်စိတ်ရှုပ်ဖွယ်ကောင်းသော အစီရင်ခံစာတစ်စောင်ကို ရေးနေလေ၏။ ဆုံးဖြတ်ချက်ချရန် ခက်လှသောကြောင့် မည်သို့ရေးရမည်ကို မစဉ်းစား တတ်သဖြင့် အကြံအိုက်၍နေလေသည်။ တစ်နာရီ တိတိ စားပွဲတွင်ထိုင်ကာ စဉ်းစားနေသော်လည်း

အလင်းရောင်မရ။ စိတ်ထဲတွင် မှောင်မည်းလျက်သာ နေတော့၏။ စိတ်ကူးကောင်းများရလိုရငြား လမ်းထဲ လျှောက်ပြန်သော်လည်း ယခင်အတိုင်းပင် နောက်ဆုံး၌ စိတ်ပျက်ပျက်နှင့် ထိုင်နေရာမှ ထပြီး လျှင် ဧည့်ခန်းသို့သွားကာ စီးကရက်တစ်လိပ်ကို ဖွာလိုက်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် အကြံကောင်းတစ်ခု ကိုရတော့သည်။ စီးကရက်ကိုဖွာကာ စာရေးစားပွဲသို့ လာပြီးလျှင် အကြင်ရှုပ်ထွေးလှသော အစီရင်ခံစာကို ရေးလိုက်ရာ အထစ်အငေါ့မရှိ ချောမော၍သွားတော့ သတည်း။ စီးကရက်၏ သတ္တိထူးတစ်ခုကို သိရပြန်ပြီ။ ၎င်းကား စိတ်ကူးကောင်း၊ အကြံကောင်းတို့ကို ပေးစွမ်းနိုင်သောသတ္တိထူးပင် မဟုတ်ပါလော။ ဟုတ်ပေသည်။

ထိုနေ့မှအစပြု၍ မောင်လူအေးသည် စီးကရက်နှင့် မဟာမိတ်စာချုပ်ကို ချုပ်လိုက်၏။ ဧည့်သည် လာလျှင်လည်း စီးကရက်ကိုသောက်၊ ပျင်းပျင်းရှိလျှင်

သောက်၊ စာဖတ်နေရင်းလည်းသောက်၊ ထမင်းစားပြီး လက်ဖက်ရည်သောက်ပြီးလျှင်လည်းသောက်၊ စာရေးနေရင်းလည်းသောက်၊ အလုပ်လုပ်နေရင်းလည်းသောက်နှင့် တစ်သောက်တည်းသောက်နေလေတော့သည်။ လက်ဦးတွင် တစ်နေ့လျှင် စီးကရက် ၁၀ လိပ်ခန့် ကျွန်၏။ ထို့နောက် အလိပ် ၂၀ သောက်ရမှ ကျေနပ်လေသည်။ ထို့နောက် တစ်နေ့ ၃၀ အထိ သောက်၏။ နောက်ဆုံး၌ စီးကရက်နှင့် ပါးစပ်ဖြတ်၍ မရနိုင်လောက်အောင် ဖြစ်သွားလေတော့သတည်း။ အိပ်ပျော်နေခိုက်နှင့် ထမင်းစားလက်ဖက်ရည် သောက်နေခိုက်များတွင်သာ ဆေးလိပ်ကို မသောက်ဘဲ နေနိုင်လေသည်။

ရှေးအခါက မောင်လူအေး မိတ်ဆွေဖြစ်သော စီးကရက်မှာ ယခုအခါ မောင်လူအေး၏ အရှင်သခင် ဘဝသို့ရောက်၍သွားလေ၏။ စီးကရက်မသောက်ရလျှင် အလုပ်လုပ်ရာ၌ အကြံဉာဏ်မပေါ်သကဲ့သို့ ဖြစ်နေလေသည်။ ထမင်းစားသောက်ပြီးလျှင် စီးကရက်မသောက်ရလျှင် ခံတွင်းချဉ်ခြင်းမပျောက်ပြီ။ မည်သို့မျှ လုပ်၍မရ။ သတင်းစာ၊ မဂ္ဂဇင်းများကို ဖတ်နေသောအခါတွင်လည်း စီးကရက်မသောက်ရလျှင် ဖတ်ရသည်မှာ ပေါ့ပျက်ပျက်ဖြစ်နေပေ၏။ ဝတ္ထုများက မကောင်းသလိုလို၊ သတင်းများကပဲ ရှော်သလိုလိုနှင့် အကောင်းကိုမမြင် အပြစ်ကိုသာ

မြင်နေလေပြီ။

မောင်လူအေးကား စီးကရက်ကို စသောက်၏။ ကျွန်လုံးလုံးဖြစ်နေပြီ။ မည်သည့်အလုပ်မဆို စီးကရက်မပါလျှင်မပြီး၊ စီးကရက်ပါရ၏။ လက်ဦးတွင် မိမိက စီးကရက်ကျွန်ဖြစ်မှန်းကိုမသိသော်လည်း ရက်အတော်ကြာသောအခါ တစ်စတစ်စ သိ၍လာလေသည်။ မိမိသည် စီးကရက်၏ ကျွန်ဖြစ်မှန်းကိုသိ၏။ သို့သော် ၎င်းကျွန်တွင်းမှလည်း မထွက်နိုင်။ လောကတွင် မည်သူမဆို လွတ်လပ်ခြင်းကို ကြိုက်သူချည်းဖြစ်ရသည့်အတိုင်း မောင်လူအေးလည်း စီးကရက်၏ကျွန်တွင်းမှ လွတ်မြောက်ရန် အမျိုးမျိုးကြံစည်၏။ သို့သော် မတတ်နိုင်။ မိမိ၏ခွန်အားထက်စီးကရက်၏ခွန်အားက အဆအထောင်မက သာနေလေပြီ။ မိမိ၏ ခွန်အားနှင့် မနိုင်သောအခါ ဗလရှင်ဆေးပြား၊ သကြားလုံး၊ ချောကလက် စသောလက်နက်တို့ဖြင့် ခုခံတိုက်ခိုက်ပြန်၏။ စီးကရက်၏လက်နက်ကို ၎င်းလက်နက်တို့က အသိအမှတ်မရှိအံ့နည်း။ စီးကရက်၏ မှိုင်းခိုးများအကြားတွင် ၎င်းဗလရှင်ဆေးပြားတို့ လွင့်ပါး၍ သွားကြရရှာလေသတည်း။

မောင်လူအေးသည်စီးကရက်၏ရန်ကိုအမျိုးမျိုး ခုခံတွန်းလှန်၍လာသည်မှာ အတော်ကြာခဲ့၏။ သို့သော် မအောင်မြင်ရ။ နောက်ဆုံး၌ ဤသို့ဆိုကာ သစ္စာပြု၏။ ငါသည် ဘုရားဆုပန်သော မင်းယောက်ျားတစ်ယောက်ဖြစ်၏။

သို့ပါလျက် ဤအသက်မျှမရှိသော အဝိညာဏက စီးကရက်၏ ကျွန်သပေါက်ဘဝသို့ ရောက်နေရသည်မှာ ရှက်ဖွယ်လိလိတကား။ ဤစီးကရက်၏ ရန်ကို တွန်းလှန်ဖြိုဖျက်အံ့။ အသားကြွေကြွေ၊ အရေခန်းခန်း၊ ငါ့ခံတော့အံ့။ စီးကရက်၏ကျွန်ဘဝနှင့်ကား မနေတော့ပြီ။ စီးကရက်၏ကျွန်ဘဝနှင့် အသက်ရှင်နေခြင်းထက် အသက်သေခြင်းကပင် မြတ်ပါသေး၏။ ယနေ့ နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီတိုင်အောင် ငါသည် စီးကရက်ကို သပိတ်မှောက်အံ့။ တစ်လိပ်စီးကရက်ကိုမျှ ဤသတ်မှတ်ထားသောအချိန်အတွင်း ငါမကိုင်။ ဤစကားသည် မှန်၏။ မှန်ခဲ့လျှင် ငါ၏ဘုန်းကျက်သရေ ဥစ္စာစည်းစိမ်တိုးပါစေသား။ မမှန်ခဲ့လျှင် စီးကရက်၏ ကျွန်ဘဝမှ ဘယ်အခါမျှမလွတ်ပါစေသား။

မောင်လူအေး၏ ဂိုးဖလိပ်စီးကရက်တို့ စစ်တိုက်ကြလေပြီ။ မည်သူနိုင်မည်ကို စောင့်၍ ကြည့်ကြည့်စို့။ အထက်ပါအဆိုအတိုင်း သစ္စာဆိုပြီးလျှင် ဂိုးဖလိပ်စီးကရက်ဘူးဝါကို မိမိရှေ့စားပွဲပေါ်တွင်တင်ကာ စာရေးလေတော့၏။ နာရီဝက်ခန့်ကြာလျှင် စာရေးရသည်မှာ ကလောင်မသွက်သကဲ့သို့ ဖြစ်ပြီးလျှင် ရေးနေသောစာမှာ အထစ်ထစ် အငေါ့ငေါ့ဖြစ်၍ကုန်၏။ ထိုအခါ ကလောင်ကိုချကာ စီးကရက်ဘူးကို မျက်စောင်းထိုး၏။ စီးကရက်ဘူးက မျက်စစ်ပစ်၍ပြလေသည်။ သို့သော် မိမိဆိုထားသောသစ္စာကား ကြီးလေးလှစွာ၏။ မတော်ပြီ၊ မတော်ပြီ။ မိမိမျက်စိကို စီးကရက်ဘူး မကြည့်စေဘဲ တခြားဘက်သို့ လှဲလိုက်စေပြီးလျှင် လမ်းထ၍ လျှောက်၏။ အတန်ကြာမှ ပြန်လာပြီးလျှင် ဆက်လက်၍ ရေးပြန်လေသည်။ ပထမစစ်ပွဲတွင် အောင်လေပြီ။ ကျန်စစ်ပွဲတို့တွင်ကား အောင်မည်လော။

ထို့နောက် နံနက်စာစားချိန်သို့ရောက်ခဲ့၏။ နံနက်စာစားပြီးလျှင် ပါးစပ်ပွဲစပြုလေပြီ။ ခါတိုင်းကဲ့သို့မှတ်သောကြောင့် စီးကရက်ဘူးထားရာ စားပွဲသို့သွားကာ စီးကရက်ဘူးကိုဖွင့်၏။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ ❖

ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ခြောက်ခုရိုင် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား / အမျိုးသမီး ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့်ဆုပေးပွဲ ကျင်းပ

ပုသိမ် ဇန်နဝါရီ ၂၈
 ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဖလား ခြောက်ခုရိုင် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်အားကစားပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲကို ယမန်နေ့က ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များနှင့် မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးခတ်သမားများ တက်ရောက်အားပေးကြသည်။

အမျိုးသားတံခွန်စိုက်ဖလားဆုကို မအူပင်ခရိုင် က ပထမ၊ ဖျာပုံခရိုင်က ဒုတိယ၊ ပုသိမ်ခရိုင်က တတိယ ရရှိကြသည်။ ခြောက်ခုရိုင် အမျိုးသမီး အုပ်စုတွင် ဝန်ကြီးချုပ်ဖလားတံခွန်စိုက်ဆုကို ပုသိမ် ခရိုင်က ပထမ၊ မအူပင်ခရိုင်က ဒုတိယနှင့် ဟင်္သာတ ခရိုင်က တတိယ ရရှိကြသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားအကောင်းဆုံးအားကစား

သမားဆုကို မအူပင်ခရိုင်မှ မောင်ဇွဲမာန်လင်းနှင့် အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီးအားကစားဆုကို ပုသိမ် ခရိုင်မှ မမူနဲ့သာတို့က ရရှိကြသည်။ ထို့အပြင် ပြိုင်ပွဲအားကစားသမားတစ်ဦးချင်းစီအား ငွေသားဆုများကို အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်အောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများက ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် က တံခွန်စိုက်ဖလားဆုရရှိသော မအူပင်ခရိုင် အမျိုးသားရိုးရာခြင်းလုံးခတ်အဖွဲ့ကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြည်ကြည် ထွန်းက တံခွန်စိုက်ဖလားဆု ပထမရရှိသော ပုသိမ် ခရိုင် အမျိုးသမီးရိုးရာခြင်းလုံးခတ်အဖွဲ့ကို လည်းကောင်း တံခွန်စိုက်ဖလားကြီးများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



လွန်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံး၌ ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်

လွန် ဇန်နဝါရီ ၂၈
 ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လွန်မြို့နယ်၌ ငလျင်ဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်ပေါ်လာပါက ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုလျော့နည်းစေရန်ရည်ရွယ်၍ မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မီးသတ်ဦးစီးဌာန ရုံး၌ ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခဲ့ကြသည်။

ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ရာတွင် ငလျင် ဘေးအန္တရာယ်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန် နည်းလမ်းများ၊ ငလျင် လှုပ်နေစဉ် နေထိုင်ရမည့်နည်းလမ်းများ၊ ငလျင်လှုပ်ပြီးနောက် ပြုလုပ် ရမည့်အချက်များ၊ အရေးပေါ်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနည်းလမ်းများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးအရာရှိဦးရန်လင်းထွဋ်နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇာတ်တိုက် လေ့ကျင့်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ငွေသန်း(ဇလွန်)

လှည်းကူးမြို့နယ်၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

လှည်းကူး ဇန်နဝါရီ ၂၈
 ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှည်းကူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခြောက်လတာနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေနှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးမှုအခြေအနေကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဇော်နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး (နည်းပညာ) ဦးဝင်းမြင့်ဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လှည်းကူး

မြို့နယ် ဂုံမင်းလျှိုကျေးရွာ၌ ဟန်သီရိကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက် သည့် အရှည်ပေ ၃၆၀၊ အကျယ် ၁၄ ပေ၊ အမြင့် နှစ်ပေ ကုန်ထုတ် မြေသားလမ်း၊ အရှည်ပေ ၃၆၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ထုကိုးလက်မ ဂဝ်လမ်းနှင့် Box Culvert နှစ်စင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် အိမ်ထောင်ရေး ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဘိုသိုးအင်းကျေးရွာနှင့် မင်းကုန်း (စံပြ) ကျေးရွာတို့၌ တွင်းအကျယ် လေးလက်မခွဲ၊ အနက် ပေ ၆၀၀ ရှိ စက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ရေဂါလန် ၂၄၀၀ ဆံ့ အမြင့်တင်ရေစင်နှင့် ရေစက်ရုံတည်ဆောက်နေမှုလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဉာဏ်ဟိန်း

မိုင်းဆတ်မြို့နယ်၌ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြုသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

မိုင်းဆတ် ဇန်နဝါရီ ၂၈
 သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိစေရန် ရည်ရွယ် ပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက် အကူပြုသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး လျက်ရှိရာ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မိုင်းဆတ် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများ

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိစေရန်အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု အခြေခံလက်သမား၊ ပန်းရန်သင်တန်းအား ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းကာလတွင် သင်တန်းနည်းပြ ဆရာများက တက်ရောက်လာကြသော သင်တန်းသားများအား လက်သမား၊ ပန်းရန် နှင့်ပတ်သက်သော အခြေခံအချက်အလက်များ ကို စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားပေးလျက် ရှိကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်လင်းဦး ထံမှ သိရသည်။

သင်တန်းကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ် သုံးသန်းဖြင့် သင်တန်းသား ၂၅ ဦးအား သင်တန်းနည်းပြနှစ်ဦးဖြင့် သင်ကြားပို့ချပေး ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက် ၂၀ ကြာမြင့်မည် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါသင်တန်း ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း ကြောင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိ ကာ မိသားစုဝင်ငွေများ တိုးပွားလာမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ပြီးကျော်(ပုံတောင်မြေ)

*** စာမျက်နှာ ၁၈ မှ**

ဘူးထဲတွင် စီးကရက်လေးများမှာ ဖြူဖြူဖွေးဖွေး သောက်ချင်စရာ။ ဘူးကိုဖွင့်ပြီးလျှင် စီးကရက် တစ်လိပ်ကို ယူမည်ပြု၏။ အလို မောင်မတော်ပါ တကား။ နံနက်စောစောထားခဲ့သောသစ္စာကို မေ့ပြီ လော။ ဤအသက်မရှိသော စီးကရက်လေးများနှင့် တိုက်၍မျှမနိုင်လျှင် အလွန်ညဏ်များလှသော လောကကြီးအတွင်း အသင်လူတစ်လုံးဖြစ်အောင် အသို့ဆောင်ရွက်နိုင်အံ့နည်း။ စဉ်းစားတော့ ရှောင်ရှားလော့၊ ဖယ်ခွာလော့ဟူသော စကားများ ကိုသာ နားထဲတွင် ကြားလိုက်ရသောအခါ စီးကရက်ကိုနှိုက်နေသောလက်ကို ရုပ်သိမ်းကာ ထိုနေရာမှ ထွက်ခွာခဲ့သတည်း။ ပါးစပ်ချဉ်ခြင်းကား အဘယ်မှာ ပျောက်နိုင်ပါအံ့နည်း။ အမျိုးမျိုး အနှောင့်အယှက်ပေးနေကြကုန်၏။ သို့သော် မည်သို့မျှမတတ်နိုင်။ ဒုတိယစစ်ပွဲတွင် မောင်လူအေးအောင်ပြန်လေပြီ။ မကြာမီ ရုံးသို့ ထွက်ခဲ့လေသည်။ စီးကရက်ဘူးကို မယူခဲ့။ သောက်မိမည်စိုးသောကြောင့်တည်း။ ရုံးရောက် အလုပ်အသေးအဖွဲ့များကိုလုပ်နေခိုက် ကိစ္စမရှိ သေး။ နေ့ခင်းသို့ရောက်၍ စီရင်ချက်တစ်ခုကို ရေးသောအခါ စီးကရက်ထဲတွင် စစ်ကူတောင်းရန် သတိရသဖြင့် ပြာတာပန်ဒစ်အား အိမ်မှစီးကရက် ဘူးကိုယူရန်လွှတ်လိုက်၏။ မကြာမီ အကြင်စီးကရက် ဘူးလည်း မောင်လူအေး၏ရှေ့မှောက်သို့ရောက်၍ လာလေပြီ။ နံနက်စောစောကသစ္စာကို ဖျက်ပါတော့ အံ့။ သစ္စာဆိုသည်မှာ လူကပြုသောအရာဖြစ်၏။ လူက ဖျက်လျှင်ပျက်ရမည်။ စီးကရက်ကို မသောက် ရလျှင် ဤစီရင်ချက်ကို အသို့ရေးသားနိုင်ပါအံ့နည်း။ စီးကရက်များကလည်း သူ အရင်ထွက်မည်။ ငါ အရင် ထွက်မည်ဟု အငြင်းအခုံရန်ဖြစ်နေကြကုန်၏။ အချို့ ကလည်း ပြုံးကာ မျက်နှာချိုသွေးနေကြလေပြီ။ ဟာ မတတ်နိုင်ပြီ သောက်တော့မည်။ အို နေပါဦး။ နေပါဦး။ ဤစီးကရက်တစ်လိပ်လေးမျှအတွက် မိမိ ထားခဲ့သောသစ္စာကို ဖျက်တော့မည်လော။ အသင် သည် ယုတ်စွ။ အသင်၏ကိုယ်ကို အသင် မရက် ပါလော။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ဝန်ထောက်ဟူ၍ အခေါ် ခံနေပါလျက် ဤစီးကရက်ကလေးတစ်လိပ်အတွက် သစ္စာကိုဖျက်တော့မည်လော။ ရက်ဖွယ်၊ ရက်ဖွယ်။ မောင်လူအေး အကျပ်နှင့်ကြုံနေလေပြီ။

မသောက်ဘဲလည်း မနေနိုင်။ သောက်ရမည်ကလည်း အခက်။ စောစောကတည်းက သစ္စာမထားမိခဲ့လျှင် ကောင်းပေလိမ့်မည်ဟုတွေးမိပြီး များများကြီးနောင်တ ရမိလေတော့သည်။ သို့သော် ကိုင်ထားပြီးသောစီးကရက် ကိုကား ဘူးထဲသို့ ပြန်၍သွင်းပြီးလျှင် စီရင်ချက်ကို ဆက်လက်ရေးနေလေတော့သတည်း။ ဤကား မောင်လူအေး၏ တတိယအောင်ပွဲဖြစ်လေသည်။

ညနေ လေးနာရီခွဲလျှင် အိမ်သို့ပြန်ခဲ့၏။ တစ်နေ့ လုံး စီးကရက်တစ်လိပ်မျှ မသောက်ရသောကြောင့် ဟာတာတာ မကျေနပ်ဖြစ်နေ၏။ အိမ်ရောက်၍ ခင်သန်းမြင့်နှင့်အတူ လက်ဖက်ရည်သောက်ကြလေ သည်။ ပြီးလျှင် မောင်လူအေး၏ သစ္စာထားပုံကို မသိရှာသော ခင်သန်းမြင့်သည် စီးကရက်တစ်လိပ်ကို မီးညှိကာ မောင်လူအေးသို့ ကမ်းပေး၏။ ခက်ပြီ၊ ခက်ပြီ။ သည်တစ်ခါ ခက်ပြီ။ လှမ်းပေးသော စီးကရက်ကိုပင် သောက်မည်လော၊ မသောက်ဘဲ ပယ်လိုက်မည်လော၊ မောင်လူအေး၏ စိတ်အတွင်း စစ်ခင်း၍နေကြပြန်ပြီ။ နောက်ဆုံး၌ နံနက်က သစ္စာပြုခဲ့ကြောင်းကို ခင်သန်းမြင့်အား ပြောကြား ကာ စီးကရက်ကို ပယ်လိုက်ရှာလေသတည်း။

ခင်သန်းမြင့်လည်း အူတက်မတတ် ဟက်ဟက် ပက်ပက်ရယ်လေတော့၏။ ဤကားနောက်ဆုံး အောင်ပွဲဖြစ်လေသည်။

ညဉ့် ၆ နာရီထိုးရန် တစ်နာရီသာလိုတော့၏။ တစ်နေ့လုံး စီးကရက်မသောက်ဘဲနေလာသော မောင်လူအေးကား နောက်ဆုံးတစ်နာရီကို ဂရု မစိုက်တော့ပြီ။ အောင်ရမည်မှချ။ ခင်သန်းမြင့်နှင့် စကားပြောရင်း အိမ်အတွင်း လမ်းလျှောက်ရင်းနှင့် ပင် ၎င်းကျန်သော တစ်နာရီကုန်လွန်ခြင်းသို့ ရောက်လေတော့သတည်း။

အောင်ပြီ၊ အောင်ပြီ။ မောင်လူအေး အောင်ပြီ။ စီးကရက်၏ကျွန်ဘဝမှ လွတ်မြောက်လေပြီ။ စီးကရက်ကား မောင်လူအေး၏ ကျွန်သာတည်း။ မောင်လူအေးထင်သလို အသုံးပြုနိုင်ပြီး သောက် ချင်သောက် မသောက်ချင်နေ မိမိ၏အသုံးတော်ကို ခံရတော့မည်။ ဤသို့ တွေးတောဝမ်းမြောက်ကာ စီးကရက်ရှိရာသို့ သွားပြီးလျှင် စီးကရက်ကို တစ်လိပ်ပြီးလျှင်တစ်လိပ် ဖွာကာ၊ ဖွာကာ အောင်ပွဲ ကြီးကို ခံ၍နေလေတော့သတည်း။

။ တက္ကသိုလ်ကဏ္ဍ၊ ဒဂုန်မဂ္ဂဇင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အသွေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြဋ္ဌာန်းထားသော အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအပေါ် အခြေခံရေးသားထားသည့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာအထောက်အကူပြုလေ့ကျင့်ခန်းများကို အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လေ့လာမှတ်သား လေ့ကျင့်နိုင်ရန် အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပါသည်။

ကြေးမုံစာတည်းအဖွဲ့

Grade 10 (စနစ်သစ်)

ယခင်အပတ်က Unit 8: FOOD CHAIN သင်ခန်းစာပါ Grammar များကို ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။ ဒီအပတ်မှာတော့ The more...less...er ... (...လေလေ ... လေလေ) အကြောင်းကိုဖော်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

The more...less...er ... (...လေလေ ... လေလေ)

နှစ်ခု၊ နှစ်ကောင်၊ နှစ်ယောက် ယှဉ်ပြိုင်နှိုင်းယှဉ်တဲ့သဘောနဲ့ ဖော်ပြရန် The more.. the less... the er ပုံစံကို သုံးရသည်။ "လေလေ...လေလေ"ဟု ဘာသာပြန်ရသည်။

ပုံစံ the D2 Subject Verb, the D2 Subject Verb

- If/ When/ As စသည်တို့ကို ဖြုတ်ပါ။
- ဝါကျကို the နဲ့အစပြုပြီး the D2 Subject Verb ပုံစံပြောင်းရေးပါ။
- Much, many, a lot of, plenty of စသည်တို့ပါလျှင် more ပြောင်းပါ။
- Little, not ပါလျှင် less ပြောင်းပါ။
- Subject သည် I, We, You, They, He, She, It နာမ်စားတွေ ပါနေလျှင် Verb to be (am, is, are, was, were)ကို မဖြုတ်ရပါ။

e.g. (1) When my father is busy, he becomes impatient.

The busier my father, the more impatient he becomes. ရှင်းချက်။ အဖေ အလုပ်ရှုပ်တဲ့အခါ စိတ်မရှည်ဖြစ်လာတယ်။ ဆိုပြီး ပေးထားတယ်။ ဒါကို ဆရာတို့က အဖေ အလုပ်ရှုပ်လေလေ စိတ်မရှည် ပိုပြီးဖြစ်လေလေ။ ဆိုပြီး ပြန်ပြောင်းရေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပုံစံက The D2 Subject Verb, the D2 Subject Verb. ဆိုတော့ ပေးထားတဲ့ဝါကျမှာ When ပါတဲ့အတွက် ဖြုတ်လိုက်ပါ။ busy (D1) ကို the D2 ပုံစံပြောင်း လိုက်တော့ the busierဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ရေးလိုက်တော့ The busier my father is ဖြစ်သွားတယ်။ ဒါပေမဲ့ verb to be (is) ကို Subject က my father ဖြစ်တဲ့အတွက် ဖြုတ်ပေးရပါမယ်။ ဒါကြောင့် The busier my father, ဖြစ်သွားပါတယ်။ နောက်ဝါကျပိုင်းမှာ impatient (D1) ကို D2 ပြောင်းလိုက်တော့ the more impatient ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ပေါင်းထည့်လိုက် တော့ the more impatient he becomes. ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက The busier my father, the more impatient he becomes. ဆိုပြီးရသွားပါတယ်။

e.g. (2) If you want much, you get little.

The more you want, the less you get. ရှင်းချက်။ အများကြီးလိုချင်ရင် နည်းနည်းပဲရတယ်(သို့မဟုတ်) အလိုကြီး အရနည်း ဆိုပြီး ပေးထားတယ်။ ဒါကို ဆရာတို့က များများ လိုလေလေ နည်းနည်းပဲရလေလေ။ ဆိုပြီး ပြန်ပြောင်းရေးရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ပုံစံက The D2 Subject Verb, the D2 Subject Verb. ဆိုတော့ ပေးထားတဲ့ဝါကျမှာ If ပါတဲ့အတွက် ဖြုတ်လိုက်ပါ။ much ကို the D2 ပုံစံပြောင်းလိုက်တော့ the more ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ရေးလိုက်တော့ The more you want ဖြစ်သွားတယ်။ နောက် ဝါကျပိုင်းမှာ little (D1) ကို D2 ပြောင်းလိုက်တော့ the less ဖြစ်သွား တယ်။ Subject Verb ပြန်ပေါင်းထည့်လိုက်တော့ the less you get. ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက The more you want, the less you get. ဆိုပြီးရသွားပါတယ်။

e.g. (3) When you work fast, you make more mistakes.

The faster you work, the more mistakes you make. ရှင်းချက်။ မြန်မြန်လုပ်တဲ့အခါ အမှားများတယ် ဆိုပြီး ပေးထားတယ်။ ဒါကို ဆရာတို့က မြန်မြန်လုပ်လေလေ အမှားများလုပ်မိလေလေ။ ဆိုပြီး ပြန်ပြောင်းရေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပုံစံက The D2 Subject Verb,

the D2 Subject Verb. ဆိုတော့ ပေးထားတဲ့ဝါကျမှာ When ပါတဲ့ အတွက် ဖြုတ်လိုက်ပါ။ fast (D1) ကို the D2 ပုံစံပြောင်းလိုက်တော့ the faster ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ရေးလိုက်တော့ The faster you work ဖြစ်သွားတယ်။ နောက်ဝါကျပိုင်းမှာ more ရဲ့ အနောက်က Noun ဖြစ်တဲ့ mistakes ကိုပါ တွဲပြီးအရှေ့ပို့ပါ။ ဒါကြောင့် the more mistakes ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ Subject Verb ပြန်ပေါင်း ထည့်လိုက်တော့ the more mistakes you make. ဆိုပြီး ဖြစ်သွား ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက The faster you work, the more mistakes you make. ဆိုပြီးရသွားပါတယ်။

e.g. (4) He reads very little and he knows very little.

The less he reads, the less he knows. ရှင်းချက်။ သူ စာနည်းနည်းပဲဖတ်တယ်။ နည်းနည်းပဲသိတယ်။ ဆိုပြီး ပေးထားတယ်။ ဒါကို ဆရာတို့က သူစာဖတ်နည်းလေလေ နည်းနည်းပဲ သိလေလေ။ ဆိုပြီး ပြန်ပြောင်းရေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပုံစံက The D2 Subject Verb, the D2 Subject Verb. ဆိုတော့ very little (D1) ကို the D2 ပုံစံပြောင်းလိုက်တော့ the less ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ရေးလိုက်တော့ The less he reads, ဖြစ်သွားတယ်။ နောက်ဝါကျ ပိုင်းမှာလည်း very little (D1) ကို D2 ပြောင်းလိုက်တော့ the less ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ပေါင်းထည့်လိုက်တော့ the less he knows. ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက The less he reads, the less he knows. ဆိုပြီးရသွားပါတယ်။

e.g. (5) If you speak more English, you will become more fluent.

The more English you speak, the more fluent you become. ရှင်းချက်။ အင်္ဂလိပ်စကားများများပြောရင် ပိုပြီးကျွမ်းကျင်လာမယ်။ ဆိုပြီး ပေးထားတယ်။ ဒါကို ဆရာတို့က အင်္ဂလိပ်စကား များများပြော လေလေ ပိုပြီးကျွမ်းကျင်လာလေလေ။ ဆိုပြီး ပြန်ပြောင်းရေးရမှာဖြစ်ပါ တယ်။ ပုံစံက The D2 Subject Verb, the D2 Subject Verb. ဆိုတော့ ပေးထားတဲ့ဝါကျမှာ If ပါတဲ့အတွက် ဖြုတ်လိုက်ပါ။ more English က D2 + Noun ဖြစ်ပြီးသားဖြစ်တဲ့အတွက် အရှေ့က the ပဲ ထည့်ပေး လိုက်ပါ။ ဒီတော့ The more English ဆိုပြီး ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ရေးလိုက်တော့ The more English you speak ဖြစ်သွား တယ်။ နောက်ဝါကျပိုင်းမှာ more fluent ကို the ထည့်ပေးလိုက်တော့ the more fluent ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ပေါင်းထည့်လိုက် တော့ the more fluent you will become. ဆိုပြီး ဖြစ်သွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက The more English you speak, the more fluent you become. ဆိုပြီးရသွားပါတယ်။

e.g. (6) If the sentence is short, I understand well.

The shorter the sentence, the better I understand. ရှင်းချက်။ ဝါကျတိုရင် ကျွန်တော်ကောင်းကောင်းနားလည်တယ်။ ဆိုပြီး ပေးထားတယ်။ ဒါကို ဆရာတို့က ဝါကျတိုလေလေ ကျွန်တော် ပိုပြီးနားလည်လေလေ။ ဆိုပြီး ပြန်ပြောင်းရေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပုံစံက The D2 Subject Verb, the D2 Subject Verb. ဆိုတော့ ပေးထားတဲ့ ဝါကျမှာ If ပါတဲ့အတွက် ဖြုတ်လိုက်ပါ။ short (D1) ကို the D2 ပုံစံ ပြောင်းလိုက်တော့ the shorter ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ရေး လိုက်တော့ The shorter the sentence is, ဖြစ်သွားတယ်။ ဒါပေမဲ့ verb to be (is) ကို Subject က Noun ဖြစ်တဲ့အတွက် ဖြုတ်ပေးရပါမယ်။ ဒါကြောင့် The shorter the sentence, ဖြစ်သွားပါတယ်။ နောက် ဝါကျပိုင်းမှာ well (D1) ကို D2 ပြောင်းလိုက်တော့ the better ဖြစ်သွား တယ်။ ဒီနေရာမှာ မှတ်သားစရာက good/well ရဲ့ D2 က better ဖြစ်တယ်ဆိုတာပါ။ ပြီးတော့ Subject Verb ပြန်ပေါင်းထည့်လိုက်တော့ the better I understand. ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက The shorter the sentence, the better I understand. ဆိုပြီး ရသွားပါတယ်။

e.g. (7) It is better if you smoke less.

The less you smoke, the better it is. ရှင်းချက်။ သင် ဆေးလိပ်နည်းနည်းပဲသောက်ရင် ပိုကောင်းတယ်။ ဆိုပြီးပေးထားတယ်။ ဒါကို ဆရာတို့က သင် ဆေးလိပ်နည်းနည်းသောက် လေလေ ပိုကောင်းလေလေဆိုပြီး ပြန်ပြောင်းရေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထားတဲ့ဝါကျပုံစံကို ဆီလျော်အောင် ဘာသာပြန်ကြည့်လိုက်တော့ နောက်ဝါကျပိုင်းကို အရင်ဆုံးပြန်ရေးရမှာဖြစ်တယ်။ မဟုတ်ရင် ပိုကောင်းလေလေ မင်းဆေးလိပ် နည်းနည်းသောက်လေလေ။ ဆိုပြီး ဖြစ်သွားပါလိမ့်မယ်။ ဒီလိုမေးခွန်းမျိုးလာရင် သတိထားပါ။ ဆီလျော် အောင် ဘာသာပြန်ကြည့်တတ်ဖို့ လိုပါတယ်။ ပုံစံက The D2 Subject Verb, the D2 Subject Verb. ဆိုတော့ ပေးထားတဲ့ဝါကျမှာ If ပါတဲ့ အတွက် ဖြုတ်လိုက်ပါ။ less က D2 ပုံစံဖြစ်ပြီးသားဖြစ်တဲ့အတွက် the D2 ပုံစံပြောင်းလိုက်တော့ the less ဖြစ်သွားတယ်။ Subject Verb ပြန်ရေးလိုက်တော့ The less you smoke, ဖြစ်သွားပါတယ်။ နောက် ဝါကျပိုင်းမှာ better က D2 ဖြစ်ပြီးသားဆိုတော့ the ပေါင်းထည့်လိုက်ပါ။ Subject Verb ပြန်ပေါင်းထည့်လိုက်တော့ the better it is. ဆိုပြီး ဖြစ်သွားပါတယ်။ verb to be (is)ကို Subject က It နာမ်စားဖြစ်တဲ့ အတွက် ဖြုတ်လိုက်မရပါဘူး။ ပြန်ထည့်ပေးရပါမယ်။ ဒါကြောင့် အဖြေက The less you smoke, the better it is. ဆိုပြီးရသွားပါတယ်။

လေ့ကျင့်ခန်းများဖြေဆိုပါ။

1. When I know her very much, I find her very selfish. The more _____.
2. When you have much, you want much. The more _____.
3. When you read much, you get wise. The more _____.
4. When you do much exercise, you get fit. The more _____.
5. As Nyi Lay eats more, he gets fatter. The more _____.
6. He worked harder. He earned more money. The harder _____.
7. As you get older, you get more aches and pains. The older _____.
8. If you work harder, you will succeed more. The harder _____.
9. It is better for you if you don't know much about the problem. The less _____.
10. If we travel more quickly, we will reach our destination faster. The more _____.

- Ans:
1. The more I know her, the more selfish I find her.
 2. The more you have, the more you want.
 3. The more you read, the wiser you get.
 4. The more exercise you do, the fitter you get.
 5. The more Nyi Lay eats, the fatter he gets.
 6. The harder he worked, the more money he earned.
 7. The older you get, the more aches and pains you get.
 8. The harder you work, the more you will succeed.
 9. The less you know about the problem, the better it is for you.
 10. The more quickly we travel, the faster we will reach our destination.

+++++

Grade 11 (စနစ်ဟောင်း)

ယခင်အပတ်က Unit 11: Mosquito: Getting To Know the Enemy သင်ခန်းစာအကြောင်းကို ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပတ်မှာတော့ Unit 14: HELEN KELLER သင်ခန်းစာပါ မေးခွန်းများကို ဆက်လက်ဖော်ပြ သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

Unit 14 : HELEN KELLER

I. Read the passage.

“On 27th June,Helen died in 1968.”

(A) Write the correct word or words to complete each sentence.

- 1. Helen ____ from Radcliffe College in 1904.
2. Helen Keller became blind and deaf as a result of a ____ disease.
3. The idea of helping a ____ child excited Annie Sullivan.
4. In the guest house, Annie had ____ over Helen.
5. Helen Keller almost died of a ____ disease in January.
6. Annie wanted Helen to ____ her for everything.
7. Annie lost a ____ as Helen kicked her in the face.
8. Helen’s parents were very proud of ____ a baby girl.
9. Helen was so ____ that she could even say “Wah-Wah” for water.
10. Helen’s world was a dark and silent place when she became blind and _____.
11. When Helen became ____, she threw things onto the floor or at other people.
12. The Kellers won’t have any peace and quiet unless Helen ____ what she wants.
13. Annie believed that Helen should learn good _____.
14. Annie and Helen could live in the guest house only for ____ weeks.
15. In spite of Helen ____ thirteen nouns and five verbs, she didn’t know what they mean.
16. Annie used a ____ to teach Helen.
17. Helen and Annie stayed together for ____ years.
18. Annie died in _____.
19. Helen died in _____.
20. Helen wrote books, appeared in films and became ____ all over the world.

- Ans: I.(A)
1. graduated; 2. mysterious; 3. blind;
4. complete control; 5. mysterious; 6. depend on;
7. tooth; 8. Having; 9. intelligent;
10. deaf; 11. angry; 12. was given;
13. manners; 14. two; 15. being able to spell;
16. special alphabet; 17. fifty; 18. 1936.
19. 1968; 20. famous;

(B). Answer each question in one sentence.

- 1. When and where was Helen Keller born?
2. What did Annie find out when she had dinner with Helen and her parents for the first time?
3. When did Helen become deaf and blind?
4. What did Helen do with the doll Annie Sullivan gave her?
5. What did the director of the Institute for the Blind in Boston ask Annie?
6. When Annie asked Helen to sit in a chair and eat from her own plate with a spoon, how did Helen response?
7. What happened to Helen after she almost died of a mysterious illness?
8. From which college did Helen graduate?
9. How did Helen become famous all over the world?
10. From whom did Captain Keller get help for his daughter Helen?

Ans:

- 1. On 27th June, 1880, Helen Keller was born in Tuscomb, Alabama.
2. Annie found out that Helen was allowed to eat with her hands and take food from other people’s plates when she had dinner with Helen and her parents for the first time.
3. Helen became deaf and blind after she had almost died of a strange illness in January, 1882.
4. Helen threw the doll Annie Sullivan gave her violently onto the floor.
5. The director of the Institute for the Blind in Boston asked Annie if she would like to become Helen’s teacher.
6. Helen kept knocking over her chair and threw things onto the floor when Annie asked Helen to sit in a chair and eat from her own plate with a spoon.
7. Helen became blind and deaf after she almost died of a mysterious illness.
8. Helen graduated from Radcliffe College.
9. Helen became famous all over the world by writing books and appearing in films.
10. Captain Keller got help for his daughter Helen from the director of the Perkins Institute for the Blinds in Boston.

Grammar patterns

Too... to – Enough ...to

- ပေးထားသည့် Subject Verb တို့ကို ပြန်ရေးပါ။
● Too...to မှာပါတဲ့ adjective (နာမဝိသေသန)ကို ဆန့်ကျင်ဘက် နာမဝိသေသနပုံစံပြောင်းပြီး enough ကို ပြန်ထည့်ပါ။
● ကျန်ဝါကျပိုင်းကို ပြန်ရေးပါ။

e.g. The question is too difficult for us to answer. (မေးခွန်းက ကျွန်တော်တို့ဖြေဖို့ ခက်ခဲလွန်းတယ်။)

The question is not easy enough for us to answer. (မေးခွန်းက ကျွန်တော်တို့ဖြေဖို့ မလွန်လောက်ဘူး။)

ရှင်းချက်။ ပေးထားတဲ့ Subject Verb တို့ကို ပြန်ရေးလိုက်တော့ The question is ဖြစ်သွားတယ်။ difficult ကို ဆန့်ကျင်ဘက်ပုံစံပြောင်းပြီး enough ကိုထည့်လိုက်တော့ easy enough ဖြစ်သွားတယ်။ ဝါကျကို ပြောင်းဆိုပုံစံပြောင်းလိုက်တော့ The question is not ဖြစ်သွားတယ်။ ကျန်ဝါကျပိုင်းကို ပြန်ရေးလိုက်တော့ အဖြေက The question is not easy enough for us to answer. ဆိုပြီး ရသွားပါတယ်။

e.g. Daw Lay is too weak to get up from the bed. (ဒေါ်လေး အိပ်ရာမှထဖို့ရာ အားနည်းလွန်းတယ်။)

Daw Lay is not strong enough to get up from the bed. (ဒေါ်လေး အိပ်ရာမှထဖို့ရာ မသန်မာလောက်ဘူး။)

ရှင်းချက်။ ပေးထားတဲ့ Subject Verb တို့ကို ပြန်ရေးလိုက်တော့ Daw Lay is ဖြစ်သွားတယ်။ weak ကို ဆန့်ကျင်ဘက်ပုံစံပြောင်းပြီး enough ကိုထည့်လိုက်တော့ strong enough ဖြစ်သွားတယ်။ ဝါကျကို ပြောင်းဆိုပုံစံပြောင်းလိုက်တော့ Daw Lay is not ဖြစ်သွားတယ်။ ကျန်ဝါကျပိုင်းကို ပြန်ရေးလိုက်တော့ အဖြေက Daw Lay is not strong enough to get up from the bed. ဆိုပြီး ရသွားပါတယ်။

လေ့ကျင့်ခန်းများဖြေဆိုပါ။

- Too to – enough To
1.The car is too expensive for us to buy.
The car is not _____.
2.You are too young to live alone on your own.
You are not _____.
3.The mango is too green for them to eat.
The mango is not _____.
4.My finger is too small to wear the gold ring.
My finger is not _____.
5.The box is too heavy for him to carry.
The box is not _____.

Ans:

- 1. The car is not cheap enough for us to buy.
2. You are not old enough to live alone on your own.
3. The mango is not ripe enough for them to eat.
4. My finger is not big enough to wear the gold ring.
5. The box is not light for him to carry.

Enough ...to – Too ... to (အပြန်အလှန်ရေးသားနည်း)

* Enough ... to ဝါကျကို အပြောင်းစကားလုံးဖြုတ်ပြီး နာမဝိသေသနကို ဆန့်ကျင်ဘက်ပုံစံပြောင်းပါ။

* နာမဝိသေသနအရှေ့မှာ too ခံရေးပြီး enough ကို ဖြုတ်ပါ။ ကျန်ဝါကျပိုင်းကို ပြန်ရေးပါ။

e.g. The question is not easy enough for us to answer.
The question is too difficult for us to answer.

ရှင်းချက်။ enough ...to ကနေ too... to ပြောင်းလဲရေးတဲ့အခါ not ဖြုတ်ပြီး နာမဝိသေသနကို ဆန့်ကျင်ဘက်ပုံစံပြောင်းရေးလိုက်တော့ not easy က difficult ဖြစ်သွားပါတယ်။ enough ကိုဖြုတ်ပြီး နာမဝိသေသနအရှေ့မှာ too ခံရေးတယ်။ ကျန်ဝါကျပိုင်းကို ပြန်ရေးလိုက်တော့ အဖြေက The question is too difficult for us to answer. ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။

e.g. The boy is not clever enough to pass the examination.
The boy is too stupid to pass the examination.

ရှင်းချက်။ enough ...to ကနေ too... to ပြောင်းလဲရေးတဲ့အခါ not ဖြုတ်ပြီး နာမဝိသေသနကို ဆန့်ကျင်ဘက်ပုံစံပြောင်းရေးလိုက်တော့ not clever က stupid ဖြစ်သွားပါတယ်။ enough ကိုဖြုတ်ပြီး နာမဝိသေသနအရှေ့မှာ too ခံရေးတယ်။ ကျန်ဝါကျပိုင်းကို ပြန်ရေးလိုက်တော့ အဖြေက The boy is too stupid to pass the examination. ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။

လေ့ကျင့်ခန်းများဖြေဆိုပါ။

- Too...to – Enough...to – Too ... to
1. The children are too young to take care of themselves.
The children are not _____.
2. The car is too small for these people to ride.
The car is not _____.
3. Coffee is not cold enough for them to drink.
Coffee is too _____.
4. The book is too boring for me to continue.
The book is not _____.
5. Thuzar is too short to be an airhostess.
Thuzar is not _____.
6. The old man is not strong enough to stand up.
The old man is too _____.
7. The house is not big enough for two families to live in.
The house is too _____.
8. This shirt is too old for me to wear.
This shirt is not _____.
9. The girl is not old enough to get married.
The girl is too _____.
10. Zaw Lay is running too slow to win the race.
Zaw Lay is not _____.

Ans:

- 1. The children are not old enough to take care of themselves.
2. The car is not big enough for these people to ride.
3. Coffee is too hot for them to drink.
4. The book is not interesting enough for me to continue.
5. Thuzar is not tall enough to be an airhostess.
6. The old man is too weak to stand up.
7. The house is too small for two families to live in.
8. This shirt is not new enough for me to wear.
9. The girl is too young to get married.
10. Zaw Lay is not running fast enough to win the race.

+++++

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ် နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်မြို့နယ်ရှိ သီတဂူချင်းတွင်း သာမဏေကျော် ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်အား PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက လက်လုပ်စိန်ပြောင်းများ၊ မီးတုတ်များဖြင့် အကြောင်းမဲ့ လာရောက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် မိန့်ပျက်ဆီး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင် မြို့နယ်ရှိ သီတဂူချင်းတွင်းသာမဏေကျော် ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်သို့ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက် သမားများက လက်လုပ်စိန်ပြောင်းများ၊ မီးတုတ်များဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

မိန့်ပျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ည ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်မြို့နယ် အောင်ဇေယျမြို့သစ်ရှိ သီတဂူချင်းတွင်းသာမဏေကျော်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် သို့ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက

လက်လုပ်စိန်ပြောင်းများ၊ မီးတုတ်များဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ဗုံးသီး များကျရောက်ပေါက်ကွဲပြီး မီးတုတ်များမှ တစ်ဆင့် မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့ *

မြန်မာအသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၂ အာဆီယံ ယူ-၂၃ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်ဇယား ထွက်ပေါ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈

မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၂ အာဆီယံ ယူ-၂၃ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်ဇယားထွက်ပေါ်လာပြီဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံ ဖန္ဒမ်းပင်မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အရှေ့တောင်အာရှ ၁၁ သင်းစလုံး ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲကို အုပ်စုသုံးခုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု(က)တွင် အိမ်ရှင်ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ တီမော၊ ဘရူနိုင်း၊ အုပ်စု(ခ)တွင် အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊ မြန်မာ၊ လာအို၊ အုပ်စု(ဂ)တွင် ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်နှင့် စင်ကာပူအသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ ပွဲစဉ်ရေးဆွဲ ထားမှုအရ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်မှ ၂၂ ရက်၊ ဆီမီး ဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်၊ တတိယလုပွဲနှင့် ဗိုလ်လုပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

တက်ရောက်ခွင့်ရမည်

မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုပွဲစဉ်များအဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် မလေးရှားအသင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် အင်ဒိုနီးရှား အသင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် လာအိုအသင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစား မည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲကျင်းပသည့်ပုံစံအရ အုပ်စုသုံးခုမှ ထိပ်ဆုံးသုံး သင်းနှင့် ဒုတိယနေရာရအသင်းများအနက် အကောင်းဆုံးတစ်သင်းမှာ ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ ကိုညီလေး

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်တွင်းအာဏာရရှိရေးကြိုးပမ်းမှုနှင့် ပထဝီနိုင်ငံရေးအခြေအနေ

စာမျက်နှာ » ၆

ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အကူအညီပေးအပ်နိုင်ရေး ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်း ၁၁၆ ခုသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေထုတ်ယူခွင့်ပြု

စာမျက်နှာ » ၁၁

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများကို လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်း ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

စာမျက်နှာ » ၁၄

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချရာတွင် သတ်မှတ်ဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်းမရှိပါက တိုင်ကြားနိုင်

စာမျက်နှာ » ၁၆



ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၌ အကြမ်းဖက်သမားများက ကုန်တင်ယာဉ် တစ်စီး မီးရှို့ပျက်ဆီး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၌ အကြမ်းဖက်သမားများက ခြောက်ဘီးကုန်တင်ယာဉ် တစ်စီးအား မီးရှို့ပျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ည ၉ နာရီ ၁၀ မိနစ်

ခန့်တွင် ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကော့ကရိတ်-မြဝတီကားလမ်း၌ ဖော်တော်ယာဉ် တစ်စီးမီးလောင်နေကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၀